
جامعهنابرخورداروسندچشمانداز
متاسفانه و به  هرتقدیر طی ۲۰ سال گذشته  
بسیاری از احکام مندرج در قانون ساختار نظام 
قانون  یک  که  اجتماعی  تامین  و  رفاه  جامع 
مادر محسوب شده و در ادبیات و تبیین حقوق 
قانون  مشابه  دولت  و  مردم  متقابل  تکالیف  و 
اساسی است ، عملیاتی نشده است و این قانون 
بعدها به موجب برخی مصوبات دولت و مجلس 
بسیاری  و  گردید  چندپارگی  و  اعوجاج  دچار 
از وظایف و اختیارات متولی آن دچار تغییرات نامساعد گردیده است و با ادغام 
وزارت رفاه و تامین اجتماعی در دولت احمدی نژاد ، عملا بسیاری از احکام قانون 

مزبور در محاق سایر وظایف وزارتخانه ادغامی قرار گرفت .
اگر به سند چشم انداز برگردیم در این سند آمده است که " جامعه ایرانی 
در افق چشم انداز برخوردار از تامین اجتماعی است " متاسفانه در حال 
حاضر با یک " جامعه نابرخوردار " از تامین اجتماعی مواجه هستیم چرا که بر 
اساس اعلام متولیان ذیربط دولت قبل و دولت فعلی حدود ۳۰ درصد جامعه 
از پوشش بیمه های بازنشستگی محروم هستند ، حدود ۳۰ درصد افراد زیر 
خط فقر قرار دارند ، حدود ۱۶ میلیون خانوار مددجو و توانخواه وجود دارد 
که فقط ۶ میلیون آنها تحت پوشش نهادهای حمایتی هستند و آن بخش از 
جامعه نیز که تحت پوشش خدمات حمایتی و بیمه ای هستند از وضعیت 
خدمات و پوشش های دریافتی خود راضی نیستند این در حالی است که در 
کشور از حیث ساختارها ، سازوکارها ، نهادها و سازمان ها ، و اعتبارات و منابع 
دولتی اختصاصی به حوزه های امدادی ، حمایتی و بیمه ای دچار همان 
مثل معروف " آفتابه لگن هفت دست !شام و ناهار هیچی ?!" بوده و هست 
و طیفی رنگارنگ از نهادها ، بنیادها و قرارگاههای برخوردار از منابع ,و بودجه 
های دولتی با مستمسک و محمل ، رفع فقر و محرومیت مردم در کشور وجود 

داشته و دارند.
یکی از نکات مثبت در حوزه بیمه های اجتماعی در افق چشم انداز ، بحث 
ضریب پوشش بیمه ای یا ضریب نفوذ بیمه های اجتماعی است که اواخر دهه 
۵۰ حدود ۱۷ درصد افراد جامعه تحت پوشش بیمه های اجتماعی بودند ودر 
حال حاضر در بخش بیمه های پایه درمان این پوشش به حدود ۹۰ درصد 
و در حوزه بیمه های بازنشستگی به حدود ۷۰ درصد رسیده است با این 
ملاحظه که بخش اعظم افزایش ضریب پوشش بیمه های اجتماعی توسط 
سازمان تامین اجتماعی صورت گرفته است و دولتها و مجالس سابق و لاحق 
، تعمیم پوشش بیمه بازنشستگی اقشار مختلف را بدون رعایت اصول ، قواعد 
و محاسبات بیمه ای به سازمان تامین اجتماعی تحمیل نموده اند و مقرر شده 
است که تمام یا بخشی از حق بیمه متعلقه را دولت بپردازد ولی متاسفانه این 
حق بیمه های تقبل شده از سوی دولت در نیم قرن اخیر و تا همین الان 
به صورت نقد و سنواتی پرداخت نشده و روند تولید و انباشت بدهی های 
بیمه ای دولت به سازمان تامین اجتماعی رو به تزاید است و به تعبیر دیگر 
دولتها و مجالس قبلی و فعلی از جیب کارفرمایان و کارگران و به قیمت تحمیل 
استقراض و انتشار اوراق و فروش اموال و دارارئیهای سازمان تامین اجتماعی ) 
اندوخته و ذخایر بیمه ای ( نسبت به تعمیم پوشش بیمه ای اقدام نموده اند. و 
این در حالی است که در حوزه بیمه پایه درمان ) سلامت ( دولت هر ساله نقدا 
و مستمرا ، حق بیمه های سهم الشرکه دولت به سازمان بیمه سلامت و وزارت 

بهداشت را می پردازد.
رجاء واثق دارد که هرچه زودتر با جبران تاخیر سه ساله دولت قبل و تسریع در 
عملیاتی شدن سیاستهای کلی تامین اجتماعی ، این فراز از سند چشم انداز 
یعنی " برخورداری جامعه ایرانی از تامین اجتماعی " تحقق عینی پیدا نماید . 

ایدون باد
کارشناس رفاه و تامین اجتماعی

مدیر ستاد اقامه نماز استان قم :

ساختمانهایپزشکیقمنمازخانهندارند
مدیر ستاد اقامه نماز استان قم گفت: مشکلی که ما امروز در استان داریم و 
مراجعین از استان های اطراف با آن مواجه می شوند، نمازخانه ساختمان های 

پزشکی است.
حجت الاسلام علی عرب پور در گفتگویی، با اشاره فلسفه ستاد اقامه نماز اظهار 
داشت: فلسفه تأسیس ستاد اقامه نماز ترویج و توسعه فرهنگ نورانی نماز در 
جامعه بوده است. آیت الله قرائتی و هم فکرانشان در سال ۱۳۶۹ به این نتیجه 

رسیدند که به دستور مقام معظم رهبری این ستاد را تأسیس کنند.
عرب پور  افزود هدف این ستاد ابتدا بر روی اقامه نماز مدارس متمرکز بود که 
این بستر را فراهم کردند که به نماز مدارس رسیدگی شود. پس از آن برپایی نماز 
در ادارات، دانشگاه ها و مراکز علمی توسعه داده شد. ما به صورت مستقیم در 
حسینه ها و مساجد ورود نداریم و متولی آن ها سازمان تبلیغات و اوقاف امور خیریه 

و دستگاه های دیگر هستند و ما در کنار این نهادها انجام وظیفه می کنیم.
مدیر ستاد اقامه نماز استان قم درخصوص اقدامات صورت گرفته برای اقامه نماز 
زائران بیان کرد: با توجه به اینکه قم یک شهر زائر پذیر است، یکی از کارهای خوب 
این بوده که یک کارگروه نظارتی متشکل از چند دستگاه )راهداری، بهداشت، 
میراث فرهنگی، شهرداری و نماینده استاندار( بر اماکن، بوستان ها، مساجد 
و نمازخانه های بین راهی به صورت مستقیم و منظم مورد ارزیابی و بازدید قرار 

می گیرند و تذکرات لازم داده می شود. 
وی عنوان کرد: چنانچه در مواردی نواقصی وجود داشته باشد که پس از پیگیری 
مرتفع نشود، گزارش آن در قالب یک کارگروه به شورای اقامه نماز استان که ۲۰ 

دستگاه در آن عضو هستند و به ریاست شخص استاندار است، ارائه می شود.
عرب پور در زمینه اقدامات صورت گرفته در حوزه معماری شهری نمازخانه های 
داخل شهر و بوستان ها تصریح کرد: مسئولیت مربوط به نمازخانه های داخل 
بوستان ها مستقیما با عزیزان شهرداری است. مجموعه پارک ها و سازمان فرهنگی 

شهرداری تلاش ها و برنامه ریزی های خوبی دارند. 

با حضور مدیران شرکت گاز استان قم صورت گرفت ؛

افتتاحنمایشگاهقدمگاهعشاق

نمایشگاه »قدمگاه عشاق« صبح روزشنبه با حضور مدیران شرکت گاز استان 
قم افتتاح شد. به گزارش  ایمان ،در این نمایشگاه علاوه بر به کارگیری اِلمان های 
دفاع مقدس و سنگ قبور تعدادی از شهدا، تابلوهایی با موضوع حجاب و عفاف 
و جملات شهید سلیمانی به نمایش گذاشته شده است.  این نمایشگاه به همت 
بسیجیان پایگاه شهید چمران در محوطه شرکت گاز استان برپا شده است و به 

مدت ۱۰ روز ادامه دارد.

رئیس جمهور تاکید کرد:
انحصارزدایی از اماکن ورزشی

برای استفاده عموم
رئیس جمهور ، تحقق عدالت ورزشی را رمز موفقیت در برنامه 
ریزی ها و از جمله وظایف مهم وزارت ورزش و جوانان دانست و 
گفت: ایجاد و توزیع عادلانه فضا های ورزشی و همچنین امکانات، 
تجهیزات و اعتبارات در سراسر کشور بویژه مناطق حاشیه ای و 
کم برخوردار باید در صدر اولویت های وزارت ورزش باشد.  مسعود 
پزشکیان صبح روزشنبه به وزارت ورزش و جوانان رفت و در جمع 

وزیر، معاونان، روسا و دبیران کمیته های ملی المپیک ... صفحه 6

یک اقتصاددان با انتقاد از اداره گران کشورمطرح کرد:
تحقق رشد اقتصادی با حذف بودجه های 

غیرضروری 
وزیر  اظهارات  به  واکنش  استاد دانشگاه در  و  اقتصاددان  یک 
امور اقتصادی و دارایی در خصوص کسری بودجه ۱۰۳۴ همتی 
دولت طی دو سال گذشته، معتقد است:  فقط با حذف بودجه 
بودجه  کسری  بردن  بین  از  ضمن  توان  می  غیرضروری  های 
کشور، به رشد اقتصادی و تورم تک رقمی دست یافت. »مهدی 
پازوکی« درگفت و گویی افزود: دلیل اصلی کسری بودجه، در واقع 
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استاندار قم:

فرونشست زمین باید 
جدی گرفته شود

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

قم رتبه برتر کشور 
در استحصال 

ژل رویال

صفحه 8

صفحه 5

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری 
قم تاکید کرد:

لزومبهرهگیریاز
ظرفیتهایملیبرای

جشننیمهشعبان

رییس سازمان بهزیستی کشور:

پنجهزارمعلولقمی
فاقدمسکنهستند

صفحه 4

صفحه  8

آیت الله مکارم شیرازی در دیدار علی لاریجانی: 

جبهه  مقاومت را تقویت کنیم 
صفحه  2

صفحه  4

علی حیدری*

با حضور رییس سازمان بهزیستی درقم صورت گرفت؛

افتتاح »سرای بزرگان شاد«

آیین نکوداشت »شهریارِ شهرِ یار« گرامیداشت شهید احمد کحیل شهردار 
نبطیه، روز شنبه در تالار فرهنگ و هنر قم و با حضور هنرمندان و مسوولان شهری 

برگزار شد.
به گزارش ایمان ،این آیین در راستای تقویت پیوندهای فرهنگی بین دو شهر 

شیعه نشین قم و نبطیه لبنان، بر پایه اشتراکات فرهنگی ترتیب یافت.
در آغاز این مراسم و پیش از ورود در سالن همایش، مهمانانی از شهر نبطیه 
لبنان به همراه سردار محمدرضا موحد فرمانده سپاه استان قم، عموزاده مدیرکل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کلانترزاده مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری 
قم، ارجمندی مدیرکل میراث فرهنگی، توکلیان مدیرکل کتابخانه های استان، 
قم  شهرداری  ورزشی  و  اجتماعی  فرهنگی  سازمان  سرپرست  موسوی منش 
وجمعی از هنرمندان و فعالان فرهنگی استان به مردم نبطیه با برگزاری مراسمی 
نمادین، همدردی خود را با مردم مظلوم نبطیه ابراز کردندبرگزاری کارگاه های 
هنری زنده، بازارچه خیریه و عرضه محصولات فرهنگی و نکوداشت شهردار شهید 

احمدکحیل ازجمله برنامه های پیش بینی شده برای این رویداد است.
فرمانده سپاه استان قم:

فرهنگ بسیجی از مرزهای جغرافیایی ایران فراتر رفته است
فرمانده سپاه استان قم  دراین آئین گفت: فرهنگ بسیجی امروز از مرزهای 
جغرافیایی جمهوری اسلامی فراتر رفته و در غزه، لبنان، عراق، سوریه و ... بروز 

پیدا کرده است.
سردار محمدرضا موحد ، اظهار کرد: مقام معظم رهبری به ما توصیه کردند 
که پیام شهدا با زبان هنر به نسل جدید بیان شود. وی ضمن گرامیداشت هفته 
بسیج، افزود: بسیج یکی از معجزات امام خمینی)ره( بود و از زمان تشکیل این 

شجره طیبه تا امروز نقش موثری در اتفاقات مختلف داشته است.
فرمانده سپاه استان قم با تاکید بر اینکه بسیج حامی مردم است، خاطرنشان 
کرد: فرهنگ بسیجی امروز از مرزهای جغرافیایی جمهوری اسلامی فراتر رفته و 

در غزه، لبنان، عراق، سوریه و ... بروز پیدا کرده است.
نکوداشت شهریارِ شهرِ گامی در حمایت از مردم غزه و لبنان

 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم نیز در آئین با اشاره به اهمیت 
همبستگی فرهنگی در برابر جنایات رژیم صهیونیستی گفت: برگزاری آیین 
نکوداشت شهریارِ شهرِ یار گامی فرهنگی و هنری در حمایت از مردم مظلوم غزه 

و لبنان است.
امیرعلی عموزاده ضمن عرض تسلیت به مناسبت تقارن ایام فاطمیه)س( 

با جنایات رژیم صهیونیستی اظهار کرد: این مصیبت ها را به قطب عالم امکان 
حضرت حجت)عج( تسلیت می گوییم.

وی ضمن خیرمقدم به مسئولین، هنرمندان، اساتید و دانشجویان حاضر در 
مراسم، افزود: پس از جنایات اخیر رژیم صهیونیستی، تصمیم بر این شد تا با 
برگزاری برنامه ای در عرصه فرهنگ و هنر، حمایت خود را از مردم مظلوم غزه و 

لبنان ابراز کنیم.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان با بیان اینکه چنین جنایاتی انسان را 
از انسانیت شرمسار می کند، اظهار کرد: امیدواریم این برنامه ها بتواند گامی در 
راستای تعجیل فرج امام زمان )عج( و تقویت روحیه مقاومت در برابر ظلم و ستم 

باشد.
بازدید شهردار قم از کارگاه های هنری 

شهردار قم نیز  با حضور در محل اجرای کارگاه های هنری نکوداشت شهریارِ 
شهرِ یار از روند تولید آثار هنری به منظور حمایت از مردم نبطیه لبنان قرار گرفت.

دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد هم زمان با اجرای کارگاه های هنری نکوداشت 
شهریارِ شهرِ یار در تالار فرهنگ و هنر شهر قم حضور یافت و به همراه مسئولین 

ستاد اجرایی نکوداشت از بخش های مختلف این کارگاه های هنری بازدید کرد.
شهردار قم از روند تولید آثار هنری به منظور حمایت از مردم نبطیه لبنان بازدید 
کرد و در گفتگو با تنی چند از هنرمندان در جریان چگونگی اجرا و ماهیت این آثار 

و تولیدات هنری قرار گرفت.
انگشتر مقاومت در قم رونمایی شد

آئین رونمایی از انگشتر مقاومت، هم زمان با برگزاری مراسم نکوداشت شهریارِ 
شهرِ یار، پیش از ظهر امروز در تالار فرهنگ و هنر قم برگزار شد.

سازنده این انگشتر که از هنرمندان برجسته قم است، این اثر را اثر نمادی از 
ایستادگی و ایمان به آرمان های مقاومت دانست و اظهار کرد: در طراحی انگشتر 
مقاومت، تصویر دست شهید سید حسن نصرالله، آخرین لحظات مقاومت یحیی 

السنوار، و آیاتی از قرآن کریم حک شده است.
کارگاه هایی در رشته هایی مانند خوشنویسی، تصویرسازی، عکاسی، سفالگری 
و انگشترسازی برگزار شده و عواید تمامی آثار تولیدشده به لبنان و مردم شهر 
نبطیه اهدا خواهد شد. همچنین بازارچه خیریه و عرضه محصولات فرهنگی و 
خانگی نیز از روزشنبه تا روز دوشنبه پنجم آذرماه در بلوار امام موسی صدر مقابل 
ساختمان شهرداری قم برپا می شود و درآمد حاصل از این بازارچه صرف بازسازی 

نبطیه خواهد شد.

با حضور هنرمندان و مسوولان شهری ؛

آییننکوداشت»شهریارِشهرِیار«برگزارشد

5 لغایت ۱5 آذرماه؛

سوگواره حدیث غربت 
در قم برپا می شود

با حضوهنرمندان و مسوولان شهری ؛

آیین نکوداشت »شهریارِ 
شهرِ یار« برگزار شد

صفحه  1

صفحه 4

مدیر سوگواره حدیث غربت گفت: از هفته گذشته 
آغاز  مدارس  برای  بنی هاشم  از کوچه های  بازدید 
شده است، ولی افتتاحیه عمومی از تاریخ ۵ آذرماه 
برگزار می شود. سید محمد جدا ظهر روزشنبه در 
نشست خبری که در سالن جلسات سوگواره حدیث 
غربت برگزار شد، اظهار کرد: امسال بیستمین دوره 
آماده سازی است.  سوگواره حدیث غربت درحال 
مربع  متر  هزار  از ۲۵  بیش  اینکه  به  اشاره  با  وی 
است،  شده  انجام  مجموعه  این  برای  فضاسازی 
مطرح کرد: از هفته گذشته بازدید برای مدارس آغاز 

شده است ولی افتتاحیه عمومی ...

آیین نکوداشت »شهریارِ شهرِ یار« گرامیداشت 
شهید احمد کحیل شهردار نبطیه، روز شنبه در 
و  هنرمندان  حضور  با  و  قم  هنر  و  فرهنگ  تالار 
مسوولان شهری برگزار شد. به گزارش ایمان ،این 
آیین در راستای تقویت پیوندهای فرهنگی بین دو 
شهر شیعه نشین قم و نبطیه لبنان، بر پایه اشتراکات 
قم   استان  سپاه  فرمانده  یافت.  ترتیب  فرهنگی 
دراین آئین گفت: فرهنگ بسیجی امروز از مرزهای 
جغرافیایی جمهوری اسلامی فراتر رفته و در غزه، 

لبنان، عراق، سوریه و ... بروز پیدا کرده...
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دیپلماسیومیدانمکملیکدیگر
یک  صرفاً  با  و  تنهایی  به  کشوری  هیچ 
ابزار نظامی یا دیپلماتیک نتوانسته است به 
بنابراین،  یابد.  دست  مؤثری  دستاوردهای 
هم دیپلماسی و هم میدان باید در کنار هم 
عمل کنند و هرکدام در جایگاه خود به ایفای 
دستاوردهایی  کشور  برای  تا  بپردازند  نقش 
ایجاد کنند و قدرت ما را به اقتدار در منطقه 
و سطح جهانی تبدیل کنند. هر یک از این 
دو ابزار، دیپلماسی و میدان، مستلزماتی دارد که باید به آن ها پایبند باشیم. 
بنابراین، به نظر می رسد که اگر راه برای دستگاه دیپلماسی باز شود، می تواند 
به همراهی با میدان کمک کند و به ملت بزرگ ایران و نظام جمهوری اسلامی 

ایران خدمت نماید. 
ترامپ همچنان غیرقابل پیش بینی خواهد بود. به دلیل همین غیرقابل 
پیش بینی بودن، نمی توان به طور قطعی گفت که آیا او تصمیمات دوره اول 
خود را در دوره دوم تکرار خواهد کرد یا خیر. اما برخی شواهد و اظهارات نشان 
می دهد که ممکن است اقداماتی که آقای ترامپ در دوره اول انجام داد، در 
این دوره تکرار نشود. از جمله این اقدامات، انتصاب برخی از دستیاران، وزرا 
و مسئولان بلندپایه دولت او در دوره اول است که احتمالًا در دولت دوم تکرار 
نخواهد شد. همچنین، وضعیت کنونی آمریکا، جهان و خاورمیانه متفاوت 
از گذشته است. به طوری که اگر کسی به موفقیت آقای ترامپ در دوره اول 
اعتقاد داشته باشد، تکرار همان سیاست ها و رویکردها در دوره دوم ممکن 

است به عدم موفقیت منجر شود.
به نظر من، مذاکرات هسته ای در شکل و شمایل گذشته اش و به منظور 
احیای توافق برجام صورت نخواهد گرفت. اما آقای ترامپ همواره به دنبال 
امضای یک توافق جدید مشابه با برجام بوده و ممکن است این موضوع را 
در برنامه های خود قرار دهد. اگر مقصود از مذاکرات هسته ای، مذاکرات 
برای احیای برجام باشد، به دلایل متعددی، از جمله عدم باور ترامپ به اینکه 
توافق برجام منافع آمریکا را تأمین نکرده، احتمال از سرگیری دوباره این نوع 
مذاکرات به نظر محدود است. با این حال، مذاکرات هسته ای به معنای عام 

ممکن است همچنان شکل بگیرد.
نمی توانیم یکی از اظهار نظرهای آقای ترامپ را به عنوان ملاک برای نوع 
سیاست او در آینده در نظر بگیریم. یکی از ویژگی های ترامپ این است که 
می تواند در یک جمله یا حتی یک سخنرانی مفاهیم متعددی را بیان کند 
که لزوماً به یکدیگر مرتبط نیستند. اگرچه این اظهار نظر درباره برداشتن 
تحریم های ظالمانه علیه ایران و روسیه به عنوان یک گام مثبت به نظر می رسد، 
اما نمی توانم اطمینان حاصل کنم که آقای ترامپ با این گزاره سیاست خود را 

در مورد تحریم ها تغییر خواهد داد.
به نظر می رسد که اعلام ما مبنی برعدم تمایل به دستیابی به سلاح هسته ای 
با گزاره ای که آقای ترامپ مطرح کرده مبنی بر این که ما فقط می خواهیم 
ایران بمب هسته ای نداشته باشد قابل جمع است. اگر واقعاً آقای ترامپ و 
ایالات متحده به این اظهارات پایبند باشند، به نظر می رسد که این یک گام 
مثبت خواهد بود. با این حال، همان طور که در سوال قبلی اشاره کردم، 
نمی توانیم از اظهارات آقای ترامپ اطمینان حاصل کنیم که سیاست عملی 
نیز منطبق بر این اظهارات خواهد بود. اما اگر این اظهارات با اقدام های عملی 
همراه شود و به وضوح بیان شود که ما فقط به دنبال سلاح هسته ای نیستیم و 
در عین حال به حقوق ایران که واقعاً حقوق مشروعی است، اعتراف می کنیم 

و می پذیریم می تواند به عنوان یک گام مثبت تلقی شود.
در هر صورت، اقداماتی که او در دور اول انجام داد، به نظر نمی رسد که برای 
جهان، منطقه خاورمیانه، و حتی ملت آمریکا مناسب و مؤثر باشد. بنابراین، 
به نظر می رسد که این کابوس که به آن اشاره کردید، مبتنی بر برداشت هایی 
است که از رفتار و سیاست های آقای ترامپ در دوره اول ریاست جمهوری اش 

شکل گرفته است.
از دیدگاه های  بسیاری  دیپلماسی، همان طور که  و دستگاه  دیپلماسی 
داشته اند.  مثبتی  بسیار  آفرینی  نقش  کرده اند،  اذعان  داخل  در  مختلف 
به ویژه در شرایطی که یک سال جنگ بین اسرائیل و غزه و لبنان اتفاق افتاد 
و همچنین در دوران ریاست جمهوری آقای پزشکیان و وزارت خارجه آقای 
عراقچی. در این مدت به دیپلماسی که در زمینه خاورمیانه اجازه فعالیت 
دادیم، اعتماد کنیم و این رویکرد را در سطح فراتر از منطقه نیز تعمیم دهیم. 
موضوعاتی مانند روابط با اروپا، بحران اوکراین و به ویژه تنظیم روابط با آمریکا 
می توانند دست دیپلماسی را باز بگذارند تا به ایفای نقش مثبت خود بپردازد. 
هیچ کشوری به تنهایی و با صرفاً یک ابزار نظامی یا دیپلماتیک نتوانسته است 
به دستاوردهای مؤثری دست یابد. بنابراین، هم دیپلماسی و هم میدان باید 
در کنار هم عمل کنند و هرکدام در جایگاه خود به ایفای نقش بپردازند تا 
برای کشور دستاوردهایی ایجاد کنند و قدرت ما را به اقتدار در منطقه و سطح 
جهانی تبدیل کنند. هر یک از این دو ابزار، دیپلماسی و میدان، مستلزماتی 
دارد که باید به آن ها پایبند باشیم. بنابراین، به نظر می رسد که اگر راه برای 
دستگاه دیپلماسی باز شود، می تواند به همراهی با میدان کمک کند و به ملت 

بزرگ ایران و نظام جمهوری اسلامی ایران خدمت نماید.
 سفیر سابق ایران در قطر

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس:

آمریکابرایمذاکرهباایرانابتداگذشته
خودراجبرانوترمیمکند

 عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
شرط مذاکره ایران با آمریکا را جبران خسارات گذشته و اصلاح گذشته رفتار 
ایالات متحده در قبال جمهوری اسلامی اعلام کرد و گفت: خروج یک طرفه 
ترامپ از برجام در دوره قبلی ریاست جمهوری وی به معنای عدم اعتماد به 

آمریکا و شرکای اوست.
که  آمریکا  دولت جدید  با  مذاکره  احتمال  درباره  بروجردی   الدین  علاء 
برخی از مسوولان نظام از جمله آقای علی لاریجانی هم با تحقق شروطی، 
به این موضوع اشاراتی داشتند، گفت: در موضوع مذاکره، جمهوری اسلامی 
بر  و اصرار  اما بحث درباره عهدشکنی طرف مقابل  نبوده  هیچگاه غافل 

اشتباهات و ادامه اتخاذ تصمیمات نادرست مطرح است.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
افزود: بر اساس قوانین بین المللی و اصول اسلامی، مذاکره باید مبتنی بر 
اصول پایدار انجام شود تا طرف مقابل به تعهدات خود پایبند بوده و به آن عمل 
کند. اما وقتی آمریکا در دوره قبلی ریاست جمهوری ترامپ به صورت یکطرفه 
از برجام خارج شد و تعهدات خود را زیر پا گذاشت، به معنای بی اعتمادی به 
آمریکا و شرکای اوست. نماینده مردم لارستان در مجلس شورای اسلامی با 
بیان اینکه بدلیل رفتارهای اشتباه و اصرار بر آن، جمهوری اسلامی درحال 
حاضر به آمریکایی ها کاملا بی اعتماد است، تصریح کرد: اروپایی ها هم نشان 
داده اند که توان تصمیم گیری درست ندارند، شخصیت مستقلی ندارند و 
تابعی از سیاست های آمریکا هستند و لذا در فضای بی اعتمادی، مذاکره 
منجر به نتیجه خاصی نخواهد شد. بروجردی تاکید کرد: نخستین شرط 
مذاکره اعتماد به طرف مقابل است تا خروجی مذاکرات عمل به تعهدات 
صورت گرفته شود. بنابراین در این زمان بدون تردید، توپ در زمین آمریکا و 
اروپا است و آنها باید گذشته خود را نسبت به جمهوری اسلامی جبران و ترمیم 

کنند و بعد پای میز مذاکره بنشینند.

اخبار

آیت الله اعرافی با محکوم نمودن جنایات علیه مسلمانان پاراچنار:

دولتپاکستانبرایحمایتازشیعیان
چارهاندیشیکند

مدیر حوزه های علمیه گفت: دولت ومقامات امنیتی کشور پاکستان باید در 
راستای حمایت و صیانت از شیعیان بی پناه و مظلوم پاکستان در برابر ظلم و 
جنایت گرو های تروریستی، تدبیر و چاره اندیشی کنند و از تکرار این جنایات 
جلوگیری نمایند و به دشمنان وحدت ملت پاکستان و دست نشانندگان 
جنایت کار اجازه ندهند تا مسلمانان بی گناه و مظلوم مورد ظلم و قربانی گروه 

های افراطی و جاهل قرار گیرند.
آیت الله اعرافی مدیر حوزه های علمیه با صدور پیامی ضمن تسلیت عده 
ای از مسلمانان پاراچنار پاکستان به دست افراطیون، این جنایت را به شدت 
محکوم نمود و خواستار جلوگیری و تکرار از این فجایع انسانی علیه مسلمانان 
از مردم  این شرح است: خبر شهادت جمع کثیری  به  پیام  شد که متن 
مسلمان و پیروان مخلص و راستین مکتب اهل بیت»علیهم السلام« در منطقه 
پاراچنار کشور پاکستان، توسط گروه های تروریستی و تکفیری و دست نشانده 

استکبار و صهیونیست، موجب تألم و تاسف فراوان شد.
بی شک دشمنان اسلام و مخالفان وحدت میان مسلمانان، از طریق گروه 
های مزدور جنایتکار تلاش دارند که میان مسلمانان شیعه و اهل سنت در 
کشور پاکستان تفرقه و شکاف مذهبی ایجاد کنند. دولت ومقامات امنیتی 
کشور پاکستان باید در راستای حمایت و صیانت از شیعیان بی پناه و مظلوم 
پاکستان در برابر ظلم و جنایت گرو های تروریستی، تدبیر و چاره اندیشی کنند 
و از تکرار این جنایات جلوگیری نمایند و به دشمنان وحدت ملت پاکستان و 
دست نشانندگان جنایت کار اجازه ندهند تا مسلمانان بی گناه و مظلوم مورد 
ظلم و قربانی گروه های افراطی و جاهل قرار گیرند. این جانب به سهم خود 
و از جانب حوزه های علمیه جمهوری اسلامی ایران، ضمن محکوم نمودن 
شدید این جنایت غم انگیز که به کشته و مجروح شدن عده ای از مسلمانان 
شیعه و مظلوم منجر گردید، شهادت آن عزیزان را به مقامات دینی و فرهنگی 
و مردم مسلمان کشور پاکستان به ویژه خانواده های آن عزیزان، تسلیت عرض 
نمایم و از خداوند متعال برای شهدا، طلب علو درجات و برای مجروحان شفای 

عاجل و برای بازماندگان صبر جمیل را خواستارم.

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

قطعنامهآژانسعلیهایرانفاقدابعادفنی،
تخصصیوحرفهایاست

شورای  مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  رئیس  نایب 
اسلامی با اشاره به قطعنامه صادر شده علیه ایران گفت: آمریکا، فرانسه، 
انگلستان و آلمان و حامیان شان در آژانس به قطعنامه ای رای دادند که عملًا 
ابعاد فنی، تخصصی و حرفه ای ندارد بلکه از سر رفتارهای سیاسی چنین 

قطعنامه ای صادر شده است.
عباس مقتدایی در گفت وگویی با اشاره به صدور قطعنامه ای سیاسی از سوی 
شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی علیه جمهوری اسلامی ایران با 
وجود همکاری ها و تعاملات ایران با آژانس با تاکید بر اینکه آنچه که توسط 
آژانس بین المللی انرژی اتمی رخ داد، نشان می دهد که قدرت های اروپایی و 
آمریکا آژانس را به عنوان محلی برای فعالیت های سیاسی و نه حرفه ای انتخاب 
کرده اند، اظهار کرد: ما پیشتر هم گفته بودیم که به دنبال همکاری های فنی و 
تخصصی با آژانس هستیم و هرگونه اعمال فشار که جنبه های سیاسی داشته 

باشد و خارج از اصول، قواعد و اساس نامه آژانس باشد را نخواهیم پذیرفت.
شورای  مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  رئیس  نایب 
اسلامی گفت: اکنون اگرچه به مقدار قابل توجهی رای ممتنع و رای منفی 
به قطعنامه سیاسی شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی داده شده اما 
به هر حال اکثریت با کشورهایی است که به این قطعنامه رای مثبت داده اند. 
وی ادامه داد: آمریکا، فرانسه، انگلستان و آلمان از جمله کشورهایی هستند 
که هم خودشان و هم حامیان شان در آژانس به قطعنامه ای رای دادند که عملًا 
ابعاد فنی، تخصصی و حرفه ای ندارد بلکه از سر رفتارهای سیاسی چنین 
قطعنامه ای صادر شده است؛ لذا جمهوری اسلامی ایران همانطور که پیشتر 
هم اعلام کرده  است علیرغم آنکه تمایل دارد در زمینه های تخصصی و فنی 
با آژانس همکاری کند، از فرصت پیش آمده بهره می گیرد تا حد بالاتری از 
بهره وری ها را در کشور به نفع منافع ملی برگزیند و اکنون استفاده از فناوری با 

بهره وری بیشتر در کانون توجه ما قرار دارد.
 

عضو کمیسیون قضائی و حقوقی مجلس: 

خودروسازانمسئولینرابازیمیدهند
عضو کمیسیون قضائی و حقوقی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد:  این که 
خودروسازان مدام از زیان ده بودن صحبت می کنند، نباید متوجه مردم باشد و 
در انتها زیان آنان از جیب مردم پرداخته شود. نکته بدتری که وجود دارد این 
است که این افزایش قیمت متوجه افرادی که قبلا ثبت نام کرده بودند نیز شده 

است. این موضوع شرعا و از لحاظ قانونی نیز درست نیست.
جعفر پورکبگانی، نماینده مردم بندر دیلم، بوشهر و گناوه در مجلس شورای 
اسلامی در گفت وگویی درباره افزایش قیمت خودروهای داخلی عنوان کرد: 
افزایش به ظاهر ۳۰ درصدی قیمت خودروهای داخلی مسبوق به سابقه 
است. در حقیقت هر زمان که بازار خودرو دچار رکود می شود، خودروسازان با 
افزایش قیمت خودرو درصدد جبران خسارات خود برمی آیند. وی ادامه داد:  
این که خودروسازان مدام از زیان ده بودن صحبت می کنند نباید متوجه مردم 
باشد و در انتها زیان آنان از جیب مردم پرداخته شود. نکته بدتری که وجود 
دارد این است که این افزایش قیمت متوجه افرادی که قبلا ثبت نام کرده 
بودند نیز شده است. این موضوع شرعا و از لحاظ قانونی نیز درست نیست. 
از سوی دیگر همین تصمیمات است که باعث افزایش بی اعتمادی و ناامیدی 

در سطح جامعه می شود. 
تاکید کرد:   و حقوقی مجلس شورای اسلامی  عضو کمیسیون قضائی 
باید فکری جدی برای افزایش قیمت خودرو در سال های متمادی کرد. 
سال هاست که خودروسازان مسئولین را بازی می دهند، اما اینکه چه زمانی 
مسئولین و مدیران توانایی مقابله با خودروسازان را پیدا می کنند، هنوز معلوم 
متوجه  ضررها  تمامی  داخلی  خودروهای  موضوع  در  حقیقت  نیست.در 
مصرف کنندگان است؛ چرا که خودروهای ایرانی امنیت بالایی ندارند و از 

سوی دیگر قیمت آن نیز بی دلیل بالاست.
 

واکنش نیکزاد به قطعنامه شورای حکام؛ 
ایرانبااینرفتارهایتکراریمنفعلنمیشود

نایب رئیس مجلس در واکنش به صدور قطعنامه شورای حکام علیه ایران 
تاکید کرد که ایران با این رفتارهای تکراری منفعل نخواهد شد. علی نیکزاد در 

مطلبی صفحه شخصی خود در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:
»قطعنامه اخیر فقط حاصل دو موضوع غیر سازنده است:

 ۱. بی استقلالی شورای حکام
 ۲.کج فهمی غرب

 اما بدانید و بفهمید که ایران با این رفتارهای تکراری، منفعل نخواهد شد.
 از پوسته سلطه و توهم سروری جهان خارج شوید. دنیا تغییر کرده و ایران 

قوی تر از آن چیزی شده که شما خیال باطل می کنید.«

معاون امور صیانتی حوزه های علمیه کشور در واکنش به شایعاتی در خصوص 
به جبهه  زدن  به قصد ضربه  معاند  رسانه های  »ایران همدل«، گفت:  پویش 

مقاومت و روحانیت، اخبار کذب منتشر می کنند.
حجت الاسلام و المسلمین کاظم سپاسی آشتیانی روز شنبه در گفت وگو با 
خبرنگاران تاکید کرد: در روزهای اخیر برخی از رسانه های معاند خبری کذب 
منتشر کرده اند که لازم است به مردم برخی نکات را بیان شود، این شایعه حاکی از 
آن بود که طلبه ای مبالغی از کمک های مردمی به جبهه مقاومت را دریافت کرده 

و از کشور فرار کرده است.
سپاسی آشتیانی ادامه داد: پویش ایران همدل از ابتدای راه اندازی، تاثیرات 
مثبتی داشته و مبالغ قابل توجهی به جبهه مقاومت ارسال شده است؛ این 
کمک ها در روحیه دادن به مردم مظلوم غزه و لبنان و همچنین تقویت جبهه 

مقاومت در برابر دشمنان، تاثیرات قابل توجهی داشته است. 
معاون امور صیانتی حوزه های علمیه تصریح کرد: در مورد این طلبه ای که 
رسانه های معاند به آن اشاره کرده اند، باید بگویم که چنین فردی نه در کرج و نه 
در استان البرز وجود ندارد. همچنین هیچ گونه پایگاه جمع آوری کمک هایی که 
رسانه های معاند مطرح کرده اند، وجود ندارد. نامی که آن ها به عنوان "شمقدری" 
مطرح کردند، هیچ گونه ارتباطی با پویش ایران همدل ندارد و چنین فردی نه تنها 
در جمع آوری کمک ها نقش نداشته، بلکه از اساس سیستم جمع آوری کمک ها 

به گونه ای نیست که فردی بتواند مبالغ جمع آوری شده را تصاحب کرده و فرار 
کند. سپاسی آشتیانی ادامه داد: کمک ها پس از جمع آوری به دقت حسابرسی 
شده و تحت محافظت قرار می گیرد، مردم ایران مطمئن باشند که کمک های آنان 
به دقت به دست مردم لبنان و جبهه مقاومت می رسد. این امر از طریق رسانه ملی 

قابل پیگیری و مشاهده است.
وی اضافه کرد: چنین کمک هایی باعث وحشت دشمنان شده و آن ها تلاش 
دشمن  کنند.  وارد  پویش  این  به  ضربه ای  تخریب،  و  شایعه سازی  با  تا  دارند 
همچنین در تلاش است تا اعتماد مردم به روحانیت که همیشه در تاریخ در کنار 

مردم بوده و در حل مشکلاتشان نقش آفرینی کرده، تضعیف کند.
وی افزود: دشمن با این شایعه سازی ها نه تنها به دنبال آسیب رساندن به پویش 
ایران همدل است، بلکه می خواهد اعتماد مردم به روحانیت را سلب کند، به ملت 
ایران و رسانه ها توصیه می شود که هوشیار و آگاه باشند. رسانه ها باید شیوه های 

دروغ پردازی دشمن را شناسایی کنند و به موقع با آن ها مواجه شوند.
وی در پایان خاطرنشان کرد: وظیفه ما این است که هرگاه متوجه شویم دشمن 
از یک اقدام مؤثر علیه او حساس شده است، مانند همین پویش ایران همدل و 
کمک به جبهه مقاومت، آن را تقویت کنیم. از طلاب و مردم درخواست دارم که 
در افزایش کمک ها به جبهه مقاومت تلاش جدی تری داشته باشند تا این جبهه 

بتواند با دشمنان مقابله کرده و پیروز شود.

پاسخ معاون حوزه های علمیه به یک شایعه ضد انقلاب؛

مردمفریبشایعهسازیهاعلیهروحانیترانخورند

آیت الله مکارم شیرازی تفسیر قرآن و نهج البلاغه 
را ابزار جنگ برشمرد و گفت: باید با کار فرهنگی، 
سبب تقویت و افزایش روحیۀ برادران و خواهران 

لبنانی، سوری، فلسطینی و یمنی بشویم.
علی  دیدار  در  شیرازی  مکارم  آیت الله  ناصر 
لاریجانی مشاور مقام معظم رهبری، ایجاد روحیه 
و انگیزه در نیروهای مقاومت را عامل مهم پیروزی 
در جنگ دانست و اظهار کرد: در آیات متعددی از 
قرآن مجید به ویژه آیات مرتبط با جنگ بدر، ایجاد 
روحیه در نیروهای مسلمان و همچنین ایجاد یأس 

و ناامیدی در دشمنان مهم شمرده شده است.
وی با اشاره به جنگ میان مسلمانان با یهودیان، 
افزود: قرآن مجید می فرماید که هرچند دشمنان 
در بروج مشیده و قلعه های مستحکم بودند، ولی 
به دلیل روحیه و انگیزه بالای مسلمان و همچنین 
ترس و ناامیدی که در اعماق دل های یهودیان وارد 

شده بود، با تمام امکانات و تجهیزات جنگی که 
داشتند، شکست خورده و منهدم شدند.

آیت الله مکارم شیرازی، نزدیکی به قرآن و سیره 
پیامبر را رمز پیروزی بر دشمنان دانست و تصریح 
کرد: هر جا که به اصول قرآن و سیره پیامبر نزدیک 
شده و تمسک نمودیم، پیروز شدیم و هر کجا از آن 

دور شدیم، ضربه خوردیم.
جنگ  ابزار  را  نهج البلاغه  و  قرآن  تفسیر  وی 
برشمرد و اظهار کرد: باید با کار فرهنگی، باعث 
تقویت و افزایش روحیه برادران و خواهران لبنانی، 
سوری، فلسطینی و یمنی بشویم، زیرا کسی که 
احساس کند در هر حال پیروز است، شکست را 

درک نمی کند و به جلو می رود.
این مرجع تقلید خاطرنشان کرد: یک دانشمند 
آلمانی در مورد آیه »احدی الحسنین« می گوید، 
من وقتی به این آیه برخورد کردم، متوجه شدم که 

لشکر اسلام شکست نمی خورد، چرا که منطق و 
فرهنگ آنان بر این اصل استوار است که یا دشمن 
را در هم می کوبیم و یا شهید می شویم و در هر دو 

صورت پیروز هستیم.
امیدوارم در پیشرفت انقلاب و نظام مؤثر باشید

آیت الله مکارم شیرازی افزود: اینها درس هایی 
است که باید به نیروهای مقاومت و مسلح چه در 
داخل کشور و چه خارج از کشور داده شود و با 
این درس ها، کمبودها را جبران و خط مقاومت 
را تقویت کنیم. وی ضمن تمجید از تلاش ها و 
خدمات لاریجانی، افزود: امیدوارم همچنان در 
صحنه حضور داشته و در پیشرفت انقلاب و نظام 

مؤثر باشید.
در ابتدای این دیدار، لاریجانی گزارشی از سفر 
اخیر خود به سوریه و لبنان و شرایط مقاومت و 

آوارگان لبنانی ارائه کرد.

فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان این که رئیس 
از تهدیدات را به فرصت تبدیل  جمهور بسیاری 
کرده است، گفت: پزشکیان قدم های مثبتی در 
حوزه زنان و توجه به اقلیت ها برداشته که جای 

تقدیر دارد.
محمدعلی وکیلی ،عملکرد دولت چهاردهم در 
این مدت را مثبت ارزیابی کرد و اظهار کرد: رئیس 
جمهور در حوزه انتصابات عملکرد بسیار خوبی 
داشته است اما در برخی انتصابات ما انتقادهایی 

هم داریم.
وی افزود: رئیس جمهور در انتصابات سهم زیادی 
به اقوام و اقلیت ها اختصاص داده و موضوعاتی که 
در این سال ها برای بخشی از اقوام و اقلیت ها تابو 
و مطالبه معوق بود را با جسارتی که از خود نشان 
داد شکست و با همین تابوشکنی ها بسیاری از 

تهدیدات را به فرصت تبدیل کرد.
وکیلی در تشریح عملکرد پزشکیان در موضوع 
وفاق خاطرنشان کرد: برداشت من از وفاق مدنظر 
هر  در  کسی  هر  که  است  این  پزشکیان  آقای 
)مسئولیتی یا موقعیتی( که هست چه به لحاظ 
معرفتی و نظری و چه به لحاظ موقعیت سیاسی 
یک قدم به نفع طرف مقابل و به منظور رسیدن به 

تفاهم )وفاق( عقب نشینی کند.

موثر  گام های  پزشکیان  آقای  است  معتقد  وی 
و مثبتی به منظور رسیدن به تفاهم با طیف ها و 
گروه های دیگر برداشته اما لازم طرف مقابل به این 

اقدام توجه کرده و پاسخ موثری ارائه دهد.
مدیر مسئول روزنامه ابتکار تصریح کرد: شیرینی 
از  دوطرف  که  می شود  حاصل  زمانی  وفاق 
موقعیتی که در آن قرار دارند عقب نشینی کنند اما 
اگر یک طرف عقب بنشیند و طرف دیگر به جای 
عقب نشینی، پیش روی کند، به ضدوفاق تبدیل 

می شود.
وکیلی، رویکرد دولت چهاردهم نسبت به سهم 
زنان را مثبت ارزیابی و عنوان کرد: آقای پزشکیان 
به سهم بانوان توجه خوبی داشته و ما در این بخش 

هم شاهد تابوشکنی بودیم.
وی با بیان اینکه ما عدالت جنسینی را در توزیع 
کوتاه  زمان  مدت  همین  در  شغلی  فرصت های 
تشکیل دولت از آقای پزشکیان دیدیم، گفت: از 
این رو می توان گفت دولت چهاردهم در این بخش 

قدم های بسیار درخشانی برداشته است.
نماینده مردم تهران در مجلس ادامه داد: البته 
و  درست  جای  در  بانوان  از  برخی  است  ممکن 
مناسبی به کار گمارده نشده باشند اما در عین حال 
اصل توجه به سهم بانوان در سپردن فرصت های 

پزشکیان  آقای  که  بود  مغفولی  اصل  خدمتی 
به درستی به آن پرداخته است.

دولت چهاردهم سهم مناطق محروم، اقوام 
و مذاهب را ادا کرد

محروم  مناطق  سهم  اینکه  بیان  با  وکیلی 
در  مذاهب  و  اقوام  سهم  و  کابینه  چینش  در 
فرصت های مدیریتی همواره مغفول مانده بود که 
خوشبختانه توسط دولت چهاردهم ادا شده است، 
گفت: همه این موارد فرصت های طلایی است که 
آقای پزشکیان در طول این مدت کوتاه خلق کرده 

است.
مدیر مسئول روزنامه ابتکار این نکته را هم عنوان 
آقای پزشکیان در دولت  آنجایی که خود  از  کرد 
حضور داشته می توانست یک دولت ۱۰۰ درصد 
همراه با خود تشکیل دهد اما اینکار را انجام نداد و 
ما می بینیم که رنگین کمانی از جریانات سیاسی در 

دولت چهاردهم حضور دارند.
وی در ارزیابی خود از سهم محرومین در دولت 
رغم  به  چهاردهم  دولت  کرد:  اظهار  چهاردهم 
محدودیت ها منابع، قدم های بسیار خوب و مثبتی 
بازنشستگان  و  معلمان  مطالبات  پرداخت  برای 
برداشته شده است و به نظر می رسد آقای پزشکیان 

برای این بخش عزم خوبی دارد.

محمدعلی وکیلی :

پزشکیان تهدیدات را به فرصت تبدیل کرد

وزیر کشور، سرزندگی بسیج را به فعالیت دانست و گفت: بسیج به فعالیت زنده 
است از این رو باید حتما مأموریت های جدید در حوزه های مختلف برای آن تعریف 

شود.
اسکندر مومنی در جمع مسئولان مرکز بسیج وزارت کشور با اشاره به وسعت 
حوزه ماموریت های وزارت کشور، رده های مختلف سازمانی و نهادهای تابعه 
این وزارتخانه، گفت: اگر ظرفیت های موجود مورد بررسی بیشتر قرار گیرند، 
سازوکارهای قابل گسترش هم برای کمک به قوام سازمان بسیج و هم کمک به 
حوزه های مختلف کشور به وجود خواهد آمد. بسیج وزارت کشور باید در همه 
بخش ها الگو و اول باشد چرا که این وزارتخانه همانند بسیج تا دورترین روستاهای 

کشور حضور دارد.
وی بسیج را یکی از افتخارات جمهوری اسلامی ایران و میراث ماندگار حضرت 
امام)ره( دانست و افزود: بسیج نقشی به بلندای نقش انقلاب اسلامی در حفظ و 

حراست از کیان کشور و دستاوردهای انقلاب اسلامی ایفا کرده است.
وزیر کشور با اشاره به ایفای نقش مردم در صحنه های مختلف در قالب نیروهای 
بسیج از همان اوایل انقلاب اسلامی، گفت: ساختار مناسب بسیج موجب حضور 

هدفمند مردم در صحنه ها شده است.
مومنی افزود: حضرت امام)ره( در عین حفظ ساختارهای رسمی، سازمانی به 
نام بسیج را راه اندازی کردند تا این سازمان که مترادف با مردم اما به شکل سازمان 

یافته و هدفمند است در هرجایی از کشور که نیاز بود حضور یابد. خیل عظیم 
مردم در قالب نیروهای بسیج از دستاوردهای انقلاب و کشور محافظت کردند.

وی یکی از مهمترین عرصه های حضور بسیج را دوران دفاع مقدس دانست و 
یادآور شد: صدام با توجه به شرایط کشور در ابتدای انقلاب اسلامی پیش بینی 
کرده بود که در مدت یک هفته خوزستان را از کشور جدا و در مدت یک ماه نظام 
انقلاب اسلامی را ساقط خواهد کرد. در حالی که او نیروهای عظیم مردمی، 
قدرت رهبری حضرت امام و روحیه شهادت طلبی نیروهای بسیج را محاسبه 

نکرده بود.
وزیر کشور با اشاره به تجربه های خود در دوران جنگ تحمیلی، گفت: در اوایل 
تشکیل لشکر ۲۵ کربلا که یکی از لشکرهای سپاه بود حدود ۴۰۰ تا ۵۰۰ نفر 
نیروهای کادر وجود داشت؛ در حالی که گاهی ساختار لشکر به ۱۵ تا ۲۰ هزار 
نفر می رسید که همه از نیروهای مردمی تشکیل شده بودند. بسیاری از این افراد 
کارمند، معلم و ... بودند و هنگام عملیات تحت عنوان فرمانده گردان و فرمانده 

تیپ ایفای نقش می کردند.
مومنی با اشاره به خاطره دیگری از همین دوران، اظهار کرد: در مقطعی به دلیل 
کمبود گردان های جنگی تصمیم گرفته شد که هر گردانی معین سه گردان دیگر 
شود؛ اتفاقی که پیش از این در عرصه نیروهای نظامی نظیر نداشت و توانست در 

مدت کوتاهی هر یک گردان را به سه گردان تبدیل کند.

وزیر کشور: 

بایدمأموریتهایجدیدبرایبسیجتعریفشود

حمیدرضا دهقانی پوده*

آیت الله مکارم شیرازی در دیدار علی لاریجانی: 

جبهه  مقاومت را تقویت کنیم 
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همیشه توصیه می شود با روش های طبیعی موهای خود را 
خشک کنیم و تا حد امکان سراغ لوازم حرارتی مخصوص مو 
نرویم. با این حال، بسته به بافت طبیعی موها، هر دو روش 

ممکن است مزایا و معایب خود را داشته باشند.

بیشترین نگرانی در مورد استفاده از سشوار، آسیبی است 
که به سطح و لایه بیرونی تارهای مو وارد می شود. ترکیب 
گرمای شدید سشوار و شدت باد متمرکز آن باعث خشکی 
و شکنندگی تار مو می شود. در مقابل، باور عمومی بر این 

است که خشک کردن مو به روش طبیعی، بدون استفاده از 
سشوار می تواند باعث تقویت و سالم ماندن تار موها شود، اما 
یک نکته قابل توجه در این باره وجود دارد؛ هرچه مو مدت 
بیشتری خیس بماند، احتمال آسیب پذیری آن نیز بیشتر 

خواهد بود.
شدن  باز  باعث  شامپو  و  گرم  آب  با  مو  شست وشوی 
کوتیکول ها می شود و موها را مستعد اصطکاک می کند. 
اصطکاک ها مانند تماس مو با لباس یا بالش به مرور می تواند 

منجر به تخریب مو و ایجاد موخوره شود.
با این حال، بسته به بافت طبیعی موها، هر دو روش مزایا و 
معایب خود را دارند. بهترین حالت برای به حداقل رساندن 
از باد خنک و دورتر نگه  آسیب ناشی از سشوار، استفاده 
داشتن آن از موهاست. با این کار از متمرکز شدن بیش از 
حد هوای گرم بر روی یک قسمت از مو، که منجر به کم آبی و 
شکستگی ساقه مو می شود، جلوگیری می کنید. حتی قبل 
از استفاده از سشوار، می توانید با استفاده از حوله، هفتاد 
درصد خیسی موها را بگیرید تا لازم نباشد باد سشوار را زمان 

طولانی تری روی موها تحمل کنید.

سلامت

چراپوستتانخشکاست؟

مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت:

بیمارانکلیویچهبایدبخورند
چهنبایدبخورند؟

و  خوراکی ها  بهداشت  وزارت  جامعه  تغذیه  بهبود  دفتر  مدیرکل   
نوشیدنی ها بر سلامت فرد تاثیرگذار هستند، بنابراین داشتن یک وزن 
مناسب و رژیم غذایی سالم و متعادل همراه با مصرف کم نمک و چربی 
می تواند به حفاظت از کلیه ها کمک کند. رژیم غذایی مناسب برای 
بیماران کلیوی شامل مصرف غذاهای خاصی است که از تشکیل املاح 

معدنی در بدن جلوگیری می کند.
با بیان اینکه هیچ  به گزارش ایرنا از وبدا، احمد اسماعیل زاده 
غذایی برای بیماران کلیوی ممنوع نیست، می گوید: مصرف شیر 
و لبنیات را مجموعا به یک سهم در روز محدود کنید، غذاهایی مثل 
سوسیس و کالباس و همبرگر حاوی سدیم بالا هستند، مصرف 
آنها را به حداقل برسانید و آنچه که مهم است مقدار غذاها است که 
باید طبق برنامه غذایی تجویز شده توسط متخصصین تغذیه از آن 

استفاده کنید.
وی اظهارداشت: به گفته انجمن تغذیه آمریکا، رژیم غذایی کلیوی 
معمولا برای افرادی که در مراحل پایانی بیماری مزمن کلیه و مرحله 
نهایی بیماری کلیوی هستند، توصیه می شود. متأسفانه هیچ درمان یا 
درمان دائمی برای نارسایی کلیه وجود ندارد و فقط راهبردهایی برای 
حفظ ثبات و سلامت فرد مبتلا به بیماری کلیوی تا حد امکان، وجود 
دارد که یکی از این استراتژی ها پیروی از رژیم غذایی بیماری کلیوی 

است.
محدود  را  مغذی  مواد  برخی  مصرف  غذایی،  رژیم  این  افزود:  وی 
می کند تا میزان ضایعات موجود در خون آنها کاهش یابد. به این دلیل که 
کلیه ها برای متعادل کردن نسبت های آب، نمک و سایر مواد معدنی )به 
نام الکترولیت ها( در خون مورد نیاز هستند. بنابراین، اختلال عملکرد 

کلیه می تواند منجر به سطوح غیر طبیعی مواد معدنی شود.
مصرف محدود غذاهای پرپتاسیم

وی ادامه داد: سعی کنید از غذاهای پرپتاسیم، روزانه بیش از یکبار آنهم 
در مقادیر توصیه شده در برنامه غذایی خود استفاده نکنید. غذاهای پر 
پتاسیم عبارتند از، زردآلو، موز، خرما، انجیر، کیوی، هلو، پرتقال، شفتالو، 
آلو، کشمش، انواع لوبیا، چغندر، اسفناج، شلغم، عدس، لپه، تمام 
مغزهای گیاهی )مثل پسته و فندق و گردو( جعفری، سیب زمینی، کدو، 

گوجه فرنگی، سس گوجه، آب انار، آب آلو، آب گوجه فرنگی، شیر.
پرهیز از اغذیه سبوس  دار

اسماعیل زاده گفت: سعی کنید غذاهای شور )مثل خیار شور و پنیر( 
را قبل از مصرف در آب بخوابانید و برای مدت ۱ دقیقه قبل از مصرف آنها 
را زیر شیر آب بگیرید. از مصرف نان های سبوس دار، بیسکویت سبوس 
دار و ماکارونی سبوس دار بپرهیزید و از انواع نان سفید استفاده کنید. 
مصرف حبوبات و مغزهای گیاهی )مثل پسته، بادام، گردو و...( را نیز به 

علت داشتن فسفر بالا باید محدود کنید.
شیر و ماست سویا بخورید

وی گفت: سعی کنید از مصرف چیپس، مغزهای گیاهی شور )مثل 
پسته شور و بادام شور(، زیتون شور، سس گوجه فرنگی، کنسرو حبوبات 
)مثل کنسرو لوبیا(، آبگوشت و غذاهای کنسروی که حاوی نمک بالا 
هستند، بپرهیزید. در صورتی که با مصرف داروهای خود دچار یبوست 

شدید، حتما متخصص تغذیه را مطلع کنید.
مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت با بیان اینکه بیماران 
کلیوی به علت محدود شدن شیر و لبنیات در برنامه غذایی خود می 
توانند از شیر سویا یا ماست سویا استفاده کنند، افزود: برای تامین 

پروتیین مورد نیاز خود سعی کنید سویا را جایگزین گوشت کنید.

تغذیه دوران شیردهی؛ مادران این توصیه ها را جدی بگیرند

عضو هیئت علمی علوم پزشکی دانشگاه شهید بهشتی درخصوص تغذیه 
دوران شیردهی مادران توصیه هایی را ارائه داد.

آرزو رضازاده عضو هیئت علمی علوم پزشکی دانشگاه شهید بهشتی در گفت وگو 
با خبرنگار خبرگزاری مهر در رابطه با تغذیه مادران شیرده گفت: مهم ترین مسئله 

در مورد شیردهی را موقعیت درست مادر در زمان شیر دهی است.
وی گفت: اکثریت بانوان در دوران شیردهی موقعیت درست شیردهی به نوزاد 
را نمی دانند. چگونه به نوزاد شیر بدهند تا او به خوبی شیر را دریافت کند. مسئله 
بعدی این است که باید دفعات شیردهی زیاد باشد تا موجب تولید شیر مجدد 

در بدن مادر شود.
وی ادامه داد: نکته بعدی گروه های غذایی مختلف اعم از بادام درختی و 
مواد پروتئینی است که طبق مطالعات انجام شده خیلی روی شیر مادر تأثیر 

نمی گذارد، در این مبحث بیشتر روان و اعتماد به نفس مادر نقش دارد.
عضو هیئت علمی علوم پزشکی دانشگاه شهید بهشتی اظهار داشت: مادر 
باید دریافت انرژی کافی برای شیردهی را داشته باشد. مقدار دریافت آب ۸ تا ۱۲ 
لیوان باید باشد، قبل از شیردهی مایعات گرم میل کند تا غدد شیردهی متصل 

شود و شیر جریان پیدا کند.
دلایلی که کودک شیر مادر را نمی خورد

رضازاده گفت: دلایل مختلفی وجود دارد اما به طور کلی گاهی اوقات مادر در 
تغذیه اش موادی را مصرف می کند که برای کودکش ناخوشایند است. فلفل، پیاز 
و سیر از آن قبیل مواد غذایی است که طعم شیر مادر را تغییر می دهد و فرزند آن را 
دوست ندارد. همچنین اگر مادری به ورزش کردن عادت داشته باشد، حداقل تا 
یک ساعت بعد از ورزش نباید به فرزند خود شیر دهد زیرا تعریق در هنگام ورزش 

باعث می شود شیر مادر ترش شود.
وی افزود: گاهی نیز باورهای اشتباه مادر است، مادر گاهی طعم شیر خود را 
می چشد و انتظار دارد طعم خاصی داشته باشد. در صورتی که، شیر اولیه ای 
که از مادر ترشح می شود یک شیر رقیق، کم رنگ مایل به آبی است و بیشتر 
مواد معدنی دارد که بچه آب و مواد معدنی را استفاده کند و تشنگی او رفع 
شود؛ بعد به طور تدریجی چربی به مایع شیر اضافه می شود و طعم شیر تغییر 
پیدا می کند. توصیه می شود مادر از یک سینه شیردهی را به طور کامل داشته 

باشد.

تا شش ماه نوزاد فقط شیر مادر مصرف دارد
عضو هیئت علمی علوم پزشکی دانشگاه شهید بهشتی اشاره داشت: تا 
اگر شربت  نخورد،  دیگری  مادر چیز  نوزاد جز شیر  به هیچ عنوان  ماه  شش 
ویتامین پزشک تجویزکرده باشد با مقداری آب می توان به نوزاد داد به غیر آن به 

هیچ عنوان توصیه نمی شود.
وی ادامه داد: از آنجایی که دیواره گوارشی نوزاد مانند انسان بالغ هنوز جمع 
نشده است، هرچیزی اعم از آب گوشت و آب قلم به بچه بدهیم ممکن است از 
دیواره رد شده و باعث آلرژی های شدید در نوزاد شود. از شش ماه به بعد هم با 

یک روال آرام باید مواد غذایی دیگر شروع شود.
هرم تغذیه مادران شیرده

رضازاده اذعان کرد: مادر باید در مصرف مواد غذایی مواردی را که وارد شیرش 
می شود اعم از نوشیدنی های گازدار، نوشیدنی های کافئین دارد حذف کند البته 
چای بسیار کمرنگ مشکلی پیش نمی آید. کافئین محرک است و باعث می شود 

کودک بی قرار باشد.
وی اظهار داشت: خانم هایی که دیابت دارند ممکن است دوست داشته باشند 
از شیرین کننده های مصنوعی استفاده کنند اما به دلیل اینکه تمام این مواد 
وارد شیر مادر می شود و برای بچه عوارضی را به دنبال دارد توصیه می کنیم مادر 
از آن ها مصرف نکند. نمک و فلفل زیاد نیز شیر مادر را کم می کند و روی حجم 

شیر تأثیرگذار خواهد بود.
مرکبات و میوه ها برای مادران شیرده

عضو هیئت علمی علوم پزشکی دانشگاه شهید بهشتی اشاره کرد: میوه و 
مرکبات به طور طبیعی برای مادر از لحاظ مصرفی منع نمی شود اما ممکن است 
آن میوه دارای مواد آلرژی زا باشد که اگر مادر میل کند، در بچه هایی که علائم 

آلرژی نشان داده می شوند توصیه می کنیم آن مرکبات را قطع کنند.
وی اذعان کرد: مادران شیرده حتماً با مراکز بهداشت و مراکز شیردهی ارتباط 
بگیرند. تا ابتدا آموزش های لازم را برای نحوه شیردهی یاد بگیرند. همچنین 
تغذیه مادران شیرده باید متعادل باشد و بدانند که در مواد غذایی یک سهم بیشتر 

از افراد عادی باید دریافت کنند.
رضازاده در پایان خاطر نشان کرد: اگر مادر هنگامی که موادی اعم از حبوبات 
را مصرف کرد باید واکنش فرزندش را به شیر ببیند تا اگر حساسیتی ایجاد کرد 
مصرف آن مواد غذایی را قطع کند و اگر نوزاد حساسیت و آلرژی نداشت منع 

مصرفی برای مادر ندارد.

صبحهاسشوارکشیدنباعثکچلیسرمیشود؟

مصرف  وجود  با  اگر  می گویند  سلامت  متخصصان 
 B غذاها و مکمل های مناسب هنوز علائم کمبود ویتامین
را نشان می دهید، سبک زندگی شما ممکن است دلیلِ 

ناتوانی بدن تان در جذب کافیِ این ویتامین باشد.
به گزارش ایسنا، یکی از مهمترین دلایل کمبود ویتامین 
B به رغم مصرف غذاها و مکمل های غنی از این ویتامین، 

مصرف الکل است.
مصرف الکل و کمبود ویتامین B به هم مرتبط هستند و 
نادیده گرفتن این ارتباط می تواند منجر به عوارض جدی 

برای سلامتی شود.
الکل با جذب و متابولیسم ریزمغذی های مهم از جمله 
ویتامین های گروه B که برای بسیاری از عملکردهای 

حیاتیِ بدن ضروری هستند، تداخل می کند.
مصرف الکل به ویژه در طولانی مدت، توانایی سیستم 
گوارش برای جذب ریزمغذی ها شامل املاح و ویتامین ها 
از غذا را مختل می کند و به ویژه می تواند منجر به کمبود 
مختلف  مشکلات  خود  نوبه  به  که  شود   B ویتامین 

سلامتی را به همراه دارد.
هنگامی که الکل مصرف می شود، دستگاه گوارش 
جذب  کاهش  به  منجر  و  می دهد  قرار  تاثیر  تحت  را 

ویتامین ها و مواد معدنی می شود.
کبد که نقش کلیدی در متابولیسم الکل ایفا می کند، از 
طرفی هم وظیفه تجزیه و ذخیره ویتامین B۱۲ را برعهده 
دارد که یک ویتامین حیاتی برای عملکرد اعصاب و تولید 

گلبول های قرمز خون است.
می تواند  الکل  مزمن  مصرف  »ام اس ان«،  گزارش  به 
منجر به آسیب کبدی شود و توانایی کبد برای متابولیسم 

و   ذخیره مناسب این ویتامین را مختل کند.
به همین ترتیب، الکل جذب سایر ویتامین های خانواده 
B مانند B۱ )تیامین(، B۶ )پیریدوکسین( و B۹ )فولات( 
را مختل می کند و منجر به کمبودهای شدیدی می شود 
و  شناختی  عصبی،  مشکلات  بروز  باعث  ی تواند  م که 

خونی شود.
کمبود ویتامین B به ویژه به دلیل مصرف الکل می تواند 

کمبود  مثال  عنوان  به  شود.  ظاهر  مختلفی  لائم  ع با 
تیامین می تواند منجر به مشکلات عصبی مانند نوروپاتی 
 B۶ کمبود شود.  گیجی  و  عضلانی  ضعف  ی،  ط محی
ممکن است باعث تحریک پذیری، افسردگی و مشکل در 
تمرکز شود، در حالی که کمبود B۱۲ می تواند منجر به 
کم خونی، خستگی و از دست دادن حافظه شود. کمبود 
فولات نیز می تواند به کم خونی و کاهش رشد منجر شود.
غذایی  رژیم  یک  می کنند  تاکید  تغذیه  صصان  متخ
از ویتامین های B و سایر مواد مغذی ضروری را  غنی 
برای مقابله با کمبودها ترکیب کنید. غذاهای سرشار از 
ویتامین B عبارتند از غلات کامل، حبوبات، گوشت بدون 
چربی، تخم مرغ، محصولات لبنی، آجیل و سبزیجات 

سبز برگ.
همچنین برای اشخاصی که با کمبودهای مرتبط با 
الکل دست و پنجه نرم می کنند یا افرادی که قادر به حفظ 
سطح کافیِ این ویتامین از طریق رژیم غذایی نیستند، 

مکمل های ویتامین ممکن است ضروری باشد.

Bیکیازدلایلِکمبودویتامین

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای اکبر رابودان با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که ششدانگ پلاک ثبتی 
۱۱۸ فرعی از ۳ فرعی از ۱۱۰۳۸ اصلی واقع در بخش یک قم ذیل ثبت ۱۲۵۶۸۴ در دفتر ۶۴۴ 
صفحه ۳۰۵ به نام آقای ذکریا محمودی ثبت و سند مالکیت ۰۱۳۹۳۳۱الف ۸۸ صادر شده است 
سپس به موجب سند قطعی ۱۲۵۳۵ مورخه ۱۳۸۹/۰۷/۲۴ دفترخانه ۴۴ قم به آقای اکبر 
رابودان منتقل شده است که سند مالکیت اولیه به علت جابجایی مفقود گردیده و تقاضای صدور 
سند مالکیت المثنی را نموده اند. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه 
قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی میگردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز 
کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از 

انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
شناسه اگهی: ۱۸۳۰۹6۲
رونوشت : به ستاد اجرائی فرمان حضرت امام
مهدی زارع شحنه
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

--------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظربه اینکه آقای وحید افشار بشماره وکالت ۳۲۱۷۱ مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۸ دفتر ۶۲ قم ، با 
ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند مالکیت تمامی ۱۴۰ سهم مشاع 
از ۸۸۵۶۹ سهم ششدانگ پلاک ۲۳۰۳ اصلی واقع در بخش ثبت ۲ قم که در دفتر الکترونیکی 
بشماره ۱۳۹۹۲۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۸۷۸ بنام جواد گائینی ثبت و سند مالکیت به شماره بشماره 
چاپی سند ۹۹ الف ۱۹۷۶۵۷ صادر و تسلیم شده سپس از طرف ایشان اعلام گردیده سند 
مالکیت مزبور به علت اسباب کشی مفقود گردیده و درخواست صدور سند المثنی دارند لذا به 
استناد تبصره ۵ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در ۱ نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس 
از انتشار آگهی ظرف ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی 

قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدورسند مالکیت المثنی برابر مقررات 
اقدام خواهد شد.

شناسه آگهی: ۱۸۳۰۹6۲
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره (
عباس پورحسنی
رئیس ثبت منطقه دو قم

--------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای ابراهیم زند با تسلیم دو برگ استشهادیه محلی گواهی شده توسط دفترخانه 
اسناد رسمی یک شهرستان کهک مدعی است که سند مالکیت تمامی ۱۳۷۱۲/۷ سهم مشاع 
۶۴۱۰۰ سهم ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده پلاک شماره ۹۰۴ فرعی 
از ۱۵۰ واقع در بخش پنج حوزه ثبتی روستای دستگرد که سند مالکیت تک برگی آن در دفتر 
الکترونیکی ۱۴۰۲۲۰۳۳۰۰۰۴۰۰۰۱۱۵ به شماره چاپی ۳۸۹۲۳۸ سری الف سال ۱۴۰۱ بنام 
آقای ابراهیم زند فرزند عبدالحسین صادر و تسلیم گردیده است سپس نامبرده برابر وارده شماره 
۱۴۰۳۲۱۷۳۰۰۰۴۰۰۲۰۵۵ مورخ هفده ام ابان ماه یک هزار و چهارصد و سه اعلام نموده سند 
مالکیت پلاک فوق به سهل انگاری مفقود شده است لذا در اجرای ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت 
تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نسبت به پلاک فوق الذکر را نموده است لذا بدین وسیله 
مراتب در یک نوبت جهت اطلاع عموم آگهی میگردد تا چنانچه هر کس مدعی انجام معامله 
نسبت به ملک مذکور و یا مدعی وجود اصل سند مالکیت نزد خود میباشد اعتراض خود را ظرف 
مدت ده روز از تاریخ انتشار این اگهی با ارائه اصل سند مالکیت و یا سند انتقال به اداره ثبت اسناد 
و املاک کهک تسلیم نمایند بدیهی است در صورت انقضاء مهلت قانونی و عدم وصول واخواهی 
و یا در صورت وصول اعتراض و عدم ارائه اصل سند مالکیت و یا سند انتقال نسبت به صدور سند 

مالکیت المثنی بنام مالک وفق مقررات اقدام خواهد شد.
شناسه آگهی: ۱۸۳۰۹6۰
جعفر شکوری
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کهک
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معاون آموزش وپرورش استان قم خبرداد:

خریدهشتمیلیاردتجهیزاتبرای
پژوهشسراهایدانشآموزی

معاون آموزش متوسطه اداره کل آموزش وپرورش استان قم گفت: هشت 
میلیارد ریال تجهیزات به ویژه تجهیزات آزمایشگاهی برای پژوهش سراهای 

دانش آموزی این استان خریداری شده است.
مسعود فلسفی نژاد افزود: این تجهیزات بر اساس نیازهای علمی و پژوهشی 
دانش آموزان برای پنج پژوهش سرای فعال در سطح استان خریداری شده و در 

اختیار دانش آموزان قرار گرفته است.
وی اضافه کرد: با برنامه ریزی در ۱۲ محور پژوهشی موفق شدیم در سطح 
کشور رتبه پنجم را کسب کنیم که نسبت به سال گذشته که رتبه ۳۲ را داشتیم، 

۲۷ پله معادل ۳۱۴ درصد رشد نشان می دهد.
وی با بیان این که مهم ترین علوم روز در پژوهش سراها آموزش داده می شود، 
ادامه داد: تمرکز هر پژوهش سرا در استان بر روی رشته ای خاص است و بر همین 

اساس امکانات موجود تقسیم بندی و دانش آموزان نیز گروه بندی  شده اند.
فلسفی نژاد افزود: یک هزار دانش آموز عضو فعال پژوهش سراهای دانش آموزی 
قم هستند که در فعالیت های مختلف این مراکز شرکت کرده و ایده پردازی 
می کنند؛ هر پژوهش سرا ۱۵۰ تا ۲۰۰ عضو فعال دارد که با این مرکز ارتباط 

مستمر دارند، در دوره ها شرکت و طرح ها و ایده ها را پیگیری می کنند.
به گفته وی، در طول سال ۱۱ هزار دانش آموز از پژوهش سراهای استان بازدید 

کرده یا در کارگاه های آموزشی این مراکز شرکت دارند.
با بیان این که عینی سازی مفاهیم کتب درسی در پژوهش سرا انجام  وی 
می شود، بیان کرد: در پژوهش سرا مفاهیم درسی در قالب آزمایش و دست سازه 
به کار عملی تبدیل و روش تحقیق، پژوهش و تحلیل اطلاعات به دانش آموزان 
آموزش داده می شود. معاون آموزش وپرورش قم با اشاره به این که پژوهش سرا 
مکمل مدرسه است، اضافه کرد: در پژوهش سراها علوم جدید به دانش آموزان 
معرفی می شود که در این راستا ۱۲ محور مختلف از علوم جدید یا علومی که 

کشور در آن پیشرفت کرده است، در اختیار دانش آموزان قرار می گیرد.
وی، علوم زیست فناوری، نانوفناوری، رباتیک، هوش مصنوعی، کد نویسی، 
سلول های بنیادی، انرژی های نوین،  نجوم،  علوم وفنون هسته ای،  گیاهان 
دارویی و طب سنتی، فناوری فضایی،  حمل ونقل پیشرفت و آزمایشگاه علوم 
تجربی، ادبیات و علوم انسانی را ۱۲ محور مختلف علوم جدید ذکر کرد و افزود: 
استان قم در رشته های زیست فناوری و سلول های بنیادی موفق عمل کرده و 

صاحب رتبه است.
وی تصریح کرد: همه دانش آموزان از پایه چهارم تا دوازدهم می توانند به همراه 

خانواده هایشان از امکانات پژوهش سراها استفاده کنند.
در سال تحصیل جاری ۳۱۵ هزار دانش آموز در یک هزار و ۶۳۳ مدرسه در 

سطح مدارس این استان به تحصیل مشغول هستند.

با حضور وزیر آموزش وپرورش ؛

مدرسهخیریشهیدهندویاندرقم
افتتاحمیشود

آیین افتتاح مدرسه هوشمند خیّری شهید مهدی هندویان )ره( که دوازدهمین 
فضای آموزشی، فرهنگی و ورزشی مزیّن به نام این شهید در استان قم است با 

حضور وزیر آموزش وپرورش برگزار می شود. 
به گزارش ایمان، آیین افتتاح مدرسه هوشمند خیّری شهید مهدی هندویان 
)ره( که دوازدهمین فضای آموزشی، فرهنگی و ورزشی مزیّن به نام این شهید در 

استان قم است با حضور وزیر آموزش وپرورش برگزار می شود.
این مدرسه در زمینی به مساحت یک هزار و ۷۹۷ مترمربع و زیربنای دو هزار و 
۲۵۳ مترمربع به همت خیّر والامقام حاج ابوالفضل هندویان در سه طبقه احداث 
اداره کل  اعلام  اساس  می شود.بر  استان  آموزش وپرورش  مجموعه  تحویل  و 
نوسازی مدارس استان قم، مدرسه هوشمند خیّری شهید مهدی هندویان )ره( 
علاوه بر ۱۲ کلاس درس، چهار کارگاه و آزمایشگاه، ۱۳ اتاق اداری و جنبی و 
همچنین نمازخانه ای به مساحت ۲۲۵ مترمربع دارد.همچنین تمامی کلاس 
ها و فضاهای این مدرسه هوشمند، مجهز به تجهیزات الکترونیک ارائه مباحث 

درسی و ویدئو پروژکتور است.
خیّر این مدرسه، یک خیّر نمونه و قمی است که تاکنون پانزده فضای آموزشی، 
فرهنگی و یا ورزشی را به نام برادر شهید خود در سراسر کشور و به ویژه در استان 
قم احداث کرده است؛ ضمن آن که وی هم اکنون هماهنگی تأسیس ۱۹ 
مدرسه دیگر را نیز در سراسر کشور و به همت دیگر خیّرین مدرسه ساز پیگیری 

می کند.
ملی  مسئولان  از  جمعی  حضور  با  سه طبقه  مدرسه  این  افتتاحیه  مراسم 
وزیر  کاظمی  علیرضا  جمله  از  و  مدرسه ساز  ارجمند  خیرین  و  استانی  و 
آموزش وپرورش، از ساعت ۹ صبح روز سه شنبه ششم آذرماه ۱۴۰۳ در محل این 
مدرسه برپا می شود.مدرسه ۱۲ کلاسه دکتر شهید مهدی هندویان در شهرک 

قدس، خیابان ولی عصر شرقی، بین کوچه ۸۸ و ۹۰ واقع است.
 

فرمانده سپاه استان قم تاکید کرد:

لزومگسترشتفکربسیجیدرجامعه
فرمانده سپاه استان قم گفت: اگر می خواهیم در کارها موفقیت حاصل شود، 
باید تفکر بسیجی را توسعه و اشاعه دهیم، اگر این تفکر در همه مسئولان توسعه 

یابد می توانیم بر مشکلات فائق بیایم.
سردار محمدرضا موحد ظهر جمعه در سخنرانی پیش خطبه های نماز جمعه 
این هفته شهر مقدس قم که در مصلی این شهر برگزار شد، ضمن گرامیداشت 
هفته بسیج و یاد و خاطره شهدا علی الخصوص شهدای مقاومت با قرائت بیاناتی 
از امام راحل )ره( در خصوص بسیج عنوان کرد: منطق بسیج در انقلاب اسلامی 

از ابتدا تا امروز رفع تهدیدها و تبدیل تهدیدها به فرصت ها بوده است.
فرمانده سپاه استان قم با اشاره به لزوم گسترش تفکر بسیجی، بیان کرد: 
تفکر بسیجی، ترکیبی از ایمان عمیق، تلاش مخلصانه، هوشیاری در شناخت 
دشمن، گذشت و ایثار در مقابل دوست و ایستادگی، شجاعت و مقاومت در 

مقابل دشمنان و خستگی ناپذیری است.
وی افزود: اگر می خواهیم در کارها موفقیت حاصل شود، باید تفکر بسیجی 
را توسعه و اشاعه دهیم، اگر این تفکر در همه مسئولان توسعه یابد می توانیم بر 

مشکلات فائق بیایم.
سردار موحد یکی از دلایل موفقیت را تبعیت از اوامر ولی فقیه دانست و گفت: 
هر جایی از اوامر ولی فقیه تبعیت کردیم، موفق بودیم اما مشکلات ما در جایی 
است که مسئولین ما کوتاهی کرده و یا اوامر ولی فقیه را اجرا نکردند و یا تفکر 

بسیجی نداشته اند.
فرمانده سپاه استان قم تصریح کرد: پایه اصلی تفکر بسیج احساس مسئولیت 
و بصیرت است و هر جا نیاز به حضور بسیج و کمک به مردم است، بسیجیان 
اولین نفرات در کمک رسانی هستند، بنابراین نیاز به روحیه بسیجی، همیشگی 
است. وی افزود: بسیج یک فرهنگ و تفکر است و هر جا در هر زمینه ای که برای 
پیشبرد انقلاب اسلامی سدی بود، بسیج ورود کرده و موفق هم بوده و بنا به 

فرمایش مقام معظم رهبری، کلید طلایی انقلاب اسلامی است.
سردار موحد گفت: بسیج توانسته تاکنون به وظایف خود عمل کند، هرچند 
ما بیش از این ها باید تلاش کرده و خدمتگزار مردم باشیم، بنابراین از همین 
مکان جهت کمک به دولت در عرصه های مختلف حتی در عرصه طرح ریزی 
و برنامه ریزی توسط هیئت های اندیشه ورزی بسیار قوی خود جهت خدمت 

رسانی به مردم و پیشبرد اهداف انقلاب اسلامی اعلام آمادگی می کنیم.

5 لغایت ۱5 آذرماه؛

سوگوارهحدیثغربتدرقم
برپامیشود

مدیر سوگواره حدیث غربت گفت: از هفته گذشته بازدید از کوچه های 
بنی هاشم برای مدارس آغاز شده است، ولی افتتاحیه عمومی از تاریخ ۵ 

آذرماه برگزار می شود.
سید محمد جدا ظهر روزشنبه در نشست خبری که در سالن جلسات 
سوگواره حدیث غربت برگزار شد، اظهار کرد: امسال بیستمین دوره سوگواره 

حدیث غربت درحال آماده سازی است.
وی با اشاره به اینکه بیش از ۲۵ هزار متر مربع فضاسازی برای این مجموعه 
انجام شده است، مطرح کرد: از هفته گذشته بازدید برای مدارس آغاز شده 

است ولی افتتاحیه عمومی از تاریخ ۵ آذرماه برگزار می شود.
مدیر سوگواره حدیث غربت در کوچه های بنی هاشم اضافه کرد: از ساعت 
۱۶ الی ۲۲ هر روز برای بازدید و از ساعت ۲۲ الی ۲۳ برای مجالس عزاداری 

اختصاص داده شده است.
وی با اشاره به اینکه حدود ۱۴ موقف در این مجموعه به نمایش گذاشته 
شده است، عنوان کرد: درب خیبر، باغ فدک، غدیر خم، تغسیل رسول 
الله، سقیفه، بیعت شبانه امیرالمومنین)ع(، مسجد النبی، بیعت اجباری، 
بیت حضرت زهرا)س(، تشییع شبانه، عاشورا، قبرستان بقیع و ... ازجمله 

بخش هایی است که توسط راویان برای مخاطبین ارائه می شود.
جدا با بیان اینکه در انتهای مجموعه نیز بخش کتاب، کودک و نوجوان را 
داریم، خاطرنشان کرد: برای سادات بیش از ۷۰ درصد تخفیف و ۵۰ درصد 

تخفیف برای عموم به منظور خرید کتاب اختصاص یافته است.
وی با اشاره به اینکه امسال مجموعه شیعه شناسی نیز اضافه شده است، 
تصریح کرد: در فضای مجازی شایعه ای مبنی بر اینکه شیعه از زمان صفویه 

شکل گرفته است، مطرح شده که تلاش کردیم به این شایعه پاسخ دهیم.
مدیر سوگواره حدیث غربت در کوچه های بنی هاشم اضافه کرد: هر شب 
تئاتر در دو سانس ۱۶ و ۳۰ دقیقه و ۲۰ و ۳۰ دقیقه با ظرفیت هزار و ۵۰۰ 

نفری نیز برگزار می شود.
وی با بیان اینکه پلاکارد نویسی برای سر درب منازل و مجالس عزاداری 
نیز انجام شده است، تصریح کرد: در راستای فضاسازی محیطی نیز تلاش 

داشتیم اقداماتی را انجام دهیم. 
جدا ادامه داد: سال گذشته برنامه سوم زنانه برای حضرت زهرا)س( برگزار 

کردیم که باتوجه به استقبال مطلوب امسال نیز برگزار می شود.
وی افزود: طبق سنوات گذشته در شام شهادت حضرت زهرا)س( مورخ 
پنج شنبه ۱۵ آذرماه از ساعت ۲۰ تشییع نمادین و دسته عزاداری را با حضور 

سادات و اقشار مختلف جامعه را خواهیم داشت.
مدیر سوگواره حدیث غربت در کوچه های بنی هاشم با بیان اینکه حدود 
۴۰ روز است که بیش از ۷۰ نفر مراحل آماده سازی سوگواره حدیث غربت 
را دنبال می کنند، یادآور شد: امسال واحد رسانه نیز فعالیت خود را گسترش 

داده است.
وی با اشاره به اینکه غرفه های واکس، خطاطی و چایخانه نیز در محوطه 
بیرونی مجموعه برپا شده است، بیان کرد: هر شب بیش از ۸ هزار پرس غذای 

گرم، ۵ هزار ساندویچ و ... در میان عزاداران فاطمی توزیع می شود.
جدا به غرفه مطب اشاره کرد و گفت: در بهداری هر شب به طور رایگان 
حدود ۱۵۰ نفر ویزیت شده و در مواردی دارو و آزمایشات رایگان نیز انجام 

می شود.
وی در پایان تاکید کرد: سال گذشته به صورت میانگین شبی ۲۵ هزار نفر 

بازدید کننده داشته ایم.
 

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهرقم تاکید کرد:

لزومتخصیصاراضی۳۰هکتاریبرای
کاربریهایناسازگاربوستانجوان

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهرقم بر لزوم تخصیص 
اراضی ۳۰ هکتاری برای مقابله با کاربری های ناسازگار اطراف بوستان جوان 

تاکید کرد.
حجت الاسلام استقامت از بوستان جوان بازدید کرد و در جریان بازدید از 
این بوستان گفت: بوستان جوان در نتیجه زحمات جدی که برای آن کشیده 
دریاچه  همچون  جاذبه هایی  وجود  و  محیطی  فضای  نظر  از  امروز  شده، 
مصنوعی، پارک ترافیک، پیاده راه سلامت ظرفیت بیشتری نسبت به سایر 

بوستان های بزرگ قم اعم از بوستان علوی و غدیر دارد.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر مقدس قم افزود: 
این بوستان بر خلاف بوستان علوی و غدیر در مسیر تردد زائران حرم حضرت 
معصومه سلام الله علیها و مسافران عبوری از قم قرار دارد که ظرفیت ویژه ای 
محسوب می شود. برای استفاده از این ظرفیت مسئولان مدیریت شهری باید 
با نگاهی فراتر از منطقه ۲ شهری و در سطح استان قم به بوستان جوان نگاه 

کنند.
عضو شورای اسلامی شهر مقدس قم اظهار کرد: از طرفی مجاورت بوستان 
ترافیک با بوستان جوان، ظرفیت و امتیاز بیشتری را برای بوستان جوان بوجود 
آورده است که البته تاکنون مغفول مانده است. امیدواریم با تلاش مسئولان، 
رایزنی های لازم با اداره کل آموزش و پرورش برای بهره مندی دانش آموزان 
قمی از این مجموعه صورت بگیرد و همچنین زمینه برای سرگرمی کودکان و 

فرزندان خانواده ها در دیگر ساعات بویژه شب ها فراهم شود.
وی در ادامه گفت: از دیگر ظرفیت های این بوستان می توان به محیط 
پیاده راه آن اشاره کرد که اگرچه در طول روز مورد استفاده برخی از شهروندان 
قرار می گیرد، اما لازم است تا سازمان فرهنگی و هنری شهرداری با برگزاری 
برنامه ها و جشنواره های مختلف هنری و فرهنگی در آن، به مردم معرفی 
شود و زمینه را برای برگزاری پیاده روی های سلامت و ورزش های همگانی 

خانوادگی در آن بوجود آورد.
دریاچه مصنوعی بوستان جوان دومین دریاچه

 بزرگ مصنوعی کشور 
حجت الاسلام استقامت همچنین بیان کرد: دریاچه مصنوعی این بوستان، 
دومین دریاچه بزرگ مصنوعی کشور است که جاذبه تفریحی ویژه ای دارد. 
در حال حاضر قایق های پدالی برای تفریح خانواده ها در این دریاچه موجود 
است. اما باید از ظرفیت ویژه این دریاچه برای برگزاری رویدادهای مختلف 

فرهنگی همچون مسابقات ماهیگیری و… نهایت استفاده را به عمل آورد.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر مقدس قم با تاکید 
بر لزوم تکمیل زیرساخت های موردنیاز در بوستان جوان افزود: با وجود 
ظرفیت های قابل توجه بوستان جوان، عدم تکمیل زیرساخت های لازم در 
این بوستان موضوعی است که در سال های گذشته باعث عدم استقبال 
خانواده های قمی از آن شده است که از جمله می توان به نامناسب بودن 
روشنایی این بوستان در ساعات شبانه اشاره کرد. بدین منظور در حال 
حاضر طرح توسعه روشنایی بوستان جوان با این هدف در حال اجراست 
و طبق گفته مسئولان شهرداری، تا پایان سال جاری به بهره برداری خواهد 

رسید.
برای  حال  این  با  اما  داد:  ادامه  قم  مقدس  شهر  اسلامی  شورای  عضو 
بهره مندی هرچه بیشتر مردم قم از بوستان جوان در ساعات شبانه، علاوه بر 
توسعه روشنایی محیطی بوستان، نیازمند استقرار ایستگاه پلیس برای آرامش 

خاطر خانواده های قمی نیز هستیم.

نخستین مرکز روزانه نگهداری از سالمندان استان 
قم روز شنبه طی مراسمی با حضور معاون وزیر کار، 
تعاون و رفاه اجتماعی و رییس سازمان بهزیستی 

کشور مورد بهره برداری قرار گرفت.
ایران به سمت سالخوردگی حرکت می کند

معاون وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی و رئیس 
سازمان بهزیستی کشوردراین مراسم  گفت: ایران 
سالخوردگی  سمت  به  حرکت  حال  در  شدت  به 
است و اگر از همین امروز استراتژی های لازم را برای 
مواجهه با این چالش تعریف نکنیم،در سال های 

آینده با بحران های جدی روبرو خواهیم شد.
افزود: پیش بینی می شود  سیدجواد حسینی  
در سال ۱۴۳۰ بیش از ۳۳ درصد جمعیت کشور 

سالمند و بسیار سالمند خواهند بود.
وی با اشاره به تغییرات جمعیتی کشور، گفت: 
۲۰ سال پیش، ایران دومین کشور جوان جهان 
کشور  جمعیت  از  درصد  با ۱۱.۵  امروز  اما  بود، 
که معادل ۹.۵ میلیون نفر سالمند هستند، وارد 
دوره ای از سالمندی شده ایم که سرعت آن بسیار 

بالاست.
حسینی با اشاره به شرایط فعلی کشور در زمینه 
سالمندان، تصریح کرد: میانگین سن بازنشستگی 
در کشور ۵۲ سال است و میانگین امید به زندگی 
نیز ۷۶ سال می باشد که بدین ترتیب، سالمندان 
از  تا  دارند  فرصت  سال   ۲۵ از  ببیش  کشور 

بازنشستگی خود بهره مند شوند.
راه اندازی سامانه جامع سالمندان در دستور 

کار قرار دارد
وی همچنین بیان کرد: در بسیاری از کشورها 
برنامه هایی  سالمندان  بازنشستگی  دوران  برای 
پیش بینی  اجتماعی  و  اقتصادی  کارکردهای  با 
زندگی  کیفیت  بهبود  به  می تواند  که  شده است 
افزایش  و  فراغت،  اوقات  غنی سازی  سالمندان، 

اعتماد به نفس آنان کمک کند.
رئیس سازمان بهزیستی کشور در ادامه افزود: 
رصد وضعیت سالمندان و راه اندازی سامانه جامع 
سالمندان در دستور کار بهزیستی قرار دارد. علاوه 
بر این، انجام پژوهش های مختلف در زمینه ابعاد 
روانی و شناختی آنان نیز از اولویت های این سازمان 

است.
حسینی در پایان به اهمیت توسعه محیط های 
حمایتی برای سالمندان اشاره کرد و گفت: ساخت 
در  سالمند  دوستدار  روستاهای  و  شهر  محیط، 
ستاد متناسب سازی پیگیری می شود تا سالمندان 
بتوانند با مشکلات کمتری در جامعه حضور یابند. 
همچنین توسعه مراکز روزانه نگهداری از سالمندان 
دیگر  از  سالمندی  محیط های  کوچک سازی  و 

اولویت های بهزیستی است
۱5۰ هزار سالمند در قم زندگی می کنند 

مدیرکل بهزیستی استان قم نیز  در این آیین، 
گفت: هم اینک ۱۵۰ هزار سالمند در قم زندگی 
می کنند و روند افزایش سن سالمندی به تناسب 

کشور در این استان نیز بالاست.
سید صادق میرئی ادامه داد: در سطح استان 
قم چهار مرکز نگهداری شبانه و یک مرکز روزانه 

نگهداری از سالمندان فعال است.
از  بهره برداری  و  حمایت  کرد:  خاطرنشان  وی 
مراکز روزانه نگهداری از سالمندان جزئ رسالت ها 
اداره کل بهزیستی استان قم  این  اولویت های  و 

است.
چالش های سالمندان افتتاح 

»سرای بزرگان شاد«
سالمندان  روزانه  توان بخشی  مرکز  مدیرعامل 
این مراسم طی  نیز در  بزرگان شاد« قم،  »سرای 
جمعیت  برآوردها،  اساس  بر  گفت:  سخنانی، 
سالمندان کشور تا سال ۱۴۳۰ به ۳۰ میلیون نفر 
خواهد رسید و در حال حاضر، حدود ۹ میلیون 

سالمند در سراسر ایران زندگی می کنند.
افزایش  که  کرد  تاکید  الحسینی  حسن  سید 
جمعیت سالمند در کشور و مشکلات ناشی از آن، 
به ویژه در سال های اخیر، کیفیت زندگی این گروه از 

افراد را به شدت تحت تاثیر قرار داده است.
وی افزود: بسیاری از سالمندان در حال حاضر 
احساس  و  انزوا  افسردگی،  مانند  مشکلاتی  با 
بی توجهی مواجه هستند که می تواند آسیب های 

زیادی به سلامت جسمی و روانی آن ها وارد کند.
مدیرعامل مرکز »سرای بزرگان شاد« همچنین 
به وضعیت خاص سالمندان در استان قم اشاره 
کرد و گفت: تا کنون بیش از ۱۵۰ هزار سالمند 
در استان قم زندگی می کنند و پیش بینی می شود 
که این تعداد تا سال ۱۴۳۰ به حدود ۶۰۰ هزار 
ایجاد  تغییرات جمعیتی ضرورت  این  نفر برسد. 
زیرساخت های مناسب برای سالمندان را دوچندان 

کرده است.
وی در ادامه با انتقاد از کمبود مراکز نگهداری و 
تصریح  استان،  در  سالمندان  روزانه  توان بخشی 
کرد: درحالی که در سراسر کشور حدود ۱۶۰ مرکز 
از این نوع وجود دارد، استان قم هنوز فاقد چنین 
مراکزی است که این موضوع می تواند چالش های 

زیادی برای خانواده ها و سالمندان ایجاد کند.
هدف اصلی ما تقویت بنیان خانواده ها و 

حمایت از سالمندان است 
الحسینی با اشاره به افتتاح اولین مرکز نگهداری 
و توانبخشی روزانه سالمندان در قم با نام »سرای 
بزرگان شاد« ، هدف از تأسیس آن را ارتقاء کیفیت 
زندگی سالمندان و جلوگیری از مشکلات روحی 

مانند افسردگی و انزوای اجتماعی اعلام کرد.
وی گفت: در این مرکز، سالمندان می توانند با 
فعالیت های  کنند،  برقرار  ارتباط  خود  همسالان 
تقویت  با  و  باشند  داشته  فرهنگی  و  اجتماعی 
اعتماد به نفس، حس رضایت بیشتری از زندگی 

پیدا کنند.
مدیرعامل مرکز »سرای بزرگان شاد« با اشاره به 
رویکرد خانواده محور این مرکز، افزود: هدف اصلی 
ما تقویت بنیان خانواده ها و حمایت از سالمندان 
در محیطی امن و شاداب است. نگهداری روزانه 
سالمندان به خانواده ها کمک می کند تا در کنار 
اشتغال و سایر مسئولیت ها، دغدغه های کمتری در 

مورد مراقبت از عزیزان سالمند خود داشته باشند.
وی در خصوص خدمات ارائه شده به سالمندان 
برای  را  متنوعی  خدمات  مرکز  این  در  ما  گفت: 
کرده ایم.  فراهم  سالمندان  زندگی  کیفیت  ارتقاء 
این خدمات شامل ویزیت منظم پزشک و پرستار، 
مشاوره روانشناسی، برگزاری کلاس های آموزشی 
درمانی،  موسیقی  فکری،  بازی های  هنری،  و 
کاردرمانی و حتی برنامه های گردشگری و اردوهای 

تفریحی است.
صبح  شیفت  در ۲  مرکز  این  افزود:  الحسینی 
از طریق  تا  و تلاش می کنیم  و عصر فعال است 
کنیم  به سالمندان کمک  فعالیت های مختلف، 
نیز  از نظر روحی  بلکه  از نظر جسمی  تنها  نه  تا 
احساس بهتری داشته باشند. کارگاه های هنری و 
کتابخوانی، همراه با گردش های گروهی، فرصتی 
برای تعامل اجتماعی سالمندان فراهم می کند که 
تاثیرات مثبتی بر روحیه و احساس ارتباط آن ها با 

جامعه دارد.

با حضور رییس سازمان بهزیستی درقم صورت گرفت؛

افتتاح »سرای بزرگان شاد«

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم با تأکید بر لزوم بهره گیری از 
ظرفیت های ملی برای میزبانی شهر قم در ایام نیمه شعبان گفت: با نزدیک شدن 
به ایام نیمه شعبان، شهرداری قم با بسیج تمام امکانات آماده میزبانی از میلیون ها 

زائر در این مناسبت بزرگ مذهبی است.
مهدی اصفهانیان مقدم در نشست ستاد تسهیلات زائران که با حضور تولیت 
مسجد جمکران برگزار شد، از آمادگی شهرداری قم برای ایام نیمه شعبان خبر داد 
و اظهار کرد: هر ساله در بازه زمانی کوتاه ۴۸ تا ۷۲ ساعت، شهر قم میزبان ۳ تا 
۴ میلیون زائر است. وی افزود: این حجم از حضور جمعیت در ایام نیمه شعبان 
نیازمند برنامه ریزی گسترده و هماهنگی همه جانبه است که شهرداری قم افتخار 

میزبانی از این عزیزان را دارد.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم با بیان اینکه شهرداری قم 
فعالیت های خود را برای این ایام از ابتدای مهرماه آغاز کرده است، خاطرنشان 
کرد: با راه اندازی ستادهای نه گانه و کمیته های یازده گانه تحت نظارت معاونت 
خدمات شهری و سازمان های تابعه، برنامه ریزی دقیقی برای ارائه خدمات به 
زائران در مناطق هشت گانه شهری به ویژه در محدوده های پیرامونی حرم کریمه 

اهل بیت )س( و مسجد مقدس جمکران انجام شده است.
اصفهانیان مقدم با اشاره به اقدامات شهرداری قم عنوان کرد: اقدامات شهرداری 
قم برای ایام نیمه شعبان شامل آماده سازی پارکینگ ها و پارک سوارها، بهبود سیما 
و منظر شهری، توسعه فضای سبز و ایجاد تسهیلات رفاهی از جمله سرویس های 
بهداشتی و آبخوری ها است. وی تاکید کرد: در راستای خدمات رسانی مطلوب 
به شهروندان و زائران برنامه هایی پیش بینی شده و در دستور کار سازمان های 
آتش نشانی و خدمات ایمنی، مدیریت پسماند، اتوبوسرانی و سازمان تاکسیرانی 

شهرداری قم قرار گرفته است.

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم تاکید کرد: زیباسازی 
محیطی و بهبود سیما و منظر شهری، به ویژه در مسیر بلوار پیامبر اعظم و اطراف 

مسجد مقدس جمکران، از اولویت های اصلی شهرداری قم است.
اصفهانیان مقدم اضافه کرد: ما در تلاش هستیم تا از ظرفیت فرهنگی این 
اجتماع بزرگ مردمی و مهدوی استفاده حداکثری کرده و جلوه ای شایسته از 

شهر مقدس قم به زائران ارائه دهیم.
وی با اشاره به تشکیل ستاد ملی نیمه شعبان در وزارت کشور عنوان کرد: با 
توجه به نیازهای زیرساختی در این ایام، باید از ظرفیت های ملی و فرااستانی 
استفاده شود.  معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم تصریح کرد: 
تملک و احداث پارکینگ های ثابت در اطراف مسجد مقدس جمکران، تخصیص 
سهمیه قیر برای آسفالت شبکه معابر منتهی به جمکران، و افزایش ظرفیت ناوگان 

حمل ونقل عمومی از جمله درخواست های مطرح شده در این ستاد است.
اصفهانیان مقدم با توجه به شرایط آب وهوایی سرد نیمه شعبان امسال، بر لزوم 
ارتقای ظرفیت اسکان موقت برای زائران تأکید کرد و افزود: ایجاد زیرساخت های 
دائمی و بهره گیری از ظرفیت های ملی برای مدیریت این رویداد بزرگ ضروری 
است. وی با اشاره به نقش مهم دستگاه های مختلف در برگزاری این مراسم 
خاطرنشان کرد: مشارکت همه جانبه نهادهای اجرایی، فرهنگی و امنیتی در 

برگزاری این رویداد مذهبی بسیار حائز اهمیت است.
از  قدردانی  ضمن  قم  شهرداری  شهری  خدمات  و  زیست  محیط  معاون 
حمایت مدیران استانی و ملی، خواستار تقویت هماهنگی ها در راستای تسهیل 
خدمات رسانی و مدیریت جمعیت زائران شد و افزود: شهرداری قم تمام توان خود 
را برای میزبانی شایسته از زائران به کار گرفته و امیدواریم با همکاری همه بخش ها، 

نیمه شعبانی باشکوه و خاطره انگیز برای زائران و مردم قم رقم بخورد.

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم تاکید کرد:

لزومبهرهگیریازظرفیتهایملیبرایجشننیمهشعبان
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معاون سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

قمرتبهبرترکشوردراستحصالژلرویال
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: در 
سال های اخیر، این استان از نظر میزان تولید و استحصال ژل رویال نسبت به 

تعداد کل کندو، جایگاه برتر کشوری را به خود اختصاص داده است.
منصور دیان اردستانی  ضمن اشاره به این که استحصال ژل رویال در قم 
۳۶۰ درصد افزایش یافت، بیان کرد: در سال جاری به میزان ٤١٤ کیلوگرم ژل 
رویال توسط زنبورداران استان استحصال شد که این رقم نسبت به سال ٩٧ 

بیش از ٣٦٠ درصد افزایش را نشان می دهد.
وی در ادامه با اشاره به بالا رفتن سطح درآمد و اشتغالزایی در فعالیت های 
مرتبط با زنبورداری با استحصال ژل رویال، گفت: هر کیلوگرم ژل رویال ٢ 
نفر اشتغالزایی به دنبال دارد که همین مساله اهمیت استحصال این ماده را 

دوچندان می نماید.
وی در خصوص ماهیت ژل رویال افزود: ژل رویال که به نام های ژل سلطنتی 
یا ژل ملکه زنبور عسل در میان مردم شناخته شده است، یک ماده شیری رنگ 
است که صرفا غذای اختصاصی ملکه زنبورها می باشد. ژل رویال یک ماده 
بسیار پر انرژی و مقوی و از نظر طب سنتی از مواد بسیار گرم بوده و دارای 

خواص درمانی و فواید زیادی است.
اردستانی گفت: از این ماده برای برطرف کردن بسیاری از بیماری ها در طب 
ایرانی سنتی استفاده می شود. ژل رویال یک ماده معجزه آسا است که علاوه 
بر بالابردن قدرت ملکه زنبورها در انسان نیز قدرت و توانایی جسمی را بسیار 

افزایش می دهد.
وی ادامه داد: این ماده در تقویت سیستم ایمنی، بهبود عملکرد مغزی و 
پیشگیری از زوال مغزی یا آلزایمر، افزایش انرژی و تاثیر آن بر رفع خستگی، 
تنظیم فشار خون، بهبود بیماری مرض قند )دیابت (، پیشگیری از پوکی 
استخوان، تسریع در بهبود و درمان زخم و درمان ناباروری مردان تاثیر شگرفی 

دارد.
وی بیان کرد: نظر به اهمیت این ماده از نظر تغذیه ای و اقتصادی، مدتی 
قبل سازمان جهاد کشاورزی قم با همکاری بخش خصوصی و تشکل استانی 
مرتبط با موضوع، نخستین همایش ملی ژل رویال ایرانی را با دعوت از اساتید 
برجسته کشوری و با حضور بیش از ٥٠٠ نفر از تولیدکنندگان پیشرو از اقصی 
نقاط کشور برگزار کرد؛ در این همایش روش های نوین استحصال ژل رویال و 

بازارهای جهانی این محصول مورد بررسی قرار گرفت.
گفتنی است میزان تولید سالانه عسل در قم نیز نسبت به سال گذشته 

افزایش یافته  و به بیش از ۳۶۷ تُن رسیده است.
 

رئیس کل سازمان امور مالیاتی:

فرایندهایمالیاتستانی
سیستمیمیشود

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور با بیان اینکه به دنبال یکپارچه سازی 
سامانه های حسابداری هستیم، گفت: فرآیندهای مالیات ستانی و تشخیص 

مالیات، سیستمی می شود.
از مسائلی که امروز  »سید محمدهادی سبحانیان« اظهار داشت: یکی 
یک  وجود  مختلف شده، عدم  ادارات  در  مالیاتی  کارکنان  موجب زحمت 
سیستم حسابداری جامع بوده است. وی گفت: در حال حاضر به دنبال 
یکپارچه سازی سامانه های حسابداری هستیم؛ این امر بسیار بزرگ و مهم بوده 
و به همین دلیل برای آن کارگروهی در نظر گرفتیم. رئیس کل سازمان امور 
مالیاتی، موضوع سیستمی شدن فرآیندهای مالیات ستانی و تشخیص مالیات 
را از موارد دیگر پیش روی سازمان عنوان کرد و افزود: در سال های گذشته 
اقدامات مهمی در این حوزه انجام شده بود، اما تلاش داریم فرایند تعیین و 

تشخیص مالیات را به صورت سیستمی انجام دهیم.
وی به رشد درآمدهای مالیاتی در سنوات اخیر اشاره کرد و گفت: نسبت 
مالیات به تولید ناخالص داخلی یک رشد قابل توجه بود. سال گذشته در این 
حوزه به رقم ۷.۷ درصد رسیدیم که این عدد محاسبه خود بانک مرکزی است.

رئیس کل سازمان امور مالیاتی ادامه داد: نسبت مالیات به هزینه های جاری 
دولت نیز از حدود ۴۱ درصد به ۵۶ درصد رسید. نسبت مالیات به منابع بودجه 
عمومی تقریباً ۳۰ درصد در سال گذشته به ۴۱.۴ درصد ارتقا پیدا کرده که این 

نشان از کاهش وابستگی بودجه به نفت دارد.
سبحانیان، به تعداد اشخاص صادرکننده صورت حساب الکترونیکی به 
واسطه اجرای قانون پایانه های فروشگاهی هم اشاره کرد و گفت: نزدیک به 

۱۵ سال است که نظام مالیات بر ارزش افزوده را اجرا می کنیم.
حقیقی  اشخاص  هزار   ۵۰۰ حدود  از  گذشته  سال  بیان داشت:  وی 
صادرکننده به ۲ میلیون و ۲۰۷ هزار شخص حقیقی و حقوقی صادرکننده 
رسیدیم، همچنین نسبت پوشش اشخاص صادرکننده به اشخاص بالقوه ای 

که باید صادر کنند از ۵۴ دهم درصد به ۷۱ درصد اشخاصی رسیده است.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی خاطرنشان کرد: اشخاصی که به سامانه 
متصل شده اند و در حال صدور صورت حساب هستند، تا اردیبهشت ۱۴۰۳ 
به ۹۵ درصد رسیده است؛ یعنی اینکه مودیان بزرگ از قانون تمکین کرده اند.

وی ادامه داد: البته قانون گذار این امکان را فراهم کرده تا به تدریج به این 
را  خود  حساب های  صورت  فعلًا  مودیان  از  برخی  و  شوند  متصل  سامانه 

به صورت کاغذی به سامانه ارسال می کنند.

معاون وزیر صمت خبر داد:

الزامخودروسازانبهتخصیصسهمیه۲۰
درصدیبرایمالکانخودروهایفرسوده

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: خودروسازان به تخصیص سهمیه 
۲۰ درصدی تولید برای مالکان خودروهای فرسوده ملزم شدند.

»فرشاد مقیمی« با اشاره به تعهدات خودروسازان مبنی بر اختصاص ۲۰ 
درصد سهمیه خودروهای تولیدی به مالکان خودروهای فرسوده افزود: بر 
این اساس از ابتدای سال جاری تاکنون، شرکت های ایران خودرو، سایپا و 
بهمن ۲۷ هزار مالک خودرو فرسوده را در طرح جایگزینی با تخصیص گواهی 
پذیرش کرده اند. وی گفت: از این تعداد برای ۱۰ هزار متقاضی پیامک مراجعه 
به مراکز اسقاط ارسال شده و بیش از هفت هزار نفر از این تعداد با تکمیل 
مراحل اسقاط خودرو فرسوده خود در انتظار دریافت خودرو جایگزین هستند.

به گفته مقیمی، ۱۷ هزار متقاضی دیگر این طرح نیز در ۲ هفته آینده پیامک 
مراجعه به مراکز اسقاط دریافت خواهند کرد.

رئیس هیات عامل ایدرو تصریح کرد: بر اساس طرح جایگزینی خودروهای 
فرسوده شخصی، با تخصیص گواهی به مالکان خودروها به ازای تحویل 
خودروی فرسوده از ۳۵ تا ۱۰۵ میلیون تومان تخفیف در خودرو جایگزین 
برای  به خودروساز مربوطه  نیز  تولید شده  و گواهی اسقاط  داده می شود 

شماره گذاری خودرو تولیدی اش تخصیص می یابد.

یک اقتصاددان با انتقاد از اداره گران کشورمطرح کرد:

تحقق رشد اقتصادی با حذف بودجه های غیرضروری

یک اقتصاددان و استاد دانشگاه در واکنش به اظهارات وزیر امور اقتصادی و 
دارایی در خصوص کسری بودجه ۱۰۳۴ همتی دولت طی دو سال گذشته، 
معتقد است:  فقط با حذف بودجه های غیرضروری می توان ضمن از بین بردن 

کسری بودجه کشور، به رشد اقتصادی و تورم تک رقمی دست یافت.
»مهدی پازوکی« درگفت و گویی افزود: دلیل اصلی کسری بودجه، در واقع 
پیش گرفتن مخارج دولت از درآمدهای آن است، چرا که همه می دانند بودجه 
کتاب دخل و خرج یک ساله دولت هاست و دولت ایران فقط از سه طریق فروش 

نفت، دریافت مالیات یا اوراق بدهی درآمد کسب می کند.
وی گفت: با توجه به درآمد محدود دولت جمهوری اسلامی ایران، دولتمردان 
فقط در صورتی می توانند با کسری بودجه مقابله کنند که بتوانند مخارج 
غیرضروری خود را کاهش دهند چرا که معتقدم اکنون به سازمان ها، ارگان ها 
و موسساتی بودجه اختصاص می یابد که نباید توسط دولت ادامه یابد. پازوکی 
گفت: با وجود تعداد زیاد دانشگاه دولتی در کشور، معلوم نیست به چه دلیل 
بودجه دانشگاه های پیام نور از سال ۱۴۰۱ تا ۱۴۰۳ در قوانین بودجه ای ایران 
بیش از ۲ برابر رشد کرده است ،حال آنکه طی همین مدت حقوق کارکنان 

دولت تنها ۴۰ درصد رشد داشته است.
باید جلوی خرج های بی دلیل دولت ها را گرفت 

وی با بیان اینکه باید جلوی خرج های بی دلیل دولت ها را گرفت، گفت: 
یا  ریال  میلیارد  هزار  سال ۱۴۰۱، ۱۵  در  اسلامی  شورای  مجلس  بودجه 
یک هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان بوده است اما در قانون بودجه سال ۱۴۰۳ بودجه 
این قوه، ۴۶ هزار میلیارد ریال شده است که رشد بیش از سه برابری را نشان 
می دهد؛ حال آنکه قانونگذاران در کشور نخست باید از خود شروع می کردند 

و مجلس باید پیشگام کاهش هزینه ها می شد.
این استاد دانشگاه با تایید صحبت های وزیر اقتصاد مبنی بر کسری بودجه 
هر ساله در کشور، گفت: معتقدم که ما به گران ترین شکل ممکن کشور را 
اداره می کنیم، بزرگترین مشکلی که گریبان اقتصاد ایران را گرفته بی ثباتی 

اقتصادی است که مهمترین شاخص آن نرخ تورم بالا است.
پازوکی گفت: نگاهی به عملکرد دیگر کشورها نشان می دهد که تنها چهار 
کشور در دنیا وجود دارد که نرخ تورمشان بالای ۴۰ درصد است که یکی از 

آنها ایران است.
این اقتصاددان گفت: برای اینکه تورم را کنترل کنیم باید نخست، کسری 
بودجه دولت را از بین ببریم؛ زیرا کسری بودجه باعث می شود بانک مرکزی 
برای رفع مشکلات دستور چاپ پول را صادر کند و در نتیجه این سیاست، تورم 

افزایش یافته و ارزش پول ملی کاهش یابد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود اظهار داشت: در قانون بودجه سال 
۱۴۰۳ به دو دانشگاه جدید در حوزه اسلامی بودجه پرداخت شده است، 
به طور قطع در سال ۱۴۰۴ بودجه این دو دانشگاه نیز دو برابر خواهد شد؛ 
همانطور که در خصوص دانشگاه های امام صادق، معارف و خیلی های دیگر 

در چند سال گذشته رخ داد.
راهکاری برای کاهش تعداد دانشگاههای کشور

پازوکی گفت: معتقدم که حقوق کارمندان، بازنشستگان و پرستاران را نمی 
شود کم کرد، اما می توان بودجه هایی که به دانشگاه های دیگر و دانشگاه 
های دینی پرداخت می شود را متوقف کرد و در نهایت در هر استان تنها یک 

دانشگاه علوم پزشکی دولتی و غیر علوم پزشکی غیردولتی داشته باشیم.
وی توضیح داد: امروز اگر نگاهی به قانون بودجه کشور بیندازید متوجه می 
شوید که بودجه به دانشگاه های مختلفی از جمله فرهنگیان نیز اختصاص 
می یابد، حال آنکه ما می توانیم فارغ التحصیلان بیکار دانشگاه های شریف، 
تهران، شهید بهشتی، تبریز، شیراز، مشهد، اصفهان و کرمان را دعوت کنیم که 
پس از گذراندن دوره های ۶ ماهه در دانشگاه فرهنگیان معلم شوند و به طور 
قطع سواد این افراد از دانشجویان دیگر دانشگاه ها بهتر است و معلمان به 
مراتب بهتری خواهند شد؛ بنابراین نیاز نیست که یک دانشگاه با با بودجه 

سالیانه برای تربیت معلم در نظر بگیریم.

کشور گرفتار پرت منابع است 
این اقتصاددان با بیان اینکه کشور گرفتار پرت منابع است، گفت: به طور 
مثال در زیرمجموعه وزارت جهاد کشاورزی ده ها موسسه مطالعاتی درست 
شده است که بودجه های مشخصی دارند، حال آنکه یک موسسه مطالعاتی 

در حوزه کشاورزی کفایت می کرد.
وی با بیان اینکه بودجه برخی بخش های فرهنگی در سال ۱۴۰۳ تا پنج 
برابر افزایش یافته است، گفت: حال آنکه هیچ کس از وضعیت فرهنگی در 
کشور راضی نیست و برخی بخش های به شکل مستقل بودجه سنگینی در 

این خصوص دریافت می کنند.
پازوکی اظهار داشت: ما نیاز به اراده ای آهنین برای از بین بردن پرتی منابع 
و بودجه کشور داریم و معتقدم این اراده باید در حاکمیت ایجاد شود، چرا که 
دولت به تنهایی توان مقابله با این حجم از پرتی منابع را ندارد. البته بسیاری از 

بودجه ها را مجلس به دولت ها تحمیل کرده است.
وی گفت: اگر جای رئیس جمهور بودم درخواست خود را به بالاترین مقام 
کشور ارائه می کردم و اجازه می گرفتم که بتوانیم مانع از بین رفتن بودجه و پول 

کشور شوم و بودجه های غیر ضروری را قطع کنم.
دولت به بیش از ۱۰ خبرگزاری پول می دهد !

این اقتصاددان گفت: به طور مثال در همه جای دنیا یک خبرگزاری دولتی 
داریم، اما نگاهی به بودجه سال ۱۴۰۳ نشان می دهد دولت به بیش از ۱۰ 
خبرگزاری پول می دهد و مجلس شورای اسلامی هم برای خود خبرگزاری 
درست کرده است؛ آیا در دیگر کشورهای دنیا هم اینگونه است و پس وظیفه 
روابط عمومی مجلس چیست؟ وی گفت: در کنار اینها در بودجه سال ۱۴۰۳ 
خبرگزاری دیگری با نام »ایکنا« راه اندازی شده است که بودجه ای برای آن در 
نظر گرفته اند، بنابراین ما نیاز به اراده داریم چرا که پشت چنین نهادهایی آدم 

های قدرتمند قرار دارند که نمی گذارند بودجه ها قطع شود.
دولت باید هزینه های خود کاهش دهد 

پازوکی افزود: تنها راه جلوگیری از تورم و بالا بردن ارزش پول ملی، از بین 
بردن کسری بودجه کشور است و دولت تا نتواند هزینه های خود را کاهش دهد 
نمی تواند مخارج و درآمدهای خود را همتراز کند و از آنجا که درآمدها محدود 

است، راهی جز کاهش مخارج نداریم.
این اقتصاددان در ادامه گفت: در کنار کاهش مخارج غیرضروری، باید 
سیاست خارجی در جهت تامین و حفظ منافع ملی اصلاح شود. این روند 
باعث می شود که انتظارات تورمی به مانند دوره اول ریاست جمهوری حسن 

روحانی کاهش یابد.
وی تصریح کرد: بنابراین حاکمیت باید در دو مسیر گام بردارد؛ نخست 
اینکه سیاست خارجی را در جهت تعامل با جهان و حفظ منافع ملی اصلاح 
کند تا انتظارات تورمی را کاهش دهد و از سوی دیگر باید بتواند هزینه های 

غیرضروری را از بین ببرد.
باید جلوی این اقدامات بی دلیل و غیرضروری گرفته شود 

پازوکی گفت: دولت باید در بخش اصلاح هزینه های غیر ضروری نخست 
از خود و حاکمیت شروع کند؛ به طور مثال بودجه نهاد ریاست جمهوری را 
کاهش دهد، مجلس بودجه خبرگزاری خانه ملت را که طی دو سال گذشته 
اعتبار آن از ۷۱ میلیارد ریال به ۱۹۰ میلیارد ریال رسیده را کاهش دهد و نهادی 

مثل شورای نگهبان بودجه خود را کاهش دهد.
وی افزود: شورای نگهبان در سال ۱۳۶۳ مبلغ پنج میلیون تومان بودجه 
داشت اما امسال ۶۳۰ میلیارد تومان بودجه برای آن در نظر گرفته شده است 
و در ۳۱ استان کشور دفتر زده است؛ در حالی که باید جلوی این اقدامات 

بی دلیل و غیرضروری گرفته شود تا کسری بودجه از بین برود.

در قرارگاه نان کامل قم عنوان شد:

هرگونههزینهبرایترویجنانکاملسرمایهگذاریاست
در جلسه قرارگاه نان کامل قم که روز شنبه با حضور 
مسئولان استان و نمایندگان بخش های مرتبط با این 
موضوع در تالار امام رضا)ع(  فرمانداری برگزار گردید بر 
موضوع افزایش استقبال مردم قم از نان کامل در سه 
سال اخیر تاکید و به مزایای فراوان استفاده از این نان 
بیماری های  و کاهش  برای حفظ سلامت شهروندان 

گوارشی اشاره شد.
به گزارش ایمان، نماینده مردم قم در مجلس شورای 
اسلامی در این جلسه بیان کرد: اقداماتی که در استان 
قم برای افزایش استقبال مردم از نان کامل و استفاه از 
آن در وعده های غذایی انجام شده باید مستند سازی و 

به عنوان الگو در اختیار سایر استان ها قرار داده شود.
حجت الاسلام و المسلمین قاسم روانبخش گفت: 
ترویج استفاده از نان کامل احتیاج به تبلیغات گسترده 
دارد و همه دستگاه ها باید در این خصوص به وظیفه 
خود عمل کنند چرا که نان غذای اصلی مردم است و 
بهبود کیفیت آن به طور حتم موجب ارتقا سطح سلامت 

مردم می شود.
دیگر نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی نیز 
در این جلسه گفت: بحث استفاده از نان کامل بسیار 
مهم است و هرگونه اعتباری که برای تبلیغ آن تخصیص 
یابد، هزینه نیست بلکه سرمایه گذاری در راستای حفظ 
سلامت مردم و جلوگیری از هزینه های میلیاردی برای 

درمان است.
محمد منان رییسی بیان کرد: ما بر اساس ریشه های 
تاریخی خود باید قدر نان را هرچه بیشتر بدانیم و برای 

افزایش کیفیت آن نهایت تلاش خود را به کار گیریم که 
در همین رابطه ترویج استفاده از نان کامل که دارای 
خواص فراوان برای سلامتی است اقدام ضروری به شمار 

می آید.
قم درعرصه تولید نان کامل پیشگام است

همچنین معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم 
در جلسه بیان کرد: لازم است اقدام های صورت گرفته 
در قم برای عرضه گسترده نان کامل به خوبی برای مردم 
اطلاع رسانی شود چرا که این استان در زمینه تولید نان 

کامل در سطح کشور پیشگام است.
سید علی اکبر غلامیان افزود: نان مهمترین عنصر در 
تامین امنیت غذایی است و ما در استان قم تمام تلاش 
خود را به کار گرفته ایم تا کیفیت این محصول را هرچه 
بیشتر افزایش و استفاده از نان کامل را در میان مردم به 

صورت گسترده ترویج کنیم.
تغییر نگرش مردم موجب افزایش اسقبال از نان 

کامل شده است
فرماندار قم نیز در این جلسه گفت: بحث پخت نان 
با جدیت  که  برنامه هایی است  از  قم  استان  در  کامل 
شروع شد و ما در این خصوص با بهره گیری از برنامه ریزی 
منسجم به دنبال تغییر نگرش مردم و آگاهی بخشیدن به 
آنان در خصوص مزایای استفاده از این نوع نان هستیم.

عباس ذاکریان بیان کرد: تحقیقات علمی نشان داده  
که نان کامل دارای شمار قابل توجهی از مواد ضروری 
برابر  در  ما  جسم  از  می تواند  که  است  بدن  نیاز  مورد 
بسیاری از بیماری ها به خصوص بیماری های دستگاه 

از  استفاده  اگر  افزود:  وی  کند.  جلوگیری  گوارشی 
نان کامل به عنوان یک مطالبه عمومی مطرح و تقاضا 
برای عرضه گسترده آن بیشتر شود، به طور حتم پس 
از گذشت زمان نه چندان طولانی شاهد بهبود سطح 

سلامت مردم و کاهش بیماری ها خواهیم بود.
وی ادامه داد: در خصوص عرضه نان کامل باید همه 
زنجیره تولید این محصول از گندم مرغوب گرفته تا آرد 
با کیفیت و پخت در نانوایی در بهترین شرایط باشد و 
را تحویل مردم  نان  بهترین  با مهارت خود  ما  نانوایان 

دهند.
فرماندار قم گفت: برای ترویج استفاده هرچه بیشتر از 
نان کامل هم باید نانوایان سود مناسبی داشته باشند تا 
به سمت پخت این نوع نان رو بیاورند و هم این که مردم با 
شناخت مزایای نان کامل، این نوع نان را برای مصرف 

انتخاب کنند.
قم نخستین استانی که به موضوع نان کامل 

پرداخت
همچنین مدیرکل غله و خدمات بازرگانی قم گفت: 
کامل  نان  موضوع  به  که  بود  استانی  نخستین  قم 
پرداخت و در همین رابطه قرارگاه نان کامل استان را با 
حضور مسئولان و کارشناسان این حوزه تشکیل داد که 

جلسه های آن به صورت مستمر برگزار می شود.
عرضه  اول  روز  که  این  به  اشاره  با  محمدی  سعید 
نان کامل در قم با فعالیت یک کارخانه تولید آرد و پنج 
واحد نانوایی آغاز شد، افزود: در راستای کمک به حفظ 
سلامت شهروندان، به دنبال افزایش هرچه بیشتر تعداد 

نانوایی های عرضه کننده نان کامل) نان با درصد سبوس 
بالا(  در قم هستیم که در همین رابطه اکنون ۴۰ واحد 

نانوایی در این شهر، نان کامل عرضه می کنند.
وی ادامه داد: با تلاش های صورت گرفته هم اینک 
امکانات مورد نظر برای پخت نان کامل، همچون آرد با 
درصد سبوس بالا در قم تامین شده و در این رابطه شاهد 
استقبال نانوایان بیشتری برای عرضه این نوع نان در 
سطح شهر هستیم؛ همچنین با تفاهم نامه منعقد شده 
با اداره کل فنی و حرفه ای استان زمینه آموزش پخت نان 

کامل به نانوایان نیز فراهم شده است.
محمدی گفت: همچنین پخت نان بربری با آرد کامل 
برای نخستین بار در سطح قم انجام شد که نشان دهنده 
موفقیت برنامه های قرارگاه نان کامل استان با دبیری 
اداره کل غله است؛ ما می خواهیم از طریق پخت و عرضه 
هرچه بیشتر نان کامل به عنوان غذایی اصلی مردم، به 

ارتقا سطح سلامت شهروندان قمی کمک کنیم.
وی افزود: در همین راستا برای تقویت انگیزه نانوایان 
از مشوق های مختلفی  نان کامل،  برای پخت  استان 
برای  نرخ جداگانه،  و  افزایش میزان سهیمه  همچون 
می کنند،  پخت  کامل  نان  درصد   ۱۰۰ که  نانوایانی 

استفاده می شود.
وی بیان کرد: نانوایانی که علاقه دارند نان کامل پخت 
و به مردم عرضه کنند برای برخورداری از مشوق های 
اعلام شده، باید تمام استانداردهای مورد نظر اداره کل 
غله و خدمات بازرگانی قم را که در راستای حفظ سلامت 

شهروندان تعیین شده، رعایت کنند.

کارشناس اقتصادی گفت: تبدیل منایع صندوق توسعه ملی به ریال بر 
خلاف اساسنامه این صندوق است و نباید انجام شود.

علیرضا صدیقی، کارشناس اقتصادی در خصوص شکل گیری صندوق 
توسعه ملی گفت:در قانون برنامه سوم و چهارم توسعه نهادی به نام حساب 
ذخیره ارزی داشتیم که قرار بود بخشی از منابع نفتی از بودجه در آن حساب 
ذخیره شود تا زمانی که با شوک قیمت نفت و شوک فروش نفت رو به رو شدیم 
و منابعی که در بودجه پیش بینی شده تامین نشد از آن حساب به بودجه 

سرازیر شود.
وی افزود: در سال های ۸۴ تا ۸۸ تقریباً این نهاد به دلیل برداشت های دولت 
با مشکل مواجه شد چرا که منابع قابل توجه ارزی در این صندوق تجمیع 
می شد و این باعث شد که دولت ها آن را صرف مخارج مختلفی اعم از مخارج 

سرمایه گذاری، عمرانی، توسعه ای یا هزینه ای کنند. 
این کارشناس اقتصادی درباره دلیل ایجاد تشکیل صندوق توسعه ملی 
گفت: ناکامی تجربه حساب ذخیره ارزی باعث شد نهادی به نام صندوق 
توسعه ملی در سیاست های کلی برنامه پنجم توسعه و قانون برنامه پنجم 
توسعه ایجاد شود و به عبارتی تولد صندوق توسعه ملی هم زمان با قانون 
برنامه پنجم توسعه یعنی سال ۸۹ است که البته به صورت رسمی از سال ۹۰ 

تاسیس شد.
صدیقی افزود: منابعی که قرار بود وارد صندوق توسعه ملی شود از سال ۸۹ 

به موجب قانون کنار گذاشته شده بود که وارد صندوق شود.
وی به اهداف تاسیس صندوق توسعه ملی اشاره کرد و گفت: یکی از اهداف 

این بود که دولت همه منابع نفت را در بودجه استفاده نکند و بخشی از آن را 
به حوزه های دیگر اقتصاد و بخشی از آن را برای نسل های آینده ذخیره کند.

صدیقی افزود: این اهداف لحاظ شده بود تا اتکا به منابع نفتی کاهش 
داده شود و برای همین سازوکاری پیش بینی شد تا هر سال سهم صندوق 
توسعه ملی از منابع نفت و گاز افزایش یابد؛ یعنی از آن سال با ۲۰ درصد آغاز 
شده بود و اکنون سهم اسمی صندوق به چهل و هشت درصد رسیده است. 
به عبارتی سهم صندوق توسعه ملی از منابع حاصل از صادرات نفت و گاز و 

میعانات ۴۸ درصد در بودجه سال ۱۴۰۴ عنوان شده است.
وی در نگاهی گذرا به اساسنامه صندوق توسعه ملی گفت: این اساسنامه را 
اگر بررسی کنیم چند نکته دارد و یکی از آنها این است که استفاده از منابع 
صندوق برای مصارف بودجه ای ممنوع است و یکی دیگر مربوط به تبدیل 
منابع ارزی صندوق است که بر این اساس، آنچه که وارد صندوق می شود، 
منابع حاصل از صادرات نفت و گاز و ارزی است که تبدیل این منابع به ریال 

ممنوع است.

کارشناس اقتصادی :

تبدیل منابع صندوق توسعه به ریال ممنوع است



یکشنبه-4 آذر ماه 1403-    سال بیست  وهفتم -   شماره 66083
ورزشی

آیت الله سعیدی دردیدا رئیس انجمن جهانی دفاع شخصی و مبارزت آزاد:

ورزشبایددرمسیرخدمتبهدین
قرارگیرد

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه ورزشکار مسلمان باید ببیند که 
خدا از او چه می خواهد، گفت: ورزشکار باید فرهنگ و ارزش های اعتقادی 
خود را حفظ کند و با صدور این فرهنگ و ارزش ها ورزش را در خدمت دین 

خدا قرار دهد.
آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار کمال فتح الله زاده بنیان گذار و رئیس 
انجمن جهانی دفاع شخصی و مبارزت آزاد که صبح دیروز در سالن محراب 
حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد با تسلیت شهادت حضرت فاطمه زهرا)س( 
اظهار کرد: در دورانی که دست هایی برای چیدن ثمرات اسلام دراز شده بود 
حضرت قیام کردند و این دست ها را قطع کرده و در این راه به شهادت رسیدند.
وی با بیان اینکه جلوه ایمانی مؤمن باید در همه عرصه ها ظهور و بروز داشته 
باشد، گفت: انسان مؤمن به گونه ای نیست که در یک عرصه پیشرفت کند 
و در عرصه های دیگر کم بگذارد؛ بنابراین قهرمان های ورزشی ما نباید در 
عرصه فرهنگ و اعتقادات و معنویت کم بگذارند؛ زیرا هدف اصلی خلقت 
انسان عبادت خدا و فرمان بری از خدا است. تولیت حرم مطهر بانوی کرامت 
با بیان اینکه در همه ابعاد زندگی امیرالمؤمنین)ع( از مناجات ها و موعظه ها 
گرفته تا همسرداری، فرزندپروری و حتی جنگ عبودیت خدا را می بینیم، 
افزود: جلوه های عبودیت باید در زندگی ورزشکاران نمایان باشد و ورزشکار 
صالح فردی است که توانایی خود را برای دین هزینه کند. وی با بیان اینکه 
ورزشکار مسلمان باید ببیند که خدا از او چه می خواهد، ادامه داد: ورزشکار 
باید فرهنگ و ارزش های اعتقادی خود را حفظ کند و با صدور این فرهنگ و 

ارزش ها ورزش را در خدمت دین خدا قرار دهد.
ورزش و فرهنگ از هم جدا نیستند 

با بیان اینکه ورزش و فرهنگ از هم جدا  در ابتدای این دیدار فتح الله زاده 
نیستند، گفت: ما برای ارتقای سطح فرهنگ و معنویت در ورزشکاران کمیته 
روحانیت را به این فدراسیون اضافه کردیم تا روحانیت کمک کار ورزشکاران در 
ابعاد فرهنگی و اخلاقی باشند.وی با بیان اینکه این فدراسیون حدود ۲۰ هزار 
ورزشکار در سطح کشور دارد، تصریح کرد: اکثر ورزشکاران این رشته مطیع ولایت 

هستند بیشترین مدافعان حرم را در میان دیگر رشته های ورزشی داشته است.

در مسابقات آکواتلون منقطع و کاپ آزاد دختران ایران،

درخششدخترانآکواتلونقم
درمسابقاتکشوری

و  قم  میزبانی  به  آزاد  و کاپ  منقطع  آکواتلون  قهرمانی کشور  مسابقات 
درخشش دختران قمی به پایان رسید.

به گزارش ایمان ،مسابقات قهرمانی کشور آکواتلون منقطع و کاپ آزاد با 
حضور ۱۲ استان به میزبانی استان قم برگزار شد.این مسابقات به صورت 
منقطع برگزار شد، رکوردگیری شنا در استخر حجاب و رکوردگیری دو در 
ورزشگاه یادگار امام قم انجام شد.دختران ترای اتلون استان قم موفق شدند در 

این رقابت ها با مربیگری خانم اسدی به عناوین ذیل دست پیدا کنند.
در بخش انفرادی و رده سنی امید و بزرگسالان فائزه سادات عابدینی نژاد 
نایب قهرمان شد و در رده سنی جوانان مبینا خراسانی به مقام سوم این 
نیایش سادات  مسابقات دست پیدا کرد.همچنین در رده سنی نوجوانان 
باقریان موحد سوم شد و در بخش تیمی در رده سنی امید و بزرگسال هم فائزه 
سادات عابدینی نژاد و فاطمه محمدی کاپ سوم را کسب کردند. در ادامه، در 
رده سنی جوانان مبینا خراسانی و زینب ایلخان کاپ دوم را کسب کردند و 
در رده سنی نوجوانان نیایش سادات باقریان موحد، فاطمه شریفی و فاطمه 
محرابی کاپ سوم تیمی را کسب کردند. در رده سنی نونهالان الینا جعفری، 
ثنا  و ریحانه شریفی در رده چهارم تیمی قرار گرفتند،  فاطمه اسماعیلی 
قهرمانی و سارا معاصری هم دو فینیشر رده نونهالان بودند.در بخش امدادی 

تیمی فائزه سادات عابدینی نژاد و مبینا خراسانی مقام دوم را کسب کردند.
 

در دیداری پایاپای رقم خورد ؛

شکستکریمهقمبرابرتیمملی
والیبالنوجوانان

رقابت ۲ تیم کریمه قم و تیم ملی نوجوانان ایران در مسابقات لیگ دسته اول 
والیبال کشور با پیروزی تیم ملی همراه بود.

به گزارش ایمان، تیم های کریمه قم و تیم ملی نوجوانان ایران در رقابت های 
لیگ دسته اول والیبال کشور به مصاف هم رفتند که این دیدار در پایان با 
پیروزی ۳ بر ۲ تیم ملی نوجوانان همراه بود. در این دیدار که از چارچوب 
هفته یازدهم لیگ دسته اول والیبال کشور و از گروه دوم عصر جمعه در 
مجموعه ورزشی پیامبر اعظم قم برگزار شد تیم کریمه دست های اول و دوم را 
با نتیجه های ۲۵ بر ۲۲ و ۲۵ بر ۲۳ پیروز شد. تیم ملی نوجوانان نیز دست های 
سوم تا پنجم را با نتیجه های ۲۵ بر ۲۰، ۲۵ بر ۲۳ و ۲۶ بر ۲۴ به سود خود به 
پایان رساند.  مسابقات لیگ دسته اول والیبال باشگاه های کشور در ۲ گروه 
برگزار می شود و در پایان مراحل رفت و برگشت از هر گروه چهار تیم راهی 
مرحله حذفی می شوند. در پایان این لیگ، ۲ تیم اول و دوم به مسابقات لیگ 

برتر والیبال باشگاه های کشور راه خواهند یافت.
 

برای اولین بار ؛

قمقهرمانالمپیادتیراندازیکارکنان
وزارتبهداشتشد

تیم تفنگ بادی دانشگاه علوم پزشکی قم در المپیاد کارکنان وزارت بهداشت 
موفق شد برای اولین بار به عنوان قهرمانی دست پیدا کند. 

به گزارش ایمان ، المپیاد کارکنان وزارت بهداشت از تاریخ ۳۰ آبان  آغاز شد 
و تا ۲ آذر ادامه داشت. این مسابقات با حضور ۱۵۹ تیرانداز در قالب ۲۵ تیم 
به میزبانی دانشگاه علوم پزشکی ساری برگزار شد. تیم دانشگاه علوم پزشکی 
استان قم در رشته تفنگ بادی با ترکیب حامد غرباقی، علی حبیب الهی و 
محسن فرح آبادی در این دوره از رقابت ها حضور داشت که توانست نخستین 
وزارت  المپیاد کارکنان  تفنگ دانشگاه علوم پزشکی قم در  تیم  قهرمانی 
بهداشت را کسب کند.همچنین در بخش انفرادی حامد غرباقی توانست مقام 

اول این مسابقات را کسب کند و بر سکوی اول بایستد.

صعودنمایندهقمبهمرحلهپایانیلیگ
تنیسرویمیزکارگری

تیم پویالند که به عنوان نماینده قم در گروه یک به مرحله پایانی لیگ تنیس 
روی میز کارگری کشور صعود کرد.

به گزارش ایمان، تیم پویالند که به عنوان نماینده قم در گروه یک مرحله 
گروهی مسابقات تنیس روی میز کارگری کشور بود به عنوان سرگروه به جنع 
چهار تیم برتر راه یافت. پینگ پنگ بازان قمی در مرحله گروهی تیم های سایپا 
تهران، کاشانه همت تهران، میانه، گرمسار و پالایشگاه نفت شازند اراک را 
شکست داد تا با پنج پیروزی راهی مرحله پایانی شود. بازی های مرحله گروهی 

لیگ تنیس روی میز کارگران کشور در سالن شهید نرافی قم برگزار شد.

رئیس جمهور ، تحقق عدالت ورزشی را رمز موفقیت در برنامه ریزی ها 
و از جمله وظایف مهم وزارت ورزش و جوانان دانست و گفت: ایجاد و 
توزیع عادلانه فضا های ورزشی و همچنین امکانات، تجهیزات و اعتبارات 
صدر  در  باید  برخوردار  کم  و  حاشیه ای  مناطق  بویژه  کشور  سراسر  در 

اولویت های وزارت ورزش باشد.
 مسعود پزشکیان صبح روزشنبه به وزارت ورزش و جوانان رفت و در جمع 
وزیر، معاونان، روسا و دبیران کمیته های ملی المپیک و پارالمپیک این 
وزارتخانه حضور یافت و ضمن شنیدن گزارشی از برنامه ها و اقدامات در 
حال انجام در حوزه ورزش و جوانان، نکات مهمی در راستای ارتقای کیفی 
عملکرد این وزارتخانه و تسریع در تحقق اهداف دولت در این بخش بیان 

کرد. 
رئیس جمهور در این جلسه »شناسایی ظرفیت ها«، »اصلاح روند های 
موجود« و »تدوین نقشه ای جامع برای افق پیش رو« را از جمله مسائل 
اولویت دار وزارت ورزش و جوانان برشمرد و افزود: ما برای رسیدن به شرایط 
ایده آل در ورزش کشور ابتدا باید بدانیم که چه می خواهیم، چه امکانات و 
ظرفیت هایی در اختیار داریم و قرار است به کجا برسیم تا بتوانیم بر اساس 

آن و در قالب تدوین نقشه ای جامع برای آینده پیش رو برنامه ریزی کنیم. 
پزشکیان در ادامه تحقق عدالت ورزشی را رمز موفقیت در برنامه ریزی ها 
در این بخش و از جمله وظایف مهم وزارت ورزش و جوانان دانست و گفت: 
ایجاد و توزیع عادلانه فضا های ورزشی و همچنین امکانات، تجهیزات 
و اعتبارات در سراسر کشور بویژه مناطق حاشیه ای و کم برخوردار باید 
در صدر اولویت های وزارت ورزش باشد و در این راستا ما به استانداران، 

فرمانداران و شهرداران وظایفی محول خواهیم کرد. 
رئیس جمهور در ادامه بر ضرورت بهره گیری از مشارکت مردمی، تقویت 
روابط بین بخشی و بهره گیری بهینه از منابع حاصل از مسئولیت اجتماعی 

شرکت های بزرگ در تأمین تجهیزات و امکانات فضا های ورزشی کشور 
تأکید کرد و گفت : از جمله راهکار های دولت برای افزایش سرانه فضا های 
ورزشی در شرایط کمبود اعتبارات و منابع مالی انحصار زدایی از اماکن 
ورزشی دستگاه های اجرایی و وزارتخانه ها به منظور استفاده عموم مردم و 
افزایش بهره وری این اماکن است که وزارت ورزش و جوانان باید برای شکل 

و نحوه اجرای این طرح نیز برنامه ریزی های لازم را انجام دهد. 
از  یکی  عنوان  به  جوانان  مسائل  به  پرداختن  ادامه  در  پزشکیان 
سرفصل های اصلی برنامه های وزارت ورزش و جوانان را مورد تأکید قرار 
داد و گفت: مسئولان این وزارتخانه باید مسائل مبتلابه جوانان در ازدواج، 
اشتغال و مسکن و همچنین چگونگی ورود آنها به عرصه جامعه را در قالب 
بسته ای جامع مورد توجه ویژه قرار دهند چرا که حضور با انگیزه جوانان در 
عرصه های مختلف ظرفیت بزرگی برای دولت در حل مسائل کشور ایجاد 
خواهد کرد.  رئیس جمهور در ادامه خطاب به مدیران ورزشی و روسا و 
دبیران کمیته های ملی المپیک و پارالمپیک گفت : دولت برای فراهم کردن 
زیرساخت های لازم، تأمین نیاز ها و تسهیل فعالیت شما تمام تلاش خود را 
بکار خواهد گرفت و وظیفه شما نیز استفاده از این موقعیت برای رقم زدن 

بهترین نتایج است. 
پزشکیان با تأکید بر اینکه بر اساس سند چشم انداز ما باید برترین کشور 
منطقه در عرصه های مختلف باشیم، تصریح کرد : اگر چنین ذهنیت و 
باوری در میان مدیران ورزشی و ورزشکاران ما شکل بگیرد و تمام تلاش ها 
و اقدامات برای رسیدن به این هدف تنظیم و متمرکز شود گام بزرگی در 

راستای اجرای این سند برداشته خواهد شد. 
تقویت و توسعه ورزش همگانی، اهتمام و توجهات ویژه به ورزش بانوان، 
برنامه ریزی برای بهره گیری از ظرفیت هوش مصنوعی در ارتقای کیفی 
ورزش کشور و همچنین برنامه ریزی برای الزام کارمندان دولت به ورزش 

در راستای ارتقای سلامت آنان از دیگر نکاتی بود که رئیس جمهور در این 
جلسه مورد تأکید قرار داد. 

دنیامالی :ظرفیت مدال آوری را افزایش می دهیم 
وزیر ورزش و جوانان نیزدر نشست رئیس جمهور با مدیران ستادی این 
وزارتخانه، گفت: می خواهیم ظرفیت مدال آوری در بازی های آسیایی و 

المپیک را بالا ببریم و در این راستا برنامه های زیربنایی و اصولی داریم.
احمد دنیامالی اظهار داشت: برای ما افتخار است که رئیس جمهور ما 
از جنس ورزش است و به ورزش علاقه دارد. یکسری برنامه های اصلی و 

زیربنایی داریم که برای حوزه ورزش و جوانان حائز اهمیت است.
ورزش  آمایش  تدوین سند  وظایف،  اهداف  قانون  براساس  افزود:  وی 
کشور را در دستور کار داریم. درحال تلاش هستیم که این سند تا آخر سال 
نهایی شود و تمام ظرفیت های ورزش کشور را طی این سند ارائه کنیم که 
چراغ راه ما باشد. تا الان ۹۸ هزار مکان ورزشی در کشور شناسایی شده که 
یک بخشی از آن متعلق به حوزه ورزش است و مابقی اماکن به یکسری از 

دستگاه ها تعلق دارد.
وزیر ورزش و جوانان خاطرنشان کرد: با توجه به فیزیک و پتانسیلی که هر 
منطقه دارد سعی می کنیم سند آمایش سرزمینی را تدوین کنیم. این سند 

تکلیف قانونی است که باید آن را به سرانجام برسانیم.
وی ادامه داد: یکسری تکالیف براساس برنامه پنج ساله هفتم داریم که باید 
آنها را انجام دهیم. آئین نامه حق پخش تلویزیونی را در دستور کار داریم که 
بین وزارت ورزش و صداوسیما جلساتی برگزار شده و قرار است تفاهم نامه 
بین دو دستگاه در کمیسیون فرهنگی مجلس مورد ارزیابی قرار بگیرد. 
همچنین یکسری برنامه های کلان در سطح ورزش داریم که موضوع به 

موضوع آنها را پیگیری می کنیم.
دنیامالی اظهار داشت: تا برگزاری المپیک ۲۰۲۸ لس آنجلس که برای 
ما بسیار حائز اهمیت است چند رویداد دیگر را از جمله المپیک زمستانی، 
بازی های نوجوانان، المپیک جوانان و بازی های آسیایی ناگویا را پیش رو 
داریم. المپیک ۲۰۲۸ لس آنجلس و بازی های ۲۰۲۶ ژاپن برای ما بسیار 

اهمیت دارد که برای این بازی ها اولویت بندی کرده ایم.
سرانه ورزشی در کشور حدود ۲ و نیم متر مکعب است 

مثل  پرمدال  رشته های  برای  ما  برنامه ریزی  شد:  یادآور  ورزش،  وزیر 
تیراندازی، دوومیدانی و قایقرانی است که بتوانیم ظرفیت مدال آوری خود را 
در بازی های آسیایی و المپیک بالا ببریم. همچنین ما برنامه ریزی خوبی در 
بخش بانوان داریم و هدف ما این است که در حوزه بانوان رشد قابل توجهی 
در مدال آوری داشته باشیم. این قول را به رئیس جمهور می دهیم که سهم 

مدال آوری بانوان ما ارتقا پیدا کند.
دنیامالی ادامه داد: به دنبال تعامل با آموزش و پرورش هستیم که بتوانیم 
از ظرفیت اماکن ورزشی آموزش و پرورش برای خانواده ها استفاده کنیم. 
آن چیزی که براساس یافته های ما مشخص شده سرانه ورزش ما در کشور 
حدود ۲ و نیم متر مکعب است ولی باید این اماکن ساماندهی شوند. پیش 
از این اماکن بخش خصوصی در آمار وجود نداشت. یکی از اهداف اصلی 
ما این است که توسعه ورزش در مناطق محروم و کم برخوردار را به طور 

جدی دنبال کنیم.

رئیس جمهور تاکید کرد:

انحصارزدایی از اماکن ورزشی برای استفاده عموم

پدیده ایرانی تنیس روی میز جهان گفت: به روند پیروزی 
برابر قهرمانان جهان ادامه می دهم و تمام تلاشم را می کنم 
و آینده دست خداست و امیدوارم بتوانم بهترین عملکردم 

را در بازی های المپیک ۲۰۲۸ لس آنجلس داشته باشم.
بنیامین فرجی درباره حضور در مسابقات بین المللی، 
اظهار داشت: ابتدا در رده بزرگسالان در مسابقات قهرمانی 
آسیا قزاقستان شرکت کردم و توانستم رنکینگ یک جهان 
را شکست دهم و بعد از آن در رقابت های کانتندر نوجوانان 
و جوانان امارات حضور یافتم و توانستم در رده زیر ۱۷ سال 
رده دوم را کسب کنم. فعلا هم در اردوی تیم ملی هستم و 

تمریناتم را ادامه می دهم.
وی افزود: مربیان و سرمربیان تیم ملی و خانواده ام و 
تمامی اعضای فدراسیون به من کمک می کنند تا پیشرفت 
کنم و امیدوارم بتوانم زحمات آنها را جبران کنم. به آنها قول 

می دهم که صد درصد در تمریناتم پیشرفت کنم.
پدیده تنیس روی میز جهان عنوان کرد: با نیما عالمیان 
افتخار هم تیمی شدن را نداشتم اما با نوشاد عالمیان در 

قهرمانی آسیا قزاقستان هم تیمی شدیم و او چیزهای 
زیادی به من آموخت و از تجربیاتش استفاده کردم و از 

نوشاد متشکرم.
وی ادامه داد: فدراسیون تنیس روی میز حمایت مالی 

از من می کند. از مهردادعلی قارداشی رئیس فدراسیون 
تنیس روی میز متشکرم که همه شرایط را برای تمرین 
فراهم کرده تا بتوانیم خیلی سریع پیشرفت کنیم. ما این 
هفته در مسابقات جهانی نوجوانان و جوانان سوئد شرکت 

می کنیم.
فرجی درباره حضور در لیگ گلادباخ آلمان خاطرنشان 
کرد: من در سوپرلیگ آلمان بازی خواهم کرد و بهترین 
بازیکنان دنیا در آن حضور دارند. امیدوارم بتوانم با بردهای 

زیاد، مقابل مردم کشورم سربلند باشم.
و  نوجوانان  میز  روی  تنیس  اردوهای  شد:  یادآور  وی 
جوانان بیشتر شده و پیشرفت خیلی زیادی کردیم. پیش از 
این وقتی برابر چین بازی می کردیم، امید زیادی نداشتیم 
اما چینی ها را الان می بریم. این برد صد درصد نیست اما 

دو سه سال دیگر می توانیم همه چینی ها را ببریم.
پدیده تنیس روی میز جهان گفت: وقتی در مسابقات 
قهرمانی آسیا قزاقستان نفر اول جهان را شکست دادم، 
روسای فدراسیون های کشورهای دیگر به من روحیه دادند 
و گفتند که تلاش خود را بیشتر کنم و با این برد مغرور 
نشوم. به این روند ادامه می دهم و تمام تلاشم را می کنم و 
آینده دست خداست و امیدوارم بتوانم بهترین بازی ها را در 

المپیک ۲۰۲۸ لس آنجلس انجام دهم.

پدیده تنیس روی میز جهان:

بهترینمرادرلسآنجلسخواهیددید

رئیس هیات ورزشی جانبازان و توان یابان قم 
از کسب عنوان قهرمانی جهان توسط ورزشکار 

قمی در جام جهانی فوتبال ۷ نفره خبر داد.
محمد پیروزمنش درگفتگویی اظهارداشت: 
شامگاه  قمی  فوتبالیست  شکوهی  مهدی 
جمعه همراه با تیم ملی فوتبال ایران قهرمان 
مسابقات جام جهانی فوتبال ۷ نفره ۲۰۲۴ 

اسپانیا شد.
قم  یابان  توان  و  جانبازان  هیأت  رئیس 
افزود: تیم ایران با همراهی مهدی شکوهی 
فوتبالیست قمی در دیدار فینال مسابقات، ۳ 

بر صفر اوکراین را شکست داد و قهرمان جهان شد.
وی ادامه داد: شکوهی در دیدار فینال موفق به ۲ مرتبه گلزنی شد و به خوبی درخشید.

وی با بیان این که مسابقات در سالو اسپانیا برگزار شد گفت: مهدی شکوهی ورزشکار هیأت ورزش جانبازان و توان 
یابان استان قم به عنوان یکی از شاگردان علی رعدی تیم ملی فوتبال هفت نفره ایران را در مسابقات همراهی کرد.

پیروزمنش گفت: مسابقات قهرمانی جهان فوتبال ۷ نفره از نوزدهم آبان ماه به میزبانی شهر سالو کشور اسپانیا آغاز 
شد و شامگاه جمعه با معرفی تیم قهرمان به پایان رسید.

به همراه تیم ملی فوتبال 7نفره ؛

کسبعنوانقهرمانیجهانتوسطورزشکارقمی
رییس هیات ورزشی جانبازان استان قم گفت: 
۲ بسکتبالیست با ویلچر قمی که همراه با تیم 
ملی جوانان ایران به مسابقات آسیایی اعزام شدند 
با کسب مقام سوم این مسابقات به کار خود خاتمه 

دادند.
محمد پیروزمنش در گفتگویی اظهارداشت :: 
تیم ملی بسکتبال با ویلچر جوانان کشورمان در 
مسابقات قهرمانی آسیا ۲ ورزشکار قمی نیز در 
ترکیب خود داشت و این تیم در نهایت با کسب 

عنوان سومی به کار خود خاتمه داد.
افزود:  قم  یابان  توان  و  جانبازان  هیأت  رئیس 

حیدرعلی واعظ و امیرحسین بابا ۲ بسکتبالیست با ویلچر قمی هستند که در ترکیب تیم جوانان ایران قرار گرفتند.
وی بیان کرد: تیم بسکتبال با ویلچر جوانان کشورمان که از صعود به فینال مسابقات باز مانده بود امروز در دیدار رده 

بندی موفق به شکست فیلیپین شد.
پیروزمنش گفت: رقابت های منطقه ای جوانان بسکتبال با ویلچر در گروه مردان، از بیست و هفتم آبان تا دوم آذر 
۱۴۰۳ به میزبانی تایلند، در شهر بانکوک برگزار شد و در پایان سه تیم تیم برتر این رویداد سهمیه حضور در رقابت های 

قهرمانی جهان جوانان در سال ۲۰۲۵ را دریافت کردند.

به همراه تیم ملی بسکتبال با ویلچر جوانان،

کسبمقامسومآسیاتوسط۲بسکتبالیستباویلچرقمی

رقابت های ووشو دانشجویان دختر دانشگاه های آزاد اسلامی با ثبت یک طلا و یک نقره برای نمایندگان قم به پایان رسید.
به گزارش ایمان ، نازنین وثیقی ووشوکار وزن ۴۸ کیلوگرم دانشگاه آزاد اسلامی قم با غلبه بر همه حریفان بر سکوی نخست ایستاد 
و صاحب نشان طلا شد.  معصومه تلخابی دیگر نماینده قم هم در وزن ۶۰ کیلوگرم به بازی فینال راه یافت ولی با قبول شکست در 
دیدار نهایی به مدال نقره بسنده کرد. در رده بندی تیمی هم تیم دانشگاه آزاد قم در جایگاه سومی ایستاد.مسابقات ووشو دانشجویان 
دانشگاه آزاد اسلامی سراسرکشورگرامیداشت شهدای دانشجوی جبهه مقاومت، شهیدان میلاد بیدی و مجید دیوانی با حضور ۱۷ تیم 

به میزبانی قم برگزار شد.

در رقابت های ووشو دانشجویان ؛

کسب دو مدال طلا ونقره توسط دختران قمی
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حجت الاسلام علی بنایی نماینده ادوار قم:

تقویتوفاقملی؛راهیبرایمقابلهبا
راهبردهایدشمن

نماینده ادوار قم در مجلس شورای اسلامیگفت: وفاق ملی یکی از مهم ترین 
ارکان استحکام نظام جمهوری اسلامی است که تأثیر عمیقی بر تقویت روحیه 
ملی و مقابله با تهدیدات داخلی و خارجی دارد. در شرایطی که دشمنان 
انقلاب اسلامی با بهره گیری از ابزارهای فرهنگی و رسانه ای، به دنبال ایجاد 
تفرقه، القای ناامیدی و بی اعتمادی در میان مردم و مسئولان هستند، وحدت 
ملی می تواند به عنوان یک سرمایه پایدار، امید و دلگرمی را در جامعه احیا 

کند.
در  مهر  طلوع  دانشگاه  رئیس  بنایی،  علی  والمسلمین  حجت الاسلام 
نخستین جلسه از سیزدهمین دوره کرسی های آزاداندیشی با عنوان »وفاق 
ملی؛ پیشران گام دوم انقلاب اسلامی« به همت مجمع هماهنگی پیروان 
امام و رهبری استان قم و اندیشکده مطالعات انقلاب اسلامی طلوع مهر، 
صبح امروز سوم آذرماه به صورت حضوری و مجازی در دانشگاه طلوع مهر 
قم برگزار شد، با اشاره به اهمیت و اهداف برگزاری این کرسی ها، گفت: 
کرسی های آزاداندیشی از سال ۱۳۹۵ و با محوریت و ارائه حجت الاسلام 
والمسلمین مهاجرنیا آغاز شده که این کرسی ها با هدف تبیین و بازخوانی 
مفاهیم اساسی انقلاب اسلامی و ایجاد بستری مناسب برای ایجاد وحدت 
و وفاق میان مسئولان، اندیشمندان و مردم، تاکنون به صورت مستمر برگزار 

شده و این رویکرد مثبت وسازنده همچنان ادامه دارد.
وی افزود: این تلاش علمی فاخر، جلوه ای از جهاد تبیین است که از قم، 
خاستگاه انقلاب اسلامی و مرکز بزرگ ترین حوزه های علمی و معارفی جهان 
اسلام برمی خیزد. آنچه این حرکت را متمایز می کند، اصالت در محتوا و نحوه 

ارائه آن است که در نوع خود بی نظیر به شمار می رود.
وفاق ملی از اصول بنیادین انقلاب اسلامی است

موسس اندیشکده مطالعات انقلاب اسلامی طلوع مهر گفت: وفاق ملی 
یکی از اصول بنیادین و شعاری اصیل و بی بدیل انقلاب اسلامی است که از 
آغاز انقلاب، همانند روح در کالبد آن جاری بوده است. این شعار به هیچ وجه، 
تحت هیچ شرایطی، قابل مصادره توسط اشخاص یا جناح های سیاسی 
نیست. اهمیت وفاق ملی روزبه روز آشکارتر می شود و فقدان آن پیامدهای 
غیرقابل تصوری به همراه دارد که موجب نگرانی دوستداران انقلاب اسلامی 
است. وی بیان کرد: با توجه به شرایط خاص کشور، درک اهمیت فوق العاده 
وفاق ملی و تلاش برای تحقق آن ضرورتی انکارناپذیر است. اگر ما برای ایجاد 
وحدت و انسجام گام برنداریم، عملکرد منفعلانه و منفی ما به سود چه کسی 
خواهد بود؟ دشمنان انقلاب اسلامی با بهره گیری از ابزارهای تبلیغاتی، 
رسانه ای و فضای مجازی بر ناکارآمدی نظام، ترس از آینده، فرار مغزها و 
اختلاف میان مردم و دستگاه های اجرایی دامن می زنند. این تلاش ها در 
نهایت به پراکندن بذر نفرت و کینه منجر می شود. تقویت فضای فرهنگی 
کشور و ایجاد امید در دل جوانان، سرمایه گذاری پرباری برای وحدت ملی و 

افزایش سرمایه اجتماعی کشور خواهد بود.
استاد حوزه و دانشگاه ابراز کرد: حضرت امیرالمؤمنین علی)ع( در خطبه 
۱۲۷ نهج البلاغه می فرمایند: »الا من دعا الی هذا الشعار فاقتلوه ولو کان 
تحت عمامتی هذه.« »به هوش باشید! هر کس به شعار تفرقه انگیز خوارج 
فراخواند، به قتل رسانید، حتی اگر زیر عمامه من پنهان شده باشد«. این 
فرمایش حضرت نشان می دهد که جریان تفرقه افکن ممکن است آن قدر 
خود را به امام و جایگاه امامت نزدیک کند که مردم به اشتباه تصور کنند این 
منادیان اختلاف از امتیاز تقرب به امام بهره مندند. امام علی)ع( با این سخن، 
بصیرت بخشی می کنند و هشدار می دهند که مبادا با ساده انگاری، آب به 
آسیاب دشمن بریزیم. این درس بزرگ، برای شرایط امروز ما نیز عبرت آموز 

است و باید مورد توجه ویژه قرار گیرد.
وی با بیان اینکه وفاق ملّی یکی از اصول بنیادین انقلاب اسلامی و مفهومی 
ریشه دار در قرآن و آموزه های دینی است، تصریح کرد: شعارهای محوری 
انقلاب اسلامی نظیر استقلال، آزادی، جمهوری اسلامی ونه شرقی، نه 
غربی، جمهوری اسلامی، نشان دهندۀ اهمیت اتحاد و انسجام ملی هستند. 
تجربه پیروزی انقلاب اسلامی در ایران و همچنین موفقیت ها و پیروزی ها در 
دوران دفاع مقدس، به خوبی گویای این واقعیت است که وحدت کلمه و وفاق 
ملی، عامل اصلی پیروزی ها و دستاوردهای ملت ایران بوده است. بنایی با 
اشاره به نقش وفاق ملّی در افزایش سرمایه اجتماعی و اعتماد عمومی، ابراز 
کرد: وفاق ملی یکی از مهم ترین ارکان استحکام نظام جمهوری اسلامی است 
که تأثیر عمیقی بر تقویت روحیه ملی و مقابله با تهدیدات داخلی و خارجی 
ابزارهای  از  بهره گیری  با  اسلامی  انقلاب  دشمنان  که  شرایطی  در  دارد. 
فرهنگی و رسانه ای، به دنبال ایجاد تفرقه، القای ناامیدی و بی اعتمادی در 
میان مردم و مسئولان هستند، وحدت ملی می تواند به عنوان یک سرمایه 

پایدار، امید و دلگرمی را در جامعه احیا کند.
وی با اشاره به راهبردهای دشمنان نظام برای ایجاد شکاف های اجتماعی و 
سیاسی، گفت: آنها با استفاده از روش های جنگ ترکیبی و تهاجم رسانه ای، 
در تلاش اند حس یأس و ناامیدی را در بین اقشار مختلف جامعه گسترش 
دهند و اعتماد عمومی را تضعیف کنند. مقابله با این راهبردها، تنها از طریق 
تبیین صحیح مبانی انقلاب اسلامی، تقویت وفاق ملی و ترویج فرهنگ 
وحدت و انسجام ممکن است. رئیس دانشگاه طلوع مهر و موسس اندیشکده 
مطالعات انقلاب اسلامی، وفاق ملی را ریشه دار در آموزه های قرآنی دانست 
قُوا« به وضوح  هِ جَمِیعًا وَلَا تَفَرَّ و تصریح کرد: آیه شریفه »وَاعْتَصِمُوا بِحَبْلِ اللَّ
براهمیت وحدت و پرهیز از تفرقه تأکید دارد. همچنین آموزه های دینی ما نیز 
بر اتحاد و حفظ انسجام میان آحاد جامعه تأکید می کنند. وفاق ملی، نماد 
عملی پذیرش دعوت الهی به رشد و کمال است و نتایج آن، بالندگی فرد و 

جامعه ورسیدن به جامعه پویا وبا نشاط خواهد بود.
ترویج فرهنگ وفاق ملی بستر اعتماد سازی مردم است

نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی همچنین با اشاره به تأکیدات مقام 
معظم رهبری بر ضرورت وحدت ملی، افزود: وفاق ملی از جمله موضوعاتی 
است که امام خمینی)ره( و مقام معظم رهبری )مدظله( همواره بر آن تأکید 
کرده اند. این اصل نه تنها در دوران انقلاب و جنگ تحمیلی، بلکه در همه 
مقاطع حساس تاریخ انقلاب اسلامی، ضامن بقای کشور و نظام بوده است.

بنایی با اشاره به اینکه برگزاری این نشست ها در راستای تحقق وظیفه »جهاد 
تبیین« صورت می گیرد، اظهار کرد: وظیفه جهاد تبیین که مقام معظم رهبری 
بارها بر اهمیت آن تأکید داشته اند، ایجاب می کند که مسئولان، اندیشمندان 
در  روشن گری  و  دیدگاه های صحیح  ارائه  با  ودلسوزان جامعه،  نخبگان  و 
جامعه، ضمن تقویت اعتماد عمومی، به مقابله با شبهات و القائات نادرست 
بپردازند واین جلسات، فرصتی ارزشمند برای تحقق این هدف است. موسس 
اندیشکده مطالعات انقلاب اسلامی طلوع مهر افزود: ترویج فرهنگ وحدت 
کلمه و وفاق ملی، بستر اعتمادسازی میان مردم و دلگرمی جامعه را فراهم 
می کند. این انسجام ملی در برابر تهدیدات و فشارهای بیرونی و داخلی، 
منبعی برای تقویت روحیه ملی است و می تواند چراغ راه آیندگان باشد. وی 
در پایان با اشاره به اینکه این نشست ها به صورت دوره ای برگزار می شوند 
و زمینه ساز گفتمان های عمیق تری در راستای تحقق آرمان های انقلاب 
اسلامی هستند و تاکنون ۲۴۲ نشست با عنوان کرسی های آزاد اندیشی 
برگزار شده ، گفت: امیدواریم که این نشست ها بتوانند با ارائه راهکارهای 
عملی برای تقویت انسجام ملی، در پیشبرد اهداف گام دوم انقلاب اسلامی 
مؤثر باشند و نتیجه این مباحث که با هم فکری وهم افزایی دوستان حاضر 
در جلسه به انجام می رسد، متناسب با شرایط روز کشورالگویی عملی برای 

همبستگی و پیشرفت وتوسعه وفاق ملی ارائه شود.

به بهانه شهادت محمد عفیف سخنگوی حزب الله ؛

صدای من، سلاح من است

شیخ معین الدقیق/ نماینده حزب الله لبنان درقم 
سخن حق، موضع شجاعانه، زبان قاطع، حنجره گویا و قلم مبارز ... 
اینها واژگان و عباراتی هستند که در رسانه های جریان مقاومت می یابید؛ 
و یکی از سرآمدان امروز این ارزش ها، شهید حاج محمد عفیف است. 
او فرزند علامه شیخ عفیف نابلسی )رحمه الله( و از روستای بیساریه، 
یکی از روستاهای جبل عامل در نزدیکی شهر صیدا است. وی یکی از 
مهم ترین چهره های رسانه ای حزب الله بود که وظیفه انتقال پیام ها و بیان 
سیاست های حزب را در سخت ترین و تاریک ترین شرایط بر عهده داشت. 
او از نسل بنیان گذاران حزب الله بود، و در سال ۱۹۸۳ میلادی به این حزب 
پیوست. ایشان جزو مقربان و نزدیکان دو دبیرکل شهید حزب، سید عباس 
موسوی و سید حسن نصرالله )رضوان الله تعالی علیهما(بودند. وی سال ها 
مشاور سید حسن نصرالله بود، بعد از سال ۲۰۱۴ مسئول روابط رسانه ای 
حزب گردید و با قلم و نوشته های خویش تا زمان شهادتش به دست قاتلان 
پیامبران یعنی متجاوزان اسرائیلی در رأس النبع در شهر بیروت مجاهدت 

نمود. 
صدا برای محمد عفیف همانند سلاح بود. حاج محمد در لحظات سخت 
و دشوار، در فضای باز و زیر بمباران هوایی دشمن نامرد، چندین بار مردانه 
ایستاد و حق را فریاد زد. تردید نکرد، نترسید و به تهدیدات دشمن بی اعتنا 
بود. سخنانی گفت که خواب دشمن را پریشان کرد، او را به سرگردانی 
کشاند و به چالش کشید و در نهایت به افتخار شهادت نائل آمد و برای ما 
ایستادگی سرافرازانه و اثری ناب به جا گذاشت، اثری که با خون سرخش 

نگاشته شده است. 
بدون شک مواضع و کلمات تو در محافل جهانی مورد مطالعه قرار خواهد 
گرفت، سخنانی که بر اساس حکمتی رسا پایه گذاری شده بودند: یکی 

دبیرکل  های  سخنرانی  مقاومت،  ای  رسانه  قدرت  عناصر  مهم ترین  از 
حزب الله، سید حسن نصرالله است و مقاومت یک امت است و امت هرگز 

نمی میرد. 
حاج محمد! تو از مکتب خمینی کبیر بودی که گفت بکشید ما را، مردم 
ما آگاهتر خواهند شد. خون تو سخن می گوید و وجدان ها را -هر چند 
بعد از مدت زمانی- بیدار خواهد کرد، ابرهای تاریکی کنار خواهند رفت 
و صدای خونین بر شمشیر پیروز خواهد شد.  درود بر تو باد حاج محمد! 
دلتنگت هستیم و فقدان تو بر ما دشوار است، اما چه زیبا و باشکوه است 
شهادتی که در شصت سالگی نصیب انسان گردد. این افتخار بر تو مبارک 
باشد و پیوستنت به کاروان نور گوارای وجودت باد. هزاران درود بر تو و همه 

شهیدان.
ایشان فرزند علامه شیخ عفیف نابلسی )رحمه الله( و از روستای بیساریه، 
یکی از روستاهای جبل عامل در نزدیکی شهر صیدا است. وی یکی از 
مهم ترین چهره های رسانه ای حزب الله بود که وظیفه انتقال پیام ها و بیان 
سیاست های حزب را در سخت ترین و تاریک ترین شرایط بر عهده داشت. 
او از نسل بنیان گذاران حزب الله بود، و در سال ۱۹۸۳ میلادی به این حزب 
پیوست. ایشان جزو مقربان و نزدیکان دو دبیرکل شهید حزب، سید عباس 

موسوی و سید حسن نصرالله )رضوان الله تعالی علیهما( بودند. 
او سال ها مشاور دبیرکل حزب الله، سید حسن نصرالله بود، و این همان 
سمتی بود که شهید محمد عفیف به آن بسیار علاقه داشت، بعد از آن 
تا زمان  از سال ۲۰۱۴  به عهده گرفت که  را  مسئولیت روابط رسانه ای 

شهادتش متصدی آن بود. 
در تاریخ کاری او انبوهی از موقعیت های جهاد رسانه ای به وجود آمد، 
برجسته ترین آن ها در ژوئیه ۲۰۰۶ بود، زمانی که مدیر اخبار و برنامه های 

سیاسی شبکه المنار در دوران جنگ بود. وی مسئولیت مدیریت عمومی 
این شبکه را نیز در ابتدای تأسیس آن بر عهده داشت. 

شهید محمد عفیف نابلسی با قلم درخشان و مواضع شجاعانه اش، 
وحشت  دشمنان  دل  در  و  می کرد  ترسیم  را  پیروزی  و  شکوه  خطوط 
می افکند، و با صدای خویش آهنگ مرگ را برای خانه های سستشان می 
نواخت. رگبار کلماتش دشمنان را به خاک می افکند و شمشیر صدایش، 
غرور آن ها را می شکست. او کارهایی را که کربلائی ها در میدان جنگ انجام 
می دادند، در رسانه ها منعکس می کرد و حماسه های آنان را به رشته تحریر 
در می آورد. حقیقتاً شیر میدان رسانه بود و با صدای بلند در گوش و دل 

دشمنان می خواند: مقاومت یک امت است و امت هرگز نمی میرد. 
اثر  و  او  آخر  سخنرانی های  بخش  آذین  پیروزی  به  یقین  و  اطمینان 
و  بمباران  از  بود.  ستمگر  دشمن  هوایی  حملات  از  قوی تر  سخنانش 
تهدیدات دشمن ترسی نداشت، تا بالاخره به یکی از دو افتخار )شهادت 

یا پیروزی( نائل آمد. 
از برجسته ترین بیانات شهید: 

•  زمانی که به برگزاری کنفرانس مطبوعاتی در بیستم ژوئن گذشته مأمور 
شدم، یر سالروز چهلمین بهار، سایه هایی از گذشته ای نه چندان دور، 

اکنونی پایدار و آینده ای پر از پیروزی در ذهنم جلوه گر بود.
•  در گذشته از سختی های تأسیس حزب ، دشواری های روزهای اول، 
کمبود منابع مالی، تحقیر در ایست های بازرسی، ستم نزدیکان، ربوده 
شدن ها و بی اعتنایی و بی توجهی تعمدی ما را رنج می داد. من در میان 
رسانه ها می چرخیدم تا یکی از آن ها را بر انتشار بیانیه ای به نام مقاومت 
اسلامی راضی کنم، بزرگان آن موسسات به ما با دیده تحقیر و بی اعتنایی 
نگاه می کردند. دوران غربتی سخت بود که ویژگی های بعدی ما را تا حد 
زیادی شکل داد و زمانه ستمی بی انتها. امروز، مقاومت یک قدرت محلی 
و دارای نفوذی گسترده و نقشی در صحنه منطقه ای است که هیچ کس 
انتظارش را نداشت؛ و مهم تر از همه، نسلی جوان که به آینده می نگرد 
و پشت سرش تجربه سال هایی دارد که پرچم های پیروزی بر آنها سایه 
افکنده اند، نسلی که اشتیاق فراوانش او را به پریدن به آن سوی مرزهای 
الجلیل وا می دارد. بدون هیچ تردیدی صحنه ای که شاید بیشتر شما 
دیده اید، با رنج اشغال سرزمینی شروع شد و با سلام یا مهدی پایان یافت 
و در ورای تصویر قدس، ارتباطی عمیق بین آنچه که بودیم و آنچه که بدان 

امیدواریم و می طلبیم وجود دارد.
•  مقاومت حکیمانه مظلوم، به سه ویژگی شناخته می شود: گشادگی 
سینه، به گونه ای که اختلاف دوستان و متحدانش را با خود و پیرامون 
خود تحمل می کند. گشادگی قلب، که حتی کسانی را که با او دشمنی 
می کنند، تحمل می کند و به آن ها به عنوان برادر در دین یا برادری در 
وطن نگاه می کند. و گشادگی دست، که تا حد امکان به خدمت مردمش 
بپردازد، هر کسی و هر جا که باشد، بدون اینکه دست چپ بداند دست 

راست چه بخشیده است. 
•  صداقت از عناصر قدرت در رسانه مقاومت است. ما باید خبر واقعی را 
بگوییم و این یک قاعده اساسی است. اگر یک بار صداقت را در رسانه مان 
خدشه دار کنیم، خود را در معرض شک و شبهه دیگران قرار می دهیم. تا 
زمانی که حقیقت را در اختیار دارید، آن را اعلام کنید. گاهی ممکن است 
به دلایل سیاسی یا امنیتی همه چیز را نگویید، اما مطلبی هم نگویید که 
با حقیقت تضاد داشته باشد. ما می توانیم همه چیز را نگوییم، اما وقتی 

چیزی می گوییم، حقیقت را خواهیم گفت. 
•  یکی از مهم ترین عناصر قدرت رسانه ای مقاومت، سخنرانی های 

دبیرکل حزب الله، سید حسن نصرالله است. 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید 

نمودهاند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۵۸۹ شماره  ۱-رأی 
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۷۸ مربوط به تقاضای آقای/خانم علیرضا نیکنام  
فرزند عباس، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۳۲/۶۰  مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از  ۱۹۴۱/۲۱۷ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم ) مالکیت متقاضی طی سند 

قطعی صفحه ۱۴۲ دفتر ۲۵۲(.)م الف:۱۸۲۹۳۲۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۶۱۷ شماره  ۲-رأی 
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۸۵ مربوط به تقاضای آقای/خانم حسن فرجی 
منفرد  فرزند اسداله، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۶۶  مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از  ۱۸۹۱/۱/۲۸ اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از فتح اله فلاحیان صفحه ۴۶۴ دفتر ۱۸۳(.)م الف:۱۸۲۹۳۲۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۳۲۰ شماره  ۳-رأی 
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۱۱ مربوط به تقاضای آقای/خانم فرامرز علیزاده  
فرزند خلیل، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰  
مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از ۱۳۰ فرعی از ۱۹۵۰ اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه  
از یداله و فیض اله شهرت هر دو وثیقی حسنی در دفتر ۱۵۸ صفحه ۲۱۵(.)م 

الف:۱۸۲۹۳۲۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۵۸۸ شماره  ۴-رأی 
رفیعی   رضا  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۹۴
فرزند عبدالحسن، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۶۵  مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از  ۲۱۸۵ و ۲۱۸۶  اصلی که 
طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۲۱۸۶ اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی 

اکبر آزادی صفحه ۳۴۳ دفتر ۲۳(.)م الف:۱۸۲۹۳۲۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۸۱۶ شماره  ۵-رأی 
محمدرضا  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۱۰۹۱
خورسندی فرزند خداوردی ، در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۷۹/۱۵)هفتاد و نه متر و ممیز پانزده(  مترمربع  
پلاک شماره ۱ فرعی از ۲۳۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم )مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن زندیه خریداری کرده 

است(.)م الف:۱۸۲۹۳۲۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۴۵۰ شماره  ۶-رأی 
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۶۸ مربوط به تقاضای آقای/خانم ایرج پورحسامی 
فرزند غلامعلی ، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۳۵  مترمربع  در قسمتی از پلاک شماره فرعی از ۲۳۲۹/۱ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 

۱۸۵۷۷۲ مروخ ۱۴۰۱/۱۲/۲۲ دفترخانه ۴ قم(.)م الف:۱۸۲۹۳۲۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۶۶۴ شماره  ۷-رأی 
محمد  امیر  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۰۹
وفائی طجر فرزند  ابوالحسن ، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۴۴/۵۰  مترمربع  در قسمتی از پلاک شماره فرعی از  باقیمانده 
۱۹۵۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مالکیت متقاضی 

طی سند قطعی شماره ۵۶۲۷۶ مورخ ۱۴۰۳/۲/۲۰ دفترخانه ۷۰ قم(.)م 
الف:۱۸۲۹۳۲۱(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۴۴۹ شماره  ۸-رأی 
محمد  سید  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۳۳
احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ   ، خدا  رحم  فرزند   موسوی  جعفر 
بنا شده به مساحت ۱۲۳/۵۰  مترمربع  در قسمتی از پلاک شماره فرعی از  
۲۱۴۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مالکیت متقاضی 
طی سند قطعی شماره ۵۲۶۶۲ مورخ ۱۳۹۴/۵/۳۱ دفترخانه ۲۳ قم(.)م 

الف:۱۸۲۹۳۲۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۴۸۳ شماره  ۹-رأی 
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۷۵ مربوط به تقاضای آقای/خانم  حمید جعفری 
راد  فرزند  حسین، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۸۳  مترمربع  در قسمتی از پلاک شماره فرعی از  ۱۸۵۳ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمد 
تقی غله بر بموجب اظهارنامه ثبتی شماره ۱۴۴۸ مورخ ۱۳۷۱/۱۰/۱۹(.)م 

الف:۱۸۲۹۳۲۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۳۱۶ شماره  ۱۰-رأی 
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۱۲ مربوط به تقاضای آقای/خانم  علی جباری 
فرزند   محمد ، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۰/۳۳  مترمربع  پلاک شماره فرعی از  ۱۹۶۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی رضویان 
و قدسی رضویان و فخری رضوی مطلق و بتول رضویان و اعظم میر شجاعی 
مقدم و مصطفی رضویان همگی وراث سید محمد رضویان طی اظهارنامه شماره 

۷۵۶۸ مورخ ۱۳۲۳/۰۶/۱۳(.)م الف:۱۸۲۹۳۲۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۰۸۲ شماره  ۱۱-رأی 
مهدی  آقای/خانم   تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۴۹۴
ابراهیمی وندیش فرزند   قاسمعلی ،سه دانگ مشاع از  ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۱/۵۰  مترمربع در قسمتی از پلاک  شماره 
فرعی از  ۶۲ و ۲۲۷۹/۶۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
)مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از خلیل اله شاطریان صفحه ۲۲۰ و 

۲۲۳ دفتر ۱۰۳(.)م الف:۱۸۲۹۳۲۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۰۸۱ شماره  ۱۲-رأی 
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۴۹۳ مربوط به تقاضای آقای/خانم  محمد ابراهیمی 
وندیش فرزند   قاسمعلی ،سه دانگ مشاع از  ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۶۱/۵۰  مترمربع در قسمتی از پلاک  شماره فرعی 
از  ۶۲ و ۲۲۷۹/۶۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از خلیل اله شاطریان صفحه ۲۲۰ و ۲۲۳ 

دفتر ۱۰۳(.)م الف:۱۸۲۹۳۲۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۰۹۹ شماره  ۱۳-رأی 
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۶۶ مربوط به تقاضای آقای/خانم  حسن فهیمی 
فرزند   رمضان ،ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۸۸/۸۸  مترمربع در قسمتی از پلاک  شماره فرعی از  ۲۳۲۸ اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 
۳۵۰ دفتر ۳۲۳ بمیزان ۱۲۱ سهم و الباقی را مبایعه نام عادی از محمد حسین 

ضیایی بیگدلی صفحه ۲۷۴ دفتر ۶۹(.)م الف:۱۸۲۹۳۲۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۱۸۰ شماره  ۱۴-رأی 
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۵۵ مربوط به تقاضای آقای/خانم  معصومه فتحاله 
به مساحت ۹۶/۳۲   از ششدانگ  ، در دو دانگ  بیگی فرزند   محمدحسن 

مترمربع پلاک  شماره ۳۲۸ فرعی از  ۱۸۵۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی حسین) فاقد 
نام خانوادگی( در دفتر ۱۵۲ صفحه ۱۵۴ طی سند قطعی شماره ۲۷۵۰۵ مورخ 

۱۳۵۲/۰۹/۱۴ دفترخانه ۶ قم(.)م الف:۱۸۲۹۳۲۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۵۹۱ شماره  ۱۵-رأی 
نسیبه  آقای/خانم   تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۶۴
شاهسواری  فرزند   امین ،ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۸۹/۵۵  مترمربع در قسمتی از پلاک  شماره فرعی از  ۲۲۰۹ مکرر 
اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۳۱۲۳ اصلی تبدیل شده  واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و خریداری معل الواسطه از 

بهروز شاپوری صفحه ۱۱۶ دفتر ۵(.)م الف:۱۸۲۹۳۲۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۴۸۶ شماره  ۱۶-رأی 
محمدابراهیم  آقای/خانم   تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۹۵
خواجه لو  فرزند   محمود ،ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۱۰/۲۵  مترمربع در قسمتی از پلاک  شماره فرعی از  ۲۳۰۴ اصلی  واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و خریداری معل الواسطه از  
نرگس و محمدمهدی و محمد و محمدتقی و طاهره و فاطمه و زهرا و محمدرضا 
شهرت همگی ضیایی بیگدلی وراث محمد حسین ضیایی بیگدلی)کمافرضاله( 
و  و ۱۱۱۹۳  و ۱۱۱۹۵  و ۱۱۲۰۳  و ۱۱۱۹۹  الکترونیکی ۱۱۲۰۲  دفتر  ثبت 

۱۱۱۲۰۰ و ۱۱۱۹۶ و ۱۱۱۹۷ - ۱۳۹۷(.)م الف:۱۸۲۹۳۲۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۱۰۱ شماره  ۱۷-رأی 
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۶۷ مربوط به تقاضای آقای/خانم  رقیه چهرقانی 
فرزند   حمزه علی ،ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۰۸  مترمربع در قسمتی از پلاک  شماره فرعی از  ۱۹۴۱/۳۸۵ اصلی  واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و خریداری معل الواسطه 

از عربعلی جمالی خانه برق صفحه ۵۹۵ دفتر ۳۳۱(.)م الف:۱۸۲۹۳۲۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۱۷۳ شماره  ۱۸-رأی 
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۵۳ مربوط به تقاضای آقای/خانم حسنعلی اناری 
فرزند   ابراهیم ، در چهار دانگ از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۹۶/۳۲  مترمربع  پلاک  شماره۳۲۸ فرعی از  ۱۸۵۸ اصلی  
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و خریداری 
معل الواسطه از علی حسین )فاقد نام خانوادگی( در دفتر ۱۵۲ صفحه ۱۵۴ 
طی سند قطعی شماره ۲۷۵۰۵ مورخ ۱۳۵۲/۰۹/۱۴ دفترخانه ۶ قم(.)م 

الف:۱۸۲۹۳۲۲(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم 
به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و سایه(
نوبت اول:۱۴۰۳/۰۹/۰۴
نوبت دوم:۱۴۰۳/۰۹/۲۰

عباس پورحسنی حجت آبادی 
 رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیماده۳قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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رییس سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه ۴۶ هزار واحد مسکونی 
برای مددجویان در حال احداث است، گفت: در حال حاضر حدود 
۲۲۰ هزار معلول فاقد مسکن در کشور داریم که از این تعداد بیش 
از پنج هزار نفر در استان قم ساکن هستند. این پروژه ها به ویژه برای 
خانواده های با دو عضو معلول اهمیت زیادی دارد و می تواند به بهبود 

وضعیت زندگی آنها کمک کند.
رییس جامعه مدرسین  با  دیدار  در  روز شنبه  سید جواد حسینی 
حوزه علمیه قم، افزود: به زودی یک هزار و ۸۹۴ واحد مسکونی به 
معولان کشور، واگذار خواهد شد. وی در ادامه با اشاره به مشکلات 
مالی و ساختاری سازمان بهزیستی و ناترازی موجود بین مأموریت ها 
و اعتبارات، تأکید کرد: در شرایط کنونی، برای جبران این کمبودها، 
ضروری است که از ظرفیت های مردمی استفاده بیشتری کنیم. مردم 
در همه عرصه ها توانایی و آمادگی دارند و به همین دلیل می توانیم با 
تکیه بر این ظرفیت ها مشکلات موجود را حل کنیم. وی افزود: سازمان 
تشکل های  و  داوطلبان  شبکه  توسعه  با  است  تلاش  در  بهزیستی 
مردم نهاد، بتواند از ظرفیت های مردمی به طور مؤثر استفاده کند. این 
شبکه ها، با فعالیت های گسترده تر در زمینه های مختلف، می توانند 

تأثیر چشمگیری در بهبود شرایط مددجویان بهزیستی داشته باشند.
تحقق5۹ درصد از هدف گذاری ایجاد اشتغال  برای مدجویان

رئیس سازمان بهزیستی در ادامه از برنامه های این سازمان در راستای 

ایجاد اشتغال، توانمندسازی و تأمین مسکن برای افراد تحت پوشش 
خبر داد و گفت: یکی از اهداف اصلی ما آموزش مهارت های کاربردی 
ارائه آموزش های لازم، قادر باشند به  از  تا پس  به مددجویان است 
راحتی در بازار کار مشغول به فعالیت شوند. تا به امروز، ۵۹ درصد از 
هدف گذاری ۶۰ هزار شغلی که برای سال ۱۴۰۳ داشتیم محقق شده 

است.
وی همچنین در بازدید از پروژه ساخت ۱۰۲ واحد مسکونی برای 
مسکن ساز  خیرین  توسط  که  معلول،  عضو  دو  دارای  خانواده های 
از  از نقش خیرین در حمایت  استان قم در حال احداث است،  در 

مددجویان بهزیستی قدردانی کرد.
حسینی گفت: در حال حاضر حدود ۲۲۰ هزار معلول فاقد مسکن 
در کشور داریم که از این تعداد بیش از پنج هزار نفر در استان قم 
عضو  دو  با  خانواده های  برای  به ویژه  پروژه ها  این  هستند.  ساکن 
معلول اهمیت زیادی دارد و می تواند به بهبود وضعیت زندگی آنها 

کمک کند.
وی از پرداخت وام های بلاعوض ۲۰۰ میلیون تومانی برای تأمین 
مسکن افراد دارای معلولیت خبر داد و گفت: این وام ها می تواند گامی 
مؤثر در جهت تأمین مسکن برای معلولان باشد و امیدواریم با همکاری 
نهادهای مختلف، بتوانیم شرایط بهتری برای این قشر از جامعه فراهم 

آوریم.

رییس سازمان بهزیستی کشور:
پنج هزارمعلول قمی فاقد مسکن هستند

فرماندار بندر انزلی عزل شد
معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر ریاست جمهوری در پیامی تاکید کرد که عزل فرماندار انزلی اقدام به موقع و 
سنجیده ای بود.متن پیام سید مهدی طباطبایی در پیام رسان ایکس به شرح زیر است:عزل فرمانداری که به خبرنگاران 
و اهالی رسانه اهانت کرده بود، اقدام به موقع و سنجیده ای بود که توسط استاندار گیلان انجام شد. قلم و اهل قلم 
عزت و حرمتی بی مانند دارند که همه مسئولان موظف به حفظ آن بوده و هستند.رعایت کرامت اهل فرهنگ و رسانه 
دستورالعمل مدیران دولت دکتر  پزشکیان است. پس از برکناری محمد پورخوش سعادت، فرماندار بندرانزلی به دلیل 

توهین به خبرنگاران، بابک شکوهی راد به عنوان سرپرست فرماندار منصوب شد.

بازداشت یک نروژی به اتهام جاسوسی برای ایران 
نروژ یک دانشجو را که به عنوان نگهبان امنیتی در سفارت آمریکا در اسلو کار می کرد به ادعای جاسوسی برای ایران و 
روسیه بازداشت کرد.به گزارش ایسنا، مقامات نروژ یک مرد ۲۰ ساله را در جریان تحقیقات در خانه اش بازداشت و ادعا 
کردند که ممکن است با انتقال اطلاعات حساس به قدرت های خارجی، امنیت ملی را به خطر انداخته باشد. سازمان 
اطلاعات داخلی نروژ )PST(، این فرد را روز چهارشنبه پس از کشف اطلاعاتی که مدعی شد مرتبط با فعالیت های 

جاسوسی اوست، بازداشت کرد.

کلاهبرداری ۲۰ میلیاردی با رسیدساز جعلی تلفن همراه
به  کالاها  خرید  جهت  مجازی  طریق سایت های  از  فراجا:متهمان  آگاهی  پلیس  کلاهبرداری  با  مبارزه  معاون 
فروشندگان مراجعه و اعلام می کردند کارت عابر بانک همراهشان نیست.این افراد از طریق درگاه های مجازی مبالغ 
کالاهای خریداری شده را پرداخت که بعد از نشان دادن رسید جعلی پرداخت اینترنتی در داخل گوشی به فروشندگان، 
از محل متواری می شدند.چهار نفر از متهمان اصلی بازداشت شدند که در بازجویی های تخصصی به ۲۰ میلیارد ریال 

از این طریق معترف شد.

مهریه بالا ممنوع شد!
نایب رئیس کمیسیون قضایی مجلس:در طرح اصلاح قانون مهریه در کمیسیون قضایی اهرم بازدارنده ای را پیش 
بینی کردیم که از مسابقه افزایش تعداد سکه مهریه در بین مردم جلوگیری کنیم؛ در همین راستا یکی از تدابیر صورت 
گرفته، افزودن حق الثبت مهریه به قانون و الزام زوجین برای پرداخت آن در زمان عقد است که خود این حق الثبت هر 

چقدر مهریه بالاتر باشد، سنگین تر خواهد بود.

ایران، رتبه هفتم حوادث و بلایای جهان
رئیس ستاد مدیریت بحران کشور در خصوص رتبه ایران در جهان در زمینه بروز حوادث و بلایا گفت: ایران در طی 
۱۲۰ سال گذشته رتبه هفتم را در حوادث و بلایای طبیعی مانند سیل و زلزله و... داشته است. حسین ساجدی نیابیان 

کرد: ۶۰ درصد از مخاطرات و بلایا کشور سیل است.

سالانه ۶۷ هزار با تصادف جاده ای معلول می شود
رئیس سازمان بهزیستی کشور:یک میلیون و ۵۵۰هزار معلول، ۲۸۷هزار زن سرپرست خانوار و... تحت پوشش این 
نهاد حمایتی قرار دارند.سالانه ۶۷ هزار تصادف جاده ای منجر به معلولیت در کشور داریم که بخش بزرگی از آنها به 

جامعه بهزیستی افزوده می شوند.

زنان سرپرست خانوار بیمه می شوند
رئیس کمیته تلفیق کمیسیون اجتماعی مجلس:در یکی از مصوبات مقرر شد ۱۰۰ میلیارد تومان از محل هدفمندی 
یارانه ها به تامین اجتماعی داده شود تا زنان سرپرست خانوار بیمه شوند.با این مصوبه با هزینه دولت زنان سرپرست 

خانوار در سال آینده بیمه می شوند.

هلاکت و دستگیری ۷۶ تروریست در شرق کشور
سخنگوی رزمایش عملیاتی شهدای امنیت: از ابتدای رزمایش شهدای امنیت تاکنون ۲۶ نفر از اعضای تیم های 

تروریستی به هلاکت رسیده اند؛ همچنین تاکنون بیش از ۵۰ نفر دستگیر و ۱۲ نفر تسلیم شده اند.

مسئول واحد نظارت بر بهداشت عمومی دامپزشکی قم خبر داد:

معدومسازی۸۵۰کیلفرآوردههایخام
دامیوطیورفاسد

مسوول واحد نظارت بر بهداشت عمومی اداره دامپزشکی شهرستان قم گفت: ۸۵۰ کیلوگرم 
انواع فرآورده خام دامی و طیور تاریخ مصرف گذشته در این استان کشف و معدوم شد.

بر  نظارت  کارشناسان  همت  به  و  بهداشتی  نظارت های  ادامه  در  افزود:  حسینی   محسن 
فرآورده های خام دامی اداره دامپزشکی شهرستان قم این محموله تاریخ مصرف گذشته که از یک 

مرکز عرضه مواد پروتئینی کشف شد،  شامل مرغ و آلایش مرغی، بوقلمون و ماهی بود.
وی اضافه کرد: اقدامات اداره نظارت بر بهداشت عمومی دامپزشکی، در راستای حفظ سلامت 

عمومی و جلوگیری از توزیع محصولات غذایی غیرقابل مصرف صورت می گیرد.
وی ادامه داد: کارشناسان و بازرسان فرآورده های دامی دامپزشکی با نظارت بر مراکز توزیع و 
فروش مواد غذایی، به طور مستمر از صحت و سلامت محصولات اطمینان حاصل می کنند و در 

صورت مشاهده موارد غیربهداشتی، اقدامات لازم را به عمل می آورند.
حسینی خاطرنشان کرد: همشهریان می توانند نقطه نظرات، پیشنهادات و شکایات خود را به 
سامانه تلفنی ۱۵۱۲ اداره کل دامپزشکی استان اطلاع دهند و یا با شماره تلفن های ۳۶۶۴۲۷۹۰ 

و ۳۶۱۲۳۴۵۶ تماس حاصل نمایند.
وی بیان کرد: اداره نظارت بر بهداشت عمومی شهرستان قم متشکل از ۶ اکیپ سیار و یک 

اکیپ ثابت از ساعت ۶ تا ۲۱ در سطح شهر و در اداره دامپزشکی شهرستان قم فعالیت می کنند.
وی افزود: علاوه بر این که در تمامی مراکز تحت نظارت دامپزشکی مسوولان و ناظران فنی و 
از جمله قصابی ها، مرغ  از مراکز دیگر  بازرسان  به طور تمام وقت مشغول هستند؛  بهداشتی 

فروشی ها، کبابی ها و رستوران ها بازرسی به عمل می آورند.
در نیمه نخست امسال ۱۱۰ تن انواع فرآورده خام دامی مشکوک در این استان کشف شده که 
۳۰ تن به دلیل فاسد بودن معدوم شد و ۸۰ تن نیز با ارائه مجوزهای لازم از سوی صاحب محموله، 
رفع توقیف شده  است؛ بازرسان اداره کل دامپزشکی قم نیز حدود هفت هزار بازرسی از مراکز 

عرضه فرآورده های خام دامی و طیور انجام دادند.
 

معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم :

ازهرهزارشهروندقمی۳1نفرخوناهدامیکند
معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم گفت: در استان قم طی ۸ ماهه سال جاری با توجه 
به اهدای خون بیش از ۳۰ هزار نفر، این شاخص به بیش از ۳۱ نفر به ازای هر هزار نفر جمعیت 

رسیده که شاخص بسیار خوب و قابل توجهی است.
علیرضا کبیری در گفت وگویی اظهار کرد: آبان ماه امسال حدود ۴ هزار و ۳۱۴ نفر از داوطلبین 
اهدای خون به مراکز دوگانه انتقال خون استان مراجعه کردند که از این تعداد ۳ هزار و ۵۷۴ نفر 
موفق به اهدای خون شدند. معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم با اشاره به اهمیت شاخص 
اهدای خون مستمر در ایمنی و سلامت خون های اهدایی، تصریح کرد: شاخص اهدای خون 

مستمر در آبان ماه سال جاری ۶۴ درصد بوده است.
وی ادامه داد: میزان اهدای خون جوانان زیر ۳۵ سال همچون سال گذشته ۲۴ درصد بوده این 
در حالی است که با توجه به اینکه جوانان سرمایه های اجتماعی هر کشور هستند؛ انتظار می رود 
استقبال و اهدای خون این رده سنی افزایش پیدا کند. معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم 
اظهار کرد: در آبان ماه امسال حدود ۵ هزار واحد خون و فرآورده های آن به مراکز درمانی متقاضی 
ارسال شده است. وی بیان کرد: یکی از شاخص های مهم سنجش اهدای خون در سطح دنیا، میزان 

اهدای خون به ازای هر هزار نفر جمعیت است که میانگین این شاخص در کشور ۲۷ نفر است.
 

به دلیل عدم رفع نواقص بهداشتی ،

رستورانمتخلفبهداشتیدرقمپلمبشد
رستورانی در مجتمع بین راهی در استان قم به دلیل عدم رفع نواقص بهداشتی، به همت 

کارشناسان بهداشت محیط مرکز بهداشت شماره یک دانشگاه علوم پزشکی قم پلمب شد.
به گزارش ایمان، رستورانی در مجتمع بین راهی در استان قم به دلیل عدم رفع نواقص بهداشتی، 
به همت کارشناسان بهداشت محیط مرکز بهداشت شماره یک دانشگاه علوم پزشکی قم پلمب 
شد.  این اقدام در راستای حفاظت از سلامت مسافران و تأکید بر اهمیت رعایت استانداردهای 
بهداشتی در اماکن عمومی صورت گرفت. کارشناسان بهداشت محیط ضمن انجام بازدیدهای 
دوره ای، همواره نظارت دقیق بر وضعیت بهداشتی رستوران ها و سایر مراکز خدماتی را ادامه 
خواهند داد.همشهریان در صورت مشاهده هرگونه تخلف بهداشتی می توانند موارد را با شماره 

۱۹۰ در میان بگذارند.

معاون شهردار قم:

111نیرویآتشنشاندرشهرداری
قمجذبمیشوند

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم از آغاز ثبت نام آزمون 
استخدام ۱۱۱ نیروی آتش نشان خبر داد و گفت: تقویت نیروی انسانی 
و تجهیزات سازمان آتش نشانی از دغدغه های مهم مدیریت شهری 

است.
مجید محمد رضاخانی در گفت و گویی ، از اخذ مجوز برای جذب ۱۱۱ 
نیروی  آتش نشانی خبر داد و اظهار  کرد: آغاز  ثبت نام آزمون توسط جهاد 
دانشگاهی به صورت متمرکز با سایر شهرداری های کشور از اول لغایت 
دهم آذر ماه است.   وی افزود: تقویت سازمان آتش نشانی به لحاظ نیروی 
انسانی و تجهیزات به عنوان یکی از دغدغه های مهم مدیریت شهری 
در این  دوره به صورت ویژه مورد توجه قرار گرفت .   معاون برنامه ریزی و 
سرمایه انسانی شهرداری قم با اشاره به اینکه این  کار به منظور تکمیل 
نیروی انسانی مورد نیاز ایستگاه ها و واحدهای آتش نشانی شهرداری 
انجام می شود، خاطرنشان  کرد:  با بررسی وضعیت نیروی انسانی در 
حوزه آتش نشانی و خدمات ایمنی و تحلیل  خروج نیروی انسانی در 
و  جدید  آتش نشانی  ایستگاه های  احداث  آینده،  و  گذشته  سال های 
افزایش جمعیت شهری و  گسترش محدوده های شهری، تأمین نیروی 
انسانی در حوزه آتش نشانی و خدمات شهری در اولویت کاری قرار گرفت. 
محمد رضاخانی اضافه کرد:  این موضوع  با پیگیری های مستمر منجر 
به اخذ مجوز ۱۱۱ سهمیه استخدامی برای شهرداری قم شد که  پس از 
برگزاری آزمون استخدامی و طی فرآیندهای مربوطه نسبت به استخدام 
تحصیلی  مدرک  شرط  گفت:  وی  می شود.  اقدام  واجدالشرایط  افراد 
دیپلم و داشتن گواهینامه رانندگی  مطابق شرایط مندرج در دفترچه و 
حداقل ۲۰ و حداکثر ۴۰ سال سن هم از شروط اصلی ثبت نام است و 
سایر شرایط ثبت نام و آزمون در دفترچه راهنمای آزمون در سایت جهاد 
دانشگاهی با آدرس  hrtc.ir   درج شده است .  معاون برنامه ریزی و سرمایه 
انسانی شهرداری قم تصریح کرد: امید است با جذب نیروی جدید پس از 
برگزاری آزمون و قبولی متقاضیان طی مراحل  پذیرفته شدن و با اجرایی 
 کردن این مجوز، شاهد ارتقای سطح کیفی ایمنی شهرها و ارائه خدمات 

مطلوب به شهروندان باشیم .
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم خبرداد:

بازگشاییخیاباندروازهریبهسوی
محورعماریاسر

مدیر منطقه یک شهرداری قم از بازگشایی و تعریض ابتدای خیابان 
دروازه ری از خیابان عمار یاسر با اجرای عملیات تخریب و پاکسازی 

ملک معارض خبر داد.
بهسازی  اینکه  بیان  با  گفت وگویی  در  علی اکبری  محمدحسین 
معابر سطح شهر برای تسهیل در تردد شهروندان در اولویت اقدامات 
با  پیوسته  یک  منطقه  شهرداری  کرد:  اظهار  دارد،  قرار  شهرداری 
مالکان حقیقی و حقوقی املاک معارض که در طرح تعریض معابر 
قرار گرفته اند، در حال همکاری است و تملک این املاک برای اجرای 

تعریض معابر در نقاط مختلف منطقه در حال انجام است.
وی تعریض معابری که دارای گره ترافیکی هستند را دارای اهمیت 
دانست و افزود: در همین راستا یکی از وعده های مدیریت شهری 
محقق شد و عملیات تخریب پنج ملک با مساحتی حدود ۴۰۰ متر 
مربع و اعتبار ۲۰۰ میلیارد ریال در دستور کار قرار گرفت و تعریض 

خیابان شهدای دروازه ری از ابتدای کوچه ۱۵ عمار یاسر اجرایی شد.
مدیر منطقه یک شهرداری قم با بیان اینکه با تعریض ابتدای خیابان 
مشکل چندین ساله این نقطه از شهر رفع شد، خاطرنشان کرد: در این 
پروژه با تخریب و پاک سازی ملک معارض، این معبر آزادسازی و تعریض 
شد. علی اکبری با بیان اینکه بازگشایی معابر در طرح تعریض در اولویت 
اقدامات شهرداری قم قرار دارد، عنوان کرد: با توجه به اقدامات صورت 
گرفته تردد در این خیابان که از عرض مناسبی برخوردار است موجب 

باززنده سازی بافت شهری و رونق اقتصادی خواهد بود.

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم:

همایشپیشگیریازسرطانویژه
بانوانبرگزارمیشود

از  قم  شهرداری  ورزشی  و  اجتماعی  فرهنگی،  سازمان  سرپرست 
برگزاری همایش پیشگیری از سرطان در هشتم آذرماه خبر داد و گفت: 
این رویداد با همکاری دانشگاه شهاب دانش و مرکز مکسا، گامی مؤثر 

در جهت افزایش آگاهی بانوان و ارتقای سلامت عمومی خواهد بود.
سید محمد موسوی منش در گفت وگویی با اشاره به نشست سه جانبه 
برگزارشده میان این سازمان، دانشگاه شهاب دانش و مرکز مکسا، اظهار 
برگزاری همایش  برای  این نشست، هماهنگی های لازم  در  داشت: 
پیشگیری از سرطان سینه صورت گرفت و خوشبختانه هر سه نهاد با 
تعهد کامل به اجرای این رویداد تأکید داشتند. وی افزود: این همایش 
با هدف آگاهی بخشی و پیشگیری از سرطان سینه به ویژه در میان 
بانوان، در هشتم آذرماه برگزار خواهد شد و حضور دکتر لعبت گرانپایه 
به عنوان سخنران اصلی بر اهمیت علمی این برنامه می افزاید. وی با 
اشاره به نقش مهم مرکز کنترل سرطان ایرانیان )مکسا( در این طرح 
گفت: مرکز مکسا در این نشست، آمادگی خود را برای مشارکت کامل 
در برگزاری همایش اعلام کرد و متعهد شد تمامی هزینه های درمان و 
حمایت های پس از درمان مبتلایان به سرطان را بر عهده بگیرد؛ این 
تعهد نشان دهنده دغدغه مندی این مرکز در حوزه سلامت جامعه است.

 
مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری قم:

احداثشعبهجدیدفروشگاه
همشهریدرمنطقهدو

در بازدید مشترک مدیر منطقه دو شهرداری و مدیر عامل سازمان 
قم  شهرداری  کشاورزی  های  فرآورده  و  شهری  مشاغل  ساماندهی 
راهکارهای تکمیل شبکه توزیع سازمان در سطح منطقه دو مورد بررسی 
قرار گرفت. محسن صادقی امینی با اشاره به مصوبات شورای سازمان 
و تاکید شهردار محترم بر تکمیل فروشگاههای زنجیره ای شهرداری قم 
خصوصاً در مناطقی که نیاز به استقرار تعداد بیشتری از این فروشگاهها 
دارند، اظهار کرد: در راستای ارتقای رفاه اجتماعی محلات و بهبود 
دسترسی همشهریان عزیز به کالاهای اساسی، احداث فروشگاههای 
همشهری و افزایش بازارچه های ریحان تحت مالکیت شهرداری در 
دستور کار قرار گرفته که با همکاری منطقه دو و با محوریت معاونت 
مالی و اقتصادی شهرداری، دومین شعبه از فروشگاههای زنجیره ای 

در بازدید روز گذشته، مورد توافق طرفین قرار گرفت.

کاکایی ها مهمان های کوچک خزر

عکاس : الهه فلاح

استاندار قم در جلسه شورای معادن استان تاکید کرد:

فرونشست زمین باید جدی گرفته شود

استاندار قم گفت: شرایط زیست محیطی باید 
باید  زیرزمینی  برداشت آب های  و  حفظ شود 
اصولی باشد به طور مثال برداشت های بی رویه 
در شهرستان جعفرآباد باعث فرونشست شده 

است.
قم صبح  استاندار  جو  بهنام  اکبر  مهندس   
روز شنبه  در جلسه شورای معادن استان که 
و  معدن  صنعت،  سازمان  جلسات  سالن  در 
تجارت استان برگزار شد، با اعلام آمادگی استان 
با سازمان ملی در عرصه توسعه  در همکاری 
معادن، تصریح کرد: بهره برداری از معادن باید با 
توجه به محدودیت های استان و با لحاظ کردن 
زیست  مسائل  نیز  و  اجتماعی  های  پیوست 

محیطی صورت گیرد.
مهندس بهنام جو استفاده از ظرفیت های 

موجود در استان در منابع معدنی را مورد توجه 
قرار داد و گفت: خواست استان استقرار صنایع 
خام  از  پیشگیری  هدف  با  قم  در  دستی  بالا 
فروشی است تا بیشترین منافع و ارزش افزوده 

از معدن حاصل شود. 
وی با تاکید بر کمبود منابع آبی در استان، 
زمین  فرونشست  داد: مخاطراتی چون  ادامه 
بواسطه اقدامات غیر اصولی در بهره برداری 
شده  ایجاد  استان  نقاط  برخی  در  معادن  از 
است که باید در صدور پروانه های بهره برداری 
از معدن و نیز احداث صنایع تکمیلی به این 
موضوعات توجه شود. استاندار قم همچنین با 
اشاره به ظرفیت های اشتغال و ارزش افزوده 
محصولات معدنی، ابراز داشت: توسعه معدن و 
صنایع معدنی در قم بایدبا در نظر گرفتن منافع 

معدن  بومی محدوده های  و ساکنین  استان 
صورت گیرد.

۱۰۲ معدن در استان قم فعال هستند 
این  در  نیز  قم  استان  معادن  اداره  رئیس 
جلسه گفت: پیگیری اکتشافات فلزی استان 
قم، بررسی پیشرفت و زمانبندی ادامه فعالیت 
مهم ترین  از  محلی  معارضین  رفع  و  معادن 

دستور های جلسه معادن بود.
آخوندی گفت: فعالیت ۲۵ محدوده اکتشافی 
معدن  هفت  وضعیت  آخرین  بررسی  و  فلزی 
تعطیلی  درخواست  خصوص  در  قم  استان 
و  مصوبات  دیگر  از  برداشت  مجوز  صدور  و 

پیگیری های این جلسه بود.
فعال  قم  استان  در  معدن   ۱۰۲ افزود:  وی 
هستند که مهم ترین تولیدات آنها در دو حوزه 
سنگ  و  نمک  آهک  گچ  ساختمانی  مصالح 

ساختمانی و حوزه فلزی منگنز و مس است.
بیش از ۲۴ نوع ماده معدنی در قم 

وجود دارد 
رئیس اداره معادن استان قم افزود: بیش از 
۲۴ نوع ماده معدنی در قم وجود دارد؛ اکثر مواد 
معدنی استان مصالح ساختمانی همچون گچ، 
آهک، سنگ لاشه و شن و ماسه است، پس از آن 
معادن نمک، سنگ ساختمانی و معادن فلزی 

در رتبه های بعدی قرار دارند.
گفتنی است در ابتدای این جلسه نماینده 
سازمان ایمیدرو ضمن ارائه گزارشی از وضعیت 
فعالیت های اکتشافی این سازمان در محدوده 
استان قم، الزامات و نیازمندی های موجود در 

این زمینه را مورد تاکید قرار داد.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان قم گفت: حدود ۱۶ درصد از 
مصارف خانگی بالای دو برابر الگو مصرف می کنند.

مهدی نظر زاده در گفت وگویی در مورد نحوهٔ محاسبه و اعمال تعرفه آب 
بها در سال ۱۴۰۳ گفت: بحث تعرفه گذاری به گونه ای اعمال می شود 
که برای خانوارها، برای مصارفی که تا حد الگو هستند به صورت یارانه ای 
حساب شده است. امسال که از اول مهر ماه اعمال می شود برای مصرف 

کمتر از الگوی مصرف تقریبا تغییری در قیمت نداشتیم. 
وی افزود: برای بالاتر از الگوی مصرف تا دو برابر از حد الگو، حدود ۳۰ 
درصد افزایش قیمت داشتیم و بالاتر از دو برابر تا حدود ۵۰ تا ۵۵ درصد 
افزایش بوده است. برای بخش خارج از مصارف خانگی مثل صنعت نیز 

به طور متوسط حدود ۵۰ درصد افزایش تعرفه بوده است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره به اهداف این طرح  
تصریح کرد: هدف این است که باتوجه به اینکه یکی از ابزارهای کنترل 
مصرف، بحثِ تعرفهٔ آب با رعایت توانِ پرداخت یا ملاحظه مردم با توان 

پرداخت پایین تر هست، مصرف آب کنترل شود.
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره به شیوه مصرف 

آب شرب گفت: حدود ۱۶ درصد از مصارف خانگی بالای دو برابر الگو 
مصرف می کنند. سهم مصرف آب شرب در بخش خانگی حدود ۸۰ 
درصد است و ۲۰ درصد باقیمانده آن نیز صرف همه مصارف دیگر از 

جمله صنعت می شود.
وی عنوان کرد: ۹۲ درصد مصرف آب در قم به بخش کشاورزی، ۶ 
درصد به شرب و ۲ درصد هم به بخش صنعت اختصاص دارد. استان ما 
در سال های اخیر به واسطه محدودیت های کشاورزی مصارف شرب به 

۱۰ درصد نیز رسیده است.
نظرزاده با اشاره به روند اعمال آب بها تصریح کرد: اصل بر این است که 
تعرفه آب بها باید براساس قیمت تمام  شده باشد. آب یک کالای اقتصادی 
دارای ارزش ذاتی است؛ به جهت همین که آب ارزش ذاتی و نیاز ضروری 
مردم است نمی توان تعرفه ها را به صورت کاملا اقتصادی لحاظ کرد، بلکه 

معمولا حمایتی دیده می شود.
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان قم گفت: این مصارف پایین و 
قشر محروم با تعرفه های ملاحظاتی تحت پوشش قرار می گیرند و حتی 

در قانون نیز پیش بینی های لازم انجام شده است.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان قم:

1۶درصدمردمقم۲برابرالگویمصرفآباستفادهمیکنند

توصیه های ایمنی شرکت گاز استان قم به شهروندان گرامی

با صرفه جویی در مصرف گاز
 گرمابخش خانه 

دیگران باشیم.
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